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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DEL CONSELL COM ARCAL 
DE L’ALT PENEDÈS DEL DIA 11 D’OCTUBRE DE 2012 
 
A Vilafranca del Penedès, a les 19:30 hores del dia 11 d’octubre de dos mil 
dotze, es reuneix a la sala de sessions de la seva seu el Ple del Consell 
Comarcal de l’Alt Penedès, amb la finalitat de celebrar sessió ordinària amb els 
assistents ressenyats tot seguit: 
 
ASSISTENTS:   
OLIVELLA PASTALLÉ, FRANCESC, President  CIU 
SALIUS GUMÀ, JESÚS, vicepresident primer ERC 
ROSELL MEDALL, MARIA, vicepresidenta segona CIU 
PLANAS VILANOVA, FERRAN, vicepresident  tercer CIU 
GUSI AMIGÓ, RAIMON, vicepresident quart CIU 
LLOP FERNÀNDEZ, LLUÏSA MARIA, vicepresidenta cinquena ERC 

 
BOSCH MORGADES, JORDI CIU 
GALIMANY BONATERRA, JOAN MARC CIU 
MARTÍNEZ GONZÁLEZ, VALENTINA CIU 
MASDEU BAQUÈS, DAVID CIU 
ROJO SÁNCHEZ, XAVIER CIU 
SOLER VIVES, SANTI CIU 
SURIOL SAUMELL, RAMONA CIU  
TUYÀ MANZANERA, MARIA JOSEP CIU 
VALLÈS DOMINGO, SERGI CIU 
VILLANUEVA PIN, MARIA CARMEN CIU 
BERNABÉ RODRÍGUEZ, MÒNICA PSC 
DE LA CRUZ MUÑOZ, CISCO PSC      
GABARRÓ CASANOVAS, MARCEL PSC 
GARCIA BOTAYA, MANOLO PSC 
MARTÍNEZ BRAVO, FILO PSC  
MÈRIDA LÓPEZ, SUSANNA PSC 
ROMERO GAMARRA, FRANCISCO PSC 
TORT MIRALLES, JOSEP PSC  
VALLS COMAS, LLUÍS PSC 
PAGÈS PONT, POL ERC 
CALDENTEY QUEROL, LUÍS F. PP 
JIMÉNEZ MORERA, CARLES PP 
CARBONELL BAQUÉS, RAMON CUP-PA 
ANFRUNS DAVÍ, JOSEP ICV-EU-A-E  

 
Actua com a Secretària: Montserrat Baulas Bordes 
Interventor: Antoni Peiret de Antonio 
 
EXCUSEN ASSISTÈNCIA:   
CASAS MATEO, SERVAND PSC 
GARCIA BARRACHINA, SERGI PSC  
JOVER FONTAINE, ÀLEX PSC 
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El president obre la sessió d’acord amb l’ordre del dia següent: 
 
 
 
I- PART RESOLUTIVA  
 
 

1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior de 12 de juliol de 2012. 
 

 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA DE T ERRITORI 

I SOSTENIBILITAT 
 

2. Donar compte de les sol·licituds a la Diputació de Barcelona de les 
necessitats en relació a les Meses de concertació d el Pla Xarxa de 
Governs Locals 2012-2015.  

 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA D’AT ENCIÓ A 

LES PERSONES 
 

3. Ratificar l’acord de la Junta de Govern, de 19 d e juliol de 2012, de 
deixar sense efectes el contracte de prestació del Servei d’Atenció 
Domiciliària (SAD) a la comarca de l’Alt Penedès. 

 
4. Ratificar l’acord de la Junta de Govern, de 19 d e juliol de 2012, 

d’encarregar al Consorci d’Acció Social de Cataluny a, com a mitjà 
propi, la gestió del Servei d’Atenció Domiciliària (SAD) a la comarca 
de l’Alt Penedès. 

 
 
 

PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA D’EC ONOMIA I 
HISENDA 

 
5. Donar compte de l’informe de la tresorera i de l ’interventor en 

relació al grau de compliment de la Llei  15/2010, de 5 de juliol, per la 
qual s’estableixen mesures de lluita contra la moro sitat. 

 
6. Aprovar provisionalment la modificació de les or denances fiscals 

del CCAP. 
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II- PART DE CONTROL 

 
 

7. Donar compte de Decrets de la Presidència. 
 
8. Donar compte de Resolucions de la Gerència. 

 
9. Donar compte de les actes de la Junta de Govern de les sessions 

de 5 i 19 de juliol i 20 de setembre de 2012. 
 

10. Moció que presenta el grup comarcal del PSC-PM per la defensa de 
l’Escola inclusiva, un model d’escola de qualitat p er a tothom. 

 
11. Moció que presenta el grup comarcal del PSC-PM en defensa del 

model públic del servei d’aigües i en contra de l’i ncrement de 
tarifes. 

 
12. Moció que presenta el grup comarcal d’ICV-EUIA- E en defensa de la 

xarxa d’aigua propietat dels ajuntaments del Penedè s i contra la 
privatització d’ATLL. 

 
13. Moció que presenten els grups comarcals de CIU i d’ERC del 

Consell Comarcal en suport dels municipis de la com arca declarats 
“territori català lliure”. 

 
14. Moció que presenten els grups comarcals de CIU i d’ERC del 

Consell Comarcal per a la convocatòria d’un referèn dum per a la 
independència. 

 
 
 

15. Informacions de la Presidència.  
16. Precs i Preguntes. 
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I- PART RESOLUTIVA  
 
 
1- Aprovació de l’acta de la sessió anterior de 12 de juliol de 2012. 
 
INTERVENCIONS: 
 
Portaveu d’ICV-EU-A-E, conseller senyor Josep Anfruns: 
No sé si es correspon en aquest punt de l’ordre del dia o en un altre, però donat 
que el que estem fent és aprovar l’acta de la sessió darrera, és a dir, la de juliol, 
sí que volia fer esment que vàrem aprovar una acta.  
I llavors, avui no sé si aprovem l’acta. Ja sé que vostè em dirà que sí que 
aprovem l’acta i no la nota de premsa que vostès van publicar, però a mi em 
sembla que és el moment en el que volia fer, com a mínim, constància de que 
vàrem tenir un Ple en el que es va aprovar una moció que, 6 dies després, 
vostès van publicar una nota de premsa que tergiversava de dalt a baix el 
contingut i el resultat d’aquesta moció. És a dir, deien coses com que una 
moció que es presentava com en defensa dels consells comarcals, vostès la 
tergiversen i diuen que fan una moció parlant sobre el model organitzatiu del 
territori català. Parlen en la nota de premsa de que aquesta moció pretenia 
defensar la vegueria, quan en tota la moció ni una sola vegada es citava la 
vegueria. 
I en definitiva, el que es presentava era el conservar el status dels consells 
comarcals.  
Nosaltres varem fer pública una nota de premsa dient que s’estava tergiversant 
el que s’havia produït en aquest ple, i la informació. I, alertàvem als mitjans de 
comunicació de que en aquests moments, i no es la primera vegada, el Consell 
Comarcal o qui correspongui del Consell Comarcal, estava publicant unes 
notes de premsa que no tenien res a veure amb la realitat de lo que s’havia 
produït i que havia succeït en aquests plens.  
Per tant, independentment de que sobre l’acta sí que no tinc res a dir i per tant  
l’aprovaríem, sí que volia fer constància de que em sembla que aquesta 
pràctica que estan utilitzant de desinformar i tergiversar el que està passant en 
els plens del Consell Comarcal, és una pràctica poc democràtica. I que 
demanaríem que no es repeteixi. I que, d’alguna manera, els mitjans en tinguin 
constància de que el que estan fent és donar una informació que no es 
correspon amb la realitat. 
 
President: 
Comentar-li al conseller que lo que estem aprovant, com bé vostè diu, és l’acta. 
No aprovem cap nota de premsa, ni cap roda de premsa. En tot cas, les notes 
de premsa, i em sembla que ja li vaig dir en un ple, doncs la persona 
encarregada que normalment redacta les notes de premsa i l’objectiu que tenen 
les notes de premsa i la informació en premsa, és informar del que passa en el 
ple. 
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Lògicament, no podem publicar l’acta sencera, com vostè entendrà. I en tot 
cas, vostès ja varen fer la seva nota de premsa, que evidentment,  i com vostè 
comprendrà, no la compartiré. Però en tot cas, l’objectiu és informar del que 
passa.  
Vostè diu que desinformem, i jo entenc que no. Però en tot cas, penso que no 
és un debat que correspongui ara amb l’aprovació de l’acta.  
 
Portaveu d’ICV-EU-A-E, conseller senyor Josep Anfruns: 
Perdoni però clar, no em canviï les paraules. Vostès no estan informant. Fent 
una nota de premsa, no em digui qui és el responsable de fer les notes de 
premsa. Els responsables de les notes de premsa són els polítics que han de 
publicar el que realment ha succeït. I no em digui que fan una nota informativa 
quan canvien, de dalt a baix, tot el resultat d’aquesta moció i d’aquest ple. I en 
realitat, no estan informant, estan desinformant. I si es manté amb això, jo els hi 
demano que facin una rectificació, com a mínim, respecte a aquest tema. 
Perquè l’acta de lo que estem aprovant avui no té res a veure amb la nota de 
premsa que vostès van publicar. I que, ni en una línia, es corresponia amb la 
realitat. 
Per tant, no em digui que això és informar. 
 
President: 
Bé, en tot cas, senyor Anfruns, és un tema d’opinió que jo li respecto. Però, que 
com vostè comprendrà, no comparteixo. 
 
 
L’acta és aprovada per unanimitat dels consellers dels grups polítics comarcals 
de CIU, del PSC-PM, d’ERC, del PP, CUP-PA i d’ICV-EU-A-E. 
 
 
(S’incorpora, en aquest moment, el conseller Josep Tort Miralles del grup 
comarcal del PSC) 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA DE T ERRITORI 

I SOSTENIBILITAT 
 
2- Donar compte de les sol·licituds a la Diputació de Barcelona de les 
necessitats en relació a les Meses de concertació d el Pla Xarxa de 
Governs Locals 2012-2015.  
 
El Ple de la Diputació de Barcelona celebrat el 31 de maig de 2012 ha aprovat 
el Pla “Xarxa de Governs Locals 2012- 2015”, que és l’instrument preferent per 
a l’exercici de les funcions d’assistència i cooperació local de la Diputació de 
Barcelona, així com el seu Protocol general, que té com a finalitat establir el 
marc general i la metodologia d’implementació de les actuacions i dels 
recursos que es comprenguin al Pla de referència.  
 
L’esmentat Protocol general, publicat al Butlletí Oficial de la Província de 
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Barcelona de 8 de juny de 2012, crea les Meses de concertació com un dels 
instruments que preveuen i orienten el funcionament del sistema de 
concertació i l’accés als àmbits que integren el Pla “Xarxa de Governs Locals 
2012-2015”. D’acord amb la seva clàusula novena, les Meses de concertació 
tenen la funció de contrastar les necessitats expressades i prioritzades amb 
els recursos i criteris de la Diputació de Barcelona, tot amb la finalitat d’assolir 
els preacords, que són el reconeixement de l’existència plena d’un compromís 
de suport a les actuacions que s’implementin dins del Pla. Les Meses de 
concertació tenen com a punt de partida les necessitats prèviament 
identificades pels respectius ens destinataris que s’adhereixin.  
 
Atès que el Ple del Consell Comarcal en sessió de 12 de juliol de 2012 va 
aprovar l’adhesió del Consell Comarcal de l’Alt Penedès al Protocol general 
del Pla “Xarxa de Governs Locals 2012-2015”. 
 
Atès que la inscripció de necessitats es pot realitzar fins l’1 d’octubre de 2012. 
 
Atès que els ens locals destinataris poden manifestar, com a màxim, cinc 
necessitats, degudament prioritzades. 
 
Atès que la relació completa de necessitats de cada ens local serà inscrita al 
registre de Necessitats Xarxa Barcelona 2012-2015 i traslladada a la Mesa de 
concertació  corresponent que serà convocada per la Diputació de Barcelona. 
 
S’ACORDA: 
 

1- Sol·licitar les necessitats del Consell Comarcal de l’Alt Penedès en 
relació a les Meses de concertació del Pla Xarxa de Govern Locals 
2012-2015, següents: 

 

RESUM SOL·LICITUDS PRESSUPOST SUBVENCIO 
1. SENDER DE LA VIA AUGUSTA AL SEU PAS PER 
L’ALT PENEDÈS 1.014.261,70 483.886,63 
2. AMPLIACIÓ DE LES RUTES VERDES DE L’ALT 
PENEDÈS I EL CAMÍ 978.090,17 712.199,04 
3. MANTENIMENT DE LA XARXA BÀSICA DE CAMINS 
COMARCAL 872.000,00 872.000,00 
4. ADAPTACIÓ D'ESPAIS I INSTAL·LACIONS 
D'ATENCIÓ CIUTADANA DEL CONSELL COMARCAL 65.945,45 65.945,45 
5. ACTUALITZACIÓ DE LA SENYALITZACIÓ 
ENOTURÍSTICA DE L'ALT PENEDÈS 163.951,50 163.951,50 

 3.094.298,82 2.297.982,62 
 

2- Trametre a través de la plataforma Concert@ el formulari de sol·licitud.  
 
 
INTERVENCIONS: 
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President: 
Com vostès saben, la Diputació de Barcelona, com fa normalment cada 4 anys, 
presenta el seu Pla, en aquest cas, d’ajut als ens locals, Xarxa de Governs 
Locals 2012-2015. I, com a Consell Comarcal, es va aprovar per Junta de 
Govern, la proposta que tenen vostès adjunta. I que es va informar en la 
comissió informativa. I que resumiré ràpidament.  
La proposta de projecte número 1 és el Sender de la Via Augusta al seu pas 
per l’Alt Penedès.  
Com bé saben vostès, es va fer al seu dia un projecte, aquí al Consell 
Comarcal, per senyalitzar i adequar el Sender de la Via Augusta al seu pas per 
l’Alt Penedès, d’acord amb el traçat que hi ha convingut. I que va rebre 
subvenció per part del Pla Únic d’Obres i Serveis. Que el pressupost inicial era 
aquest que vostès tenen aquí, de 1.014.000€. Que en aquella subvenció, si no 
recordo malament, del Pla Únic d’Obres i Serveis, estava al voltant dels 
300.000€ d’ajut. I per tant, aquí hi afegim aquests 483.886.  
Evidentment, aquest és un projecte que, per tirar-lo endavant, doncs es 
necessita d’aquest suport. I que en tot cas, l’objectiu del projecte, que potser de 
debat en qualsevol moment, és la senyalització i l’adequació. No el pavimentat 
d’aquest sender, d’aquesta ruta. I, que també, té dintre de l’objectiu de millora i 
d’adequació d’elements de la Via Augusta que hi puguin haver. I d’elements 
dels romans. I també la senyalització de tots els elements turístics i enoturístics 
que hi ha pròxims al pas del Sender de la Via Augusta. 
Aquest projecte també vincula al següent; que és l’ampliació de les rutes 
verdes de l’Alt Penedès i del projecte el camí, que és un projecte d’àmbit 
català.  
Aquesta ampliació de les rutes verdes, com bé saben vostès, es va iniciar a la 
legislatura passada en 4 municipis. L’objectiu és estendre’l i continuar fins a lo 
que són les vies que van des de Vilafranca fins a Sant Martí, Vilafranca Font-
rubí, enllaçant per dalt cap a Mediona i poder baixar pel Bitlles fins a Sant 
Sadurní. I enllaçant a la part central del Penedès amb lo que és el Sender de la 
Via Augusta a la part des del tram que entra de Martorell, Sant Sadurní, 
Vilafranca, Monjos i Castellet. 
Per l’altra banda, també tenim l’enllaç amb Olèrdola. I, també, la part que pugui 
venir després amb la part d’Olesa de Bonesvalls. 
Després, el punt núm. 3, és el manteniment de la xarxa bàsica de camins 
comarcal. Com bé saben vostès, des del principi del Consell Comarcal s’ha 
anat fent un pla de camins que s’han anat pavimentant d’acord amb els 
municipis, perquè eren necessaris com a xarxa bàsica de camins per les 
comunicacions comarcals. 
L’objectiu que perseguim amb aquest projecte no és l’ampliació ni el pavimentat 
de més camins, sinó ajudar als municipis al manteniment d’aquesta xarxa 
bàsica de camins. Evidentment, conveniat amb els diferents municipis. Amb 
l’objectiu de que aquesta xarxa de camins es pugui mantenir. Que això és tasca 
dels ajuntaments; però que entenem que cal donar-hi suport. 
El punt núm. 4, hi va haver fa un temps una modificació de la normativa general 
en quant a renovació i extracció d’aires i fum. I aquí al Consell Comarcal hi ha 
una part que cal fer una adaptació per complir la normativa, en quant a 
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renovació d’aire i extracció de fums. I aquesta partida contempla això, 
l’adequació i a partir d’aquí, la legalització. 
El punt núm. 5è és l’actualització de la senyalització enoturística a l’Alt 
Penedès. A l’Alt Penedès, en el seu moment, es va fer una senyalització 
enoturística, que era les rutes del vi i el cava, que va generar una senyalització 
en cada un dels municipis on es senyalitzaven aquestes rutes. 
Aquest projecte ha canviat. En aquest moment, les rutes del vi i el cava s’han 
transformat en altres elements. I per tant, l’existència de tals com a rutes del vi i 
el cava no hi són. I per tant, i ha un projecte d’adequació d’aquesta 
senyalització mantenint l’estructura, mantenint lo que és el material que hi ha, 
però adequant la informació que es dóna a la realitat actual. Per tant, l’objectiu 
d’aquest projecte és adequar aquesta senyalització a la realitat actual. 
Aquestes són les propostes que hi ha en aquest punt, del qual se’n dóna 
compte.  
 
Portaveu d’ICV-EU-A-E, conseller senyor Josep Anfruns: 
Nosaltres, en qualsevol cas, no qüestionem les demandes que plantegen 
vostès des del Consell Comarcal. 
El que sí que volíem qüestionar és la manera en que ho fan. És a dir, aquestes 
decisions s’han pres d’esquenes als municipis, d’esquenes al tots ajuntaments, 
d’esquenes, fins i tot, al Consell d’Alcaldes.  
Ens n’hem assabentat en la comissió informativa sobre quines són les 
propostes que vostès fan. Que ens semblin bé o malament, crec que del que es 
tractava és de que aquestes propostes poguessin ser debatudes, poguessin 
ser participatives, poguessin haver estat consultades i consensuades amb els 
municipis. 
Per tant, independentment de quines siguin les propostes, el que els hi 
demanem és que obrin un procés de participació en el que els diferents 
municipis tinguem la possibilitat d’intervenir i de demanar quines són les 
propostes que cadascun d’ells pot considerar oportunes o pot demanar que 
s’incloguin en aquesta sol·licitud. 
 
Portaveu de la CUP-PA, conseller senyor Ramon Carbonell: 
Si, jo també estic d’acord amb el que comenta el Josep Anfruns. Això estaria bé 
que es fes des de la participació dels municipis i de la gent que vivim al 
Penedès. 
I és un apunt que suposem que costa molt i costarà molts anys, si no canvien 
les coses. Sí que ho entenc amb l’enunciat, i ara faré una mica de joc semàntic. 
Perquè aquí diu que sol·licitem les necessitats del Consell Comarcal. A mi 
m’agradaria que el que se sol·licités fossin les necessitats de la comarca i de la 
gent de la comarca. I no les del Consell Comarcal. Perquè veient els títols i les 
quantitats que es demanen doncs crec que la cosa hauria d’anar per aquí. 
I corregint al senyor president, bé, jo aquí tinc, si no és que em falta algun full, 
el pressupost del Sender la Via Augusta. I acaba de dir que es faria restauració 
o recuperació de restes arqueològiques. O ha dit alguna cosa així ara mateix. 
Aquest projecte només parla d’adequació de camins, senyalització, promoció i 
redacció de projectes. Vull dir que, si hi ha alguna resta romana pel camí, 



ACTA NÚM. 7/2012 
P111012 

 

 9 

haurem de demanar un altre projecte per acabar-la. Perquè aquest, tot i la 
quantitat amb IVA que puja 1.000.000 d’euros, no ho contempla. 
 
Portaveu del PSC-PM, conseller senyor Francisco Romero: 
Bé, nosaltres en el mateix sentit que els altres grups comarcals, també volíem 
manifestar que ens hagués agradat poder participar. I fins i tot afegiria que en 
l’acta que hem aprovat en el primer punt de l’ordre del dia, vostè va agafar el 
compromís de que els altres grups comarcals poguéssim participar i col·laborar 
amb el Govern del Consell Comarcal a l’hora de prendre la decisió dels 
projectes que s’hauran de concertar amb la xarxa de governs locals, etc. 
Per tant, pensem que és un acord, i que està bé que la resta de grups, com 
nosaltres també hem pogut comprovar, com a ajuntaments també desconeixen 
part del que aquí avui s’informa, es vol portar a ratificar. 
En tot cas, nosaltres fem una proposta. Pel que sabem s’ha ampliat el termini 
fins al 31 de desembre. Una possibilitat seria obrir aquest procés de 
participació i tornar-lo a aprovar i a ratificar, tenint en compte tot aquest procés, 
que pensem que és important amb aquest projectes que impliquen al conjunt 
de l’Alt Penedès. 
 
President: 
Be, en tot cas, comentar que quan es va aprovar en Junta de Govern, si no 
vaig errat, el 31 de maig, es va informar d’això als alcaldes en l’últim Consell 
d’Acaldes. I se’ls hi va dir, precisament, que això era una cosa que estava 
oberta a que es poguessin fer arribar totes les col·laboracions, suggeriments, 
etc. als alcaldes sobre aquests diferents projectes presentats. 
Jo recordo que, precisament en aquell Consell d’Alcaldes, quan això ja estava 
aprovat, va ser quan la Diputació va allargar el termini fins el 31 de desembre. 
Per tant, era una cosa ja aprovada en Junta de Govern.  
Ara, també és cert, que com que tenim temps fins el 31 de desembre, doncs 
qualsevol suggeriment, i per tant, ens podem emplaçar a parlar-ne. En podem 
parlar, només faltaria. Tant a nivell dels grups, com amb els alcaldes. I, per 
tant, nosaltres estem oberts a suggeriments, només faltaria. I, en aquest sentit, 
ens podem emplaçar a parlar-ne. No hi ha cap problema. 
Estaria d’acord amb que els projectes són per la comarca i no pel Consell 
Comarcal, senyor Carbonell. I en tot cas, en quant a la memòria bàsica, vostè 
en diu projecte, però de fet és una memòria bàsica del Sender per la Via 
Augusta, doncs precisament es això, és una memòria bàsica. I que per tant, 
com que no està redactat el projecte. Aquesta memòria bàsica es va redactar, 
en un principi, amb uns conceptes, com normalment es redacten amb l’objectiu 
de poder presentar a diferents ajudes, com va ser el PUOSC, com es va 
intentar presentar el fons FEDER, doncs, en el moment en que s’hagi de fer la 
redacció definitiva del projecte executiu, és quan cal incorporar-hi tots aquests 
elements que jo comentava. I per tant, evidentment, és un projecte obert en 
aquest sentit. 
Igual que ho és el de manteniment de xarxa bàsica de camins, que és un 
projecte absolutament obert que es va comentar amb els alcaldes de dir que 
això era una partida. I el mateix amb les Rutes Verdes. 
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Per tant, en aquest sentit, són projectes oberts i que s’accepten comentaris, 
suggeriments, propostes noves. I per tant, en aquest sentit, doncs, no estem 
tancats, al contrari. 
Per tant, senyor Romero, senyor Carbonell, senyors consellers i conselleres del 
Ple, ens emplacem  i ens ho mirem.  
 
Portaveu del PSC-PM, conseller senyor Francisco Romero: 
Llavors, en aquest sentit, l’acord quedaria sobre la taula i s’iniciaria aquest 
procés? 
 
President: 
Jo entenc que avui no estem acordant res. Estem donant compte. 
 
Portaveu del PSC-PM, conseller senyor Francisco Romero: 
L’acord inicial, vull dir. 
 
President: 
L’acord inicial està aprovat. Per tant, a partir d’aquí, ens veiem i tal. Però fins el 
31 de desembre tenim temps, si convé, de modificar l’acord i de poder-ne parlar 
tranquil·lament. 
I com que és en mesa de concertació amb la Diputació, sinó que no és una 
cosa tancada, en podem parlar. En aquest sentit, ho tenim obert. 
 
El Ple en resta assabentat.  
 
 

 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA D’AT ENCIÓ A 

LES PERSONES 
 
 
3- Ratificar l’acord de la Junta de Govern, de 19 d e juliol de 2012, de 
deixar sense efectes el contracte de prestació del Servei d’Atenció 
Domiciliària (SAD) a la comarca de l’Alt Penedès. 
Atès que la Junta de Govern, de 19 de juliol de 2012, va aprovar deixar sense 
efectes el contracte prorrogat amb l’empresa Grupo BB Servicios Diversos, SL, 
davant la impossibilitat  d'executar la prestació del servei d’Atenció Domiciliaria 
(SAD) a la comarca de l’Alt Penedès. 
 
S’ACORDA: 
 

1- Ratificar l’acord de la Junta de Govern, de 19 de juliol de 2012, en 
relació a la prestació del Servei d’Atenció Domiciliària (SAD) a la 
comarca de l’Alt Penedès, següent: 

 
“Atès que en data 29 de juliol de 2010, la Comissió de Govern del 
Consell Comarcal de l’Alt Penedès, va aprovar l’adjudicació definitiva a 
l’empresa Grupo BB Servicios Diversos, SL, mitjançant procediment 
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obert, el contracte administratiu del servei d’Atenció Domiciliaria (SAD) 
a la comarca de l’Alt Penedès, amb subjecció als plecs de clàusules 
administratives i tècniques i d’acord amb les millores proposades per 
l’empresa adjudicatària.  
 
Atès que en data 7 d’octubre de 2010, el Ple del Consell Comarcal de 
l’Alt Penedès va ratificar l’adjudicació del contracte administratiu del 
servei d’Atenció Domiciliaria (SAD) a l’empresa Grupo BB Servicios 
Diversos, SL. 
 
Atès que en data 8 d’octubre de 2010 es va signar el contracte 
administratiu per a la prestació del servei d’atenció domiciliària (SAD) a 
la comarca de l’Alt Penedès. 
 
Atès que amb registre d’entrada núm. 7079, d’11 de novembre de 2011, 
l’empresa Grupo BB Servicios Diversos, SL va sol·licitar la pròrroga del 
contracte, així com l’increment del preu hora dels serveis contractats.  
 
Atès que la Junta de Govern d’aquest Consell Comarcal en data 1 de  
desembre de 2011 va aprovar la pròrroga I al contracte administratiu, 
subscrit a data 8 d’octubre de 2010, amb l’empresa Grupo BB Servicios 
Diversos, SL, per a la prestació del servei d’atenció domiciliària (SAD) a 
la comarca de l’Alt Penedès, per un any més, amb l’aplicació d’un 
increment del 2,55%, amb efectes de 2 de novembre de 2011. 
 
Atès que en data 9.01.2012 l’empresa Grupo BB Servicios Diversos, SL, 
comunica la venda del contracte del servei d’atenció a domicili a favor 
de l’entitat F.I.A.Z. Fuerza Gestora SL, amb efectes d’1 de gener de 
2012, adjuntant l’escriptura de compravenda del contracte i l’escriptura 
de constitució i posteriors modificacions de l’entitat F.I.A.Z. Fuerza 
Gestora SL. 
 
Atès que de la documentació que s’acompanya a l’esmentada 
comunicació hi consta un entramat d’escriptures públiques de les quals 
se’n desprèn que l’empresa Grupo BB Servicios Diversos SL, no ha 
actuat de bona fe en la seva relació amb aquesta Administració, en el 
sentit de no comunicar-li en temps i  forma la compravenda del 
contracte subscrit amb aquest Consell Comarcal. 
 
Atès que la cessió efectuada a favor de l’entitat F.I.A.Z. Fuerza Gestora 
SL, no podia sortir efectes al no reunir els requisits legals exigits, la 
Junta de Govern de 12 de gener de 2012, va aprovar iniciar el 
procediment de resolució del contracte prorrogat amb l’empresa Grupo 
BB Servicios Diversos, SL, davant la impossibilitat  d'executar la 
prestació en els termes inicialment pactats i, no havent-se acreditat 
documentalment, per part del cessionari, els requisits de capacitat i de 
solvència exigibles davant aquesta Administració. 
Així mateix, s’advertia a l’empresa que restava obligada  a adoptar les 
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mesures necessàries per raons de seguretat, o indispensables per 
evitar un greu trastorn al servei públic.  
Atès que posats en contacte amb els responsables de l’empresa Grupo 
BB Servicios Diversos, SL, es va mantenir una reunió en la que es van 
aclarir els malentesos produïts per manca de comunicació prèvia per 
part de l’empresa, tal i com la mateixa va reconèixer. 
Atès que el senyor Ismael Soriano González, com a representant de 
l’empresa Grupo BB Servicios Diversos, SL, dins del termini concedit 
presenta un escrit d’al·legacions de data 10 de febrer de 2012, amb el 
núm. 2012/666 del RE, amb la documentació acreditativa de la capacitat 
i de la solvència de l’empresa F.I.A.Z. Fuerza Gestora SL, argumentant 
que aquesta última, l’any 2006 va adquirir el 50’8% de les accions de 
l’empresa Grupo BB Servicios Diversos, SL,- tal i com m’ho demostra 
l’escriptura pública que acompanya - , raó per la qual la compravenda 
del contracte no es a favor d’un tercer, si no d’un soci majoritari de la 
mateixa empresa, per la qual cosa no han de complir amb el requisit de 
la prèvia autorització que la Llei de contractes imposa en el supòsit 
d’una cessió.  
Atès que la nova documentació presentada consisteix en acreditar les 
actuacions següents: 
-Escriptura pública núm.3.098, de 10 d’octubre de 2006, es va efectuar 
una venda de participacions de la societat Grupo BB Servicios Diversos 
SL, a favor de F.I.A.Z. Fuerza Gestora SL. 
-Escriptura pública núm.2.087,  de 15 de novembre de 2011, de 
modificació d’objecte social per part de F.I.A.Z. Fuerza Gestora SL. 
-Escriptura pública núm.2.093, de 15 de novembre de 2011, es va 
efectuar una cessió atorgada per Grupo BB Servicios Diversos SL, a 
favor de F.I.A.Z. Fuerza Gestora SL, que consisteix en una venda de 
marques. 
-Escriptura pública núm.2.498, de 30 de diciembre de 2011, de fusión 
por absorción, amb la modificació de l’art.1 dels estatuts socials per 
canvi de denominació  de F.I.A.Z. Fuerza Gestora SL, per la d’Instituto 
Geriátrico Fénix SL. 
-Escriptura pública núm.2.497, de 30 de diciembre de 2011, d’un 
conveni en base el qual s’estipula que la data a partir de la qual entrarà 
en vigor la transmissió  a F.I.A.Z. Fuerza Gestora SL, serà l’1 de gener 
de 2012. 
Atès que també presenten la documentació referent a la capacitat i la 
solvència de l’empresa F.I.A.Z. Fuerza Gestora SL, mentre no es ratifica 
i registra l’escriptura de fusió per absorció i canvi de nom, adoptant una 
nova denominació la de Instituto Geriátrico Fénix SL. 
Atès que tot i entenent el que ha al·legat l’altra part, i tenint en 
consideració els  documents presentats, el Consell Comarcal de l’Alt 
Penedès considera que com a part del contracte subscrit, té tot el dret a 
ser prèviament informat.  
 
Atès que de conformitat amb l’art.208.6 de la LCSP que li és d’aplicació 
segons la disposició transitòria primera del TRLCSP, fins a formalitzar 
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un nou contracte, l’empresa F.I.A.Z Fuerza Gestora, SL, ha restat 
obligada, a adoptar les mesures necessàries per raons de seguretat, o 
indispensables per a evitar un greu trastorn al servei públic, prestant el 
servei fins que un nou contractista assumeixi aquest servei. 
 
Atès que en la prestació d’aquest servei, la cap de servei d’Acció Social, 
fa constar en l’informe emès, les incidències que últimament s’han 
intensificat, i que són les que es fan constar en el document Annex I. 
 
Atès que aquest CCAP ha pagat puntualment els serveis prestats. 
 
Atès que l’últim  dels comunicats rebuts des de la Tesoreria General de 
la Seguridad Social, de la unidad de recaudación ejecutiva 4301, 
presenten davant aquest Consell Comarcal,  mitjançant diligencia de 
embargo de facturación referent a l’expedient núm. M.C. 51/12, amb 
núm. de RE 2012/5749, de data 25 de juliol de 2012, instruït contra el 
deutor F.I.A.Z. FUERZA GESTORA, SL, dient que concurriendo las 
siguientes circunstancias: 
  
“Visto que desde el mes de enero  2012 a marzo del corriente no ha 
pagado la deuda y que además la nueva sociedad deudora, es 
continuadora de la anterior Grupo BB Servicios Diversos SL, con la 
cuenta de cotización de donde proviene la misma actividad y 
continuación del negocio, ya que los trabajadores han pasado del 
Grupo BB Servicios Diversos SL a la sociedad continuadora de la 
actividad actual la sociedad F.I.A.Z. FUERZA GESTORA SL, por lo que 
es clara su voluntad de evadir el pago de los seguros sociales y por 
ende no pagará la deuda generada, se acuerda tomar las medidas 
cautelares, procedentes, para ello se embargará la facturación y se 
comprobará la posible existencia de otra empresa continuadora de la 
actividad”.    
 
Atès que F.I.A.Z. FUERZA GESTORA, SL, no pot complir amb els 
requisit de solvència econòmica al estar incomplint les seves 
obligacions amb la Seguretat Social. 
 
Atès que l’Instituto Geriátrico Fénix SL, no ha acreditat a hores d’ara, els 
requisits de capacitat d’obrar i la seva solvència econòmica ni tècnica.  
 
Vista disposició transitòria primera del RDL 3/2011, de 14 de novembre, 
pel qual s’aprova el Text refós de la Llei de contractes del sector públic, 
que ha entrat en vigor el passat 16 de desembre de 2011, estableix que 
els expedients iniciats i contractes adjudicats amb anterioritat a l’entrada 
en vigor de la nova llei, aquests últims es regiran quant els seus efectes, 
compliment i extinció, inclosa la seva durada i règim de pròrrogues, per 
la normativa anterior. 
 
Vistos els arts.21 i 22 del Plec de clàusules administratives particulars 
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que regulen la contractació del servei d’atenció domiciliària (SAD) a la 
comarca de l’Alt Penedès i, els arts. 49,193, 206.g a 208 de la LCSP. 
 
S’ACORDA:  
 

1. Deixar sense efectes el contracte prorrogat amb l’empresa Grupo BB 
Servicios Diversos, SL, davant la impossibilitat  d'executar la prestació 
en els termes inicialment pactats, perquè l’empresa Grupo BB Servicios 
Diversos, SL, es va vendre a un tercer el contracte subscrit amb el 
Consell Comarcal de l’Alt Penedès, sense comunicar-ho prèviament en 
temps i forma a aquest Consell Comarcal, és a dir,  amb total i absolut 
desconeixement per part d’aquesta Administració, del que es desprenia 
que l’empresa Grupo BB Servicios Diversos SL, no havia actuat de 
bona fe en la seva relació amb aquesta Administració. 

2. Deixar sense efectes, per no trobar-se al corrent en el compliment de 
les seves obligacions amb la Seguretat Social, per incompliment de les 
obligacions contractuals essencials de forma reiterada, amb la 
possibilitat de produir-se una lesió greu a l’interès públic de continuar-se 
executant la prestació respecte la prestació de serveis per part de 
F.I.A.Z. Fuerza Gestora, SL, que venia realitzant fins a formalitzar el nou 
contracte amb un contractista que pogués assumir aquest servei.  

3. Deixar sense efectes qualsevol vincle jurídic que es pogués derivar des 
de F.I.A.Z. Fuerza Gestora,SL, amb l’Instituto Geriátrico Fénix, SL, del 
qual en cap moment s’ha acreditat la documentació referent a la 
capacitat i la solvència, així com tampoc s’han presentat documents 
acreditatius de ratificació  ni de registre de l’escriptura de fusió per 
absorció i canvi de nom. 

4. Notificar el present acord a l’interessat.” 
 

2- Donar trasllat de l’acord al servei de Benestar Social i a la tresoreria del 
Consell Comarcal. 

 
INTERVENCIONS: 
 
President: 
Com que els punts 3 i 4 són sobre el mateix tema; i l’un és conseqüència de 
l’altre. Si els hi sembla bé als consellers / conselleres, els podríem tractar 
conjuntament. Encara que després la votació, si volen, pot ser separada. No hi 
haurà cap problema. 
 
Vicepresidenta segona, senyora Maria Rosell: 
Tal com ja vàrem informar a la Comissió Informativa, la Junta de Govern de 19 
de juliol de 2012 va aprovar deixar sense efectes el contracte prorrogat amb la 
empresa BBS Servicios Diversos, davant la impossibilitat de prestar el servei 
d’atenció domiciliaria de l’Alt Penedès. 
Aquesta empresa, després d’haver-hi parlat diverses vegades, tant a nivell 
tècnic, com també amb gerència i jo mateixa, va ser impossible de que es 
pugui reconduir. I el que feia era donar un servei deficitari a les persones que 
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estava atenent i que se’ls hi estava donant l’atenció domiciliaria aquí, a la 
comarca. 
Després d’haver parlat diverses vegades, i veient que no complien amb el plec 
de clàusules tècniques estipulades, i després d’haver rebut diverses queixes 
constants dels usuaris del servei, i davant de l’incompliment de les tasques que 
estava fent aquesta empresa, es va optar per canviar l’empresa. I en aquest 
cas, és una empresa de caràcter públic, on no prima el benefici empresarial, 
sinó la qualitat en el servei. 
I aquesta empresa, que és el cas, el Consorci d’Acció Social de Catalunya, 
treballa conjuntament amb els serveis bàsics de la comarca. I no funciona com 
una empresa totalment independent, sinó que estan treballant transversalment. 
Veien la seriositat i la bona gestió que demostren, des dels serveis tècnics 
també se’ns va demanar que fos aquesta l’empresa que pogués donar el servei 
d’atenció domiciliaria a la comarca de l’Alt Penedès.  
I és per això, que avui ho elevem al ple per informar-los i per poder aprovar 
aquests dos punts. 
 
Portaveu d’ICV-EU-A-E, conseller senyor Josep Anfruns: 
Sobre aquest tema, valorant els dos punts conjuntament, simplement dir-los 
que nosaltres, en el seu moment, quan se’ns va presentar ja en un ple el 
conveni amb aquest Consorci d’Acció Social de Catalunya, ja varem manifestar 
que, darrera d’això, ens semblava que lo que hi havia era una intencionalitat de 
privatitzar els serveis d’aquest tipus. I no hi vàrem donar suport.  
Per tant, mantindrem la nostra coherència. I evidentment, no podem donar 
suport a aquestes propostes. 
 
Portaveu de la CUP-PA, conseller senyor Ramon Carbonell: 
Bé, nosaltres, en el seu moment no varem donar suport a aquesta proposta. I 
som desconfiats sobre aquesta manera de fer.  
Es crea un consorci. I d’aquest consorci en surt una empresa. I clar, tenint 
exemples com Innova, en el cas del senyor Prat i el senyor Bagó. Que s’ha 
descobert que, després, aquestes empreses aprofiten per contractar altres 
serveis i petits subministraments amb empreses dels seus familiars o 
directament seves. Això ens genera desconfiança.  
Quan aquest consorci també surt de la mateixa manera que un alcalde que, en 
aquest cas el de Banyoles, que és el president del consorci i tot plegat. Doncs 
simplement, ens fa sospitar que és una pràctica que en aquest país s’ha anat 
fent. I que ara, gràcies a les eleccions, són casos que han quedat una mica que 
s’han deixat d’investigar. Estan en procés judicial, en el cas del senyor Prat. 
Però de tot el tema de la sanitat de Catalunya, degut a les eleccions, s’han 
suspès comissions d’investigació i s’ha quedat fora d’això. 
Si els serveis tècnics de la casa hi donen confiança, doncs potser és que fan la 
feina ben feta. En tot cas sí que creiem que no tenim clar o no veiem clar que 
no perdem una mica de control sobre com funcionen aquestes empreses.  
Si la Maria diu que sí, que ara podem controlar-ho més perquè és una empresa 
que tenim més a prop... Doncs hi estarem a sobre, hi estarem pendents. De 
moment doncs, desconfiem. 
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Portaveu del PP, conseller senyor Lluís Fernando Caldentey: 
Jo amb aquest tema manifestaré el que vaig manifestar en la Junta de 
Portaveus.  
El Servei d’Atenció Domiciliaria que fins ara es feia, jo no vull discutir si ho feien 
bé, si ho feien malament, em falten dades per poder constatar. Però sí el que 
vull posar amb una mica d’interrogant, és que el Consorci d’Acció Social de 
Catalunya és una entitat bàsicament de Girona. Cosa que em sorprèn. I l’única 
entitat que hi ha d’aquí a Barcelona és a Sant Cugat del Vallès. L’única. Dons 
em sorprèn que ens decantem cap a una entitat que, exclusivament, és de 
Girona per portar el Servei d’Atenció Domiciliaria del Penedès. 
A mi se’m va contestar que hi havia altres entitats d’aquí, de Barcelona, que la 
tenien. A mi m’agradaria que se m’informés de quines són. Únicament això. 
 
Portaveu del PSC-PM, conseller senyor Francisco Romero: 
Nosaltres entenem les raons que es donen sobre la renuncia cap aquest 
consorci, cap a aquesta empresa de serveis. 
En tot cas, dubtem d’alguna d’aquestes coses com es plantegen, ja que tampoc 
hem seguit, no hem estat al cas de tot el procés i de totes les incidències fins 
que ens hem trobat aquesta proposta d’acord. 
I per això, farem una abstenció en el primer i segon punt. 
 
President: 
La vicepresidenta ha comentat perfectament el tema com va. Realment, 
l’empresa que està donant el servei, era molt deficient últimament. Arribant fins 
i tot al punt de no pagar als treballadors / treballadores que tenia per donar el 
servei. Aleshores, és quan es disparen les alarmes. Quan reps queixes del 
usuaris. I per tant, en aquest sentit, l’actuació ha estat, entenem, que la 
procedent.  
En tot cas, es tracta d’un consorci públic. I del que, a més a més, en som socis. 
I per tant, en aquest sentit, el control que estàvem comentant de si seria major 
o menor... Jo sempre faig la referència a que el servei, en aquest cas, és un 
servei públic, independentment de qui el gestioni. I per tant, la obligació i el 
compromís de les institucions públiques en aquest servei públic ha de ser la 
garantia de que aquest servei es doni de forma correcta.  
I per tant, el control públic del servei hi ha de seguir sent i s’ha de seguir 
garantint. 
 
Vicepresidenta segona, senyora Maria Rosell: 
També varem comentar que, si es volia mirar l’expedient que s’ha anat recollint 
durant tot aquest temps, es va comentar que es podia veure. Ens van preguntar 
a on era l’annex i la senyora secretària va dir que el podien anar a veure 
tranquil·lament. 
I allà, podran veure totes les queixes i tot el treball que s’ha fet per intentar que 
l’empresa que teníem funcionés. Davant de la impossibilitat i, també, que no hi 
havien d’altres empreses aquí per poder-lo assumir, com molt bé ha dit el 
president, aquest servei ens està donant un bon resultat.  
El que sí que hem fet és escoltar la part tècnica. Que són els qui millor donen 
aquest servei. I, nosaltres hi hem de confiar.  
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Pensem, que no podem posar en dubte sempre totes les coses que es facin 
perquè hi hagin alguns polítics involucrats. Pensem en la honradesa per davant 
de tot. Creiem que això no és així com ha dit el Ramon. 
 
Vicepresident primer, senyor Jesús Salius: 
Jo voldria afegir alguna coseta molt senzilla. 
Veient una mica com ha anat aquesta experiència, jo el que sí que els 
recomano i els encoratjo és a fer un seguiment. Ja que hi ha la preocupació, en 
lloc d’esperar, potser, també les comissions i els plens, trobo que és important, 
que vostès tenen les portes obertes de qualsevol tècnic de la casa, que facin 
un seguiment constant d’aquest tema. Perquè jo penso que la seva aportació 
és interessant, mentre estem vivint la implementació d’aquest servei per part 
d’aquesta empresa. Per tant, jo si que els encoratjo és que facin el favor de 
parlar amb els tècnics, de comentar els seus dubtes. Perquè és quan val la 
pena recollir, sobretot, aquestes impressions.  
Perquè, jo penso, que hem tingut la mala sort, també pel context econòmic, de 
que aquestes empreses estant anant molt malament arreu. Perquè clar, són 
impagats, reben impagats, intenten reconvertir-se, etc, etc.  
I, nosaltres ens trobem, de cop i volta, que un servei no va bé. I hem de 
reaccionar ràpid i el més bé possible. Aleshores, hem volgut prendre aquesta 
decisió perquè creiem que som partícips de les decisions que es prenen des de 
l’empresa, a tots nivells.  
Per tant, això també és com una assegurança de que nosaltres tenim un millor 
control. 
  
Portaveu del PP, conseller senyor Lluís Fernando Caldentey: 
Jo l’únic que voldria dir és que, és clar, ho esteu argumentant, tots aneu 
parlant, però a mi el que em sorprèn és de que a Barcelona no hi hagi cap 
consorci capaç de fer aquesta feina. 
No n’heu pogut trobar cap de més lluny que Girona? 
I quina casualitat, tot l’organigrama és de Convergència. 
 
Vicepresidenta segona, senyora Maria Rosell: 
Perdoni, però això no és cert. 
 
Portaveu del PP, conseller senyor Lluís Fernando Caldentey: 
No, no, l’alcalde de Reus no hi és en les primeres figures... serà una casualitat. 
Però a mi em sorprèn que en tot Barcelona no hagi cap entitat capaç de portar 
el SAD. 
 
President: 
En tot cas, demanaria no fer aquí ara una partida de tennis o de ping-pong... 
En tot cas, vostè fa una interpretació. I, jo entenc que el fet de que sigui un 
consorci que sigui de Girona, que sigui de Barcelona, que sigui de Tarragona, 
que sigui de Lleida, que sigui d’on sigui, la feina es pot fer tranquil·lament. A 
més a més, hi ha implementació territorial. I per tant, no hi ha d’haver cap 
problema, si no que es garanteixi el servei, que és la part més important. El 
problema no és l’origen de l’empresa, sinó que el servei es doni correctament. 
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VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per 17 vots a favor dels consellers dels grups 
polítics comarcals de CIU i d’ERC, 12 vots d’abstenció dels consellers presents 
dels grups polítics comarcals del PSC-PM, del PP i d’ICV-EU-A-E, i 1 vot en 
contra del conseller del grup polític comarcal de la CUP-PA. 
 
 
4- Ratificar l’acord de la Junta de Govern, de 19 d e juliol de 2012, 
d’encarregar al Consorci d’Acció Social de Cataluny a, com a mitjà propi, 
la gestió del Servei d’Atenció Domiciliària (SAD) a  la comarca de l’Alt 
Penedès. 
 
Atès que la Junta de Govern, de 19 de juliol de 2012, va aprovar el conveni de 
col·laboració amb el Consorci d’Acció social de Catalunya per a l’encàrrec,al 
Consorci d’Acció Social de Catalunya, de la gestió integral del Servei d’Atenció 
Domiciliària (SAD).  
 
S’ACORDA: 
 

1- Ratificar l’acord de la Junta de Govern, de 19 de juliol de 2012, en 
relació a la prestació del Servei d’Atenció Domiciliària (SAD) a la comarca 
de l’Alt Penedès, següent: 

 
“El programa “PRODEP” que està adscrit al Departament d'Acció Social i 
Ciutadania de la Generalitat de Catalunya, va ser creat per Acord del 
Govern de la Generalitat de Catalunya de 31 de maig de 2005. Entre les 
seves missions destaca la d’impulsar i ordenar les actuacions de la 
Generalitat de Catalunya, conjuntament amb les administracions locals, 
en matèria de promoció de l'autonomia personal i de l’atenció a les 
persones en situació de dependència. 
 
La Llei 39/2006, de 14 de desembre de 2006, de Promoción de la 
Autonomía personal y Atención a las personas en situación de 
dependencia va entrar en vigor l'1 de gener de 2007.  Aquesta llei regula 
les condicions bàsiques de promoció de l’autonomia personal i l’atenció a 
les persones en situació de dependència mitjançant la creació del 
Sistema para la Autonomía y Atención a la Dependencia, en el qual 
col·laboren i hi participen l'Administració general de l'Estat, les comunitats 
autònomes i les administracions locals. Es tracta d’un nou dret universal i 
subjectiu. 
 
Igualment, les administracions locals participen en la gestió dels serveis 
d’atenció a les persones en situació de dependència, d’acord amb la 
normativa de les seves CCAA i dins de les competències que la legislació 
vigent els atribueix. 
 
L’article 15 de l’esmentada llei, estableix el catàleg de serveis, i en el seu 
apartat 1.c s’hi troba enumerat el Servei d’ajuda a domicili, definit en 
l’article 23, del mateix cos normatiu.  
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Atès que d’acord amb la Llei 12/2007, d’11 d’octubre, de serveis socials, 
el sistema públic de serveis socials és integrat pel conjunt de recursos, 
prestacions, activitats, programes, projectes i equipaments destinats a 
l'atenció social de la població, de titularitat de l'Administració de la 
Generalitat, de les entitats locals i d'altres administracions, i també els 
que l'Administració concerti amb les entitats d'iniciativa social o privada. 
La finalitat dels serveis socials que defineix aquesta Llei és la d’assegurar 
el dret de les persones a viure dignament durant totes les etapes de la 
vida mitjançant la cobertura  de llurs necessitats personals bàsiques i de 
les necessitats  socials, constitueix un objectiu de primer ordre en el que 
les administracions compareixents comparteixen competències en 
aquesta matèria.  
 
El Consell Comarcal de l’Alt Penedès té l’objectiu d’integrar tots els 
serveis i les activitats referits als serveis socials i coordinar-los amb la 
resta d’administracions amb la finalitat d’assegurar, entre d’altres, el dret 
de les persones a l’autonomia personal i el suport a la dependència, a 
través de la prestació de l’atenció domiciliària. 
 
Per Decret 151/2008, de 29 de juliol, s’aprova la Cartera de Serveis 
Socials 2008-2009 i en l’apartat 1.1.2 es defineixen els  Serveis d’atenció 
domiciliària. 
 
L'ens local titular de l'àrea bàsica de serveis socials pot decidir el sistema 
de provisió de serveis, per a l'ajuda a domicili i la teleassistència, d'acord 
amb les formes de prestació que s'estableixin per reglament. 
 
El percentatge de finançament d’aquest Servei d’Atenció Domiciliaria 
(SAD) per part del Departament d’Acció Social i Ciutadania de la 
Generalitat de Catalunya és del 66% a través del Contracte Programa 
signat amb aquest Consell Comarcal. El 34% restant  del cost l’ha 
d’assumir l’ajuntament de referència, sens perjudici del sistema de 
copagament que per part de l’usuari es pugui establir en funció de la seva 
capacitat econòmica, tal i com ho preveu  la legislació estatal per mitjà de 
la Llei 39/2006, de 14 de desembre, de promoció de la autonomia 
personal i atenció a les persones en situació de dependència. 
La Comissió de Govern del Consell Comarcal en sessió de 16 de juliol de 
2009 va aprovar el conveni marc de col·laboració entre el Consell 
Comarcal de l’Alt Penedès i els ajuntaments de la comarca de l’Alt 
Penedès (excepte el municipi de Vilafranca del Penedès), l’objecte del 
qual és regular l’encàrrec que realitza l’Ajuntament a favor del CCAP per 
a la prestació del Servei d’Ajuda a Domicili-dependència, durant l’exercici 
2010, a l’empara del Programa per a l’impuls i ordenació de promoció de 
l’autonomia personal i de l’atenció de les persones amb dependència 
(PRODEP). 
 
Els ajuntaments adherits a aquest conveni són els següents: Avinyonet 
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del Penedès, Les Cabanyes, Castellet i la Gornal, Castellví de la Marca, 
Font-rubí, Gelida, La Granada, Mediona, Olèrdola, Olesa de Bonesvalls, 
Pacs del Penedès, el Pla del Penedès, Pontons, Puigdàlber, Sant Cugat 
Sesgarrigues, Sant Martí Sarroca, Sant Pere de Riudebitlles, Sant 
Sadurní d’Anoia, Santa Fe del Penedès, Santa Margarida i els Monjos, 
Subirats, Torrelavit, Torrelles de Foix. 
 
És, per tant, objecte d’aquest expedient la contractació del servei 
d’atenció domiciliària (SAD) que li correspon prestar al Consell Comarcal 
de l’Alt Penedès, en funció de les competències assumides en matèria de 
Serveis Socials i, en base als encàrrecs efectuats per part dels 
Ajuntaments de la comarca. 
 
Atès que és competència del Consell Comarcal en el cas de municipis de 
menys de 20.000 habitants, la creació i la gestió dels serveis socials 
necessaris, tant propis com delegats per altres administracions, de 
conformitat amb l’article 31 de la Llei 12/2007, d’11 d’octubre, de serveis 
socials.   
 
Atès que el Consorci d’Acció Social de Catalunya té la consideració de 
mitjà propi i servei tècnic de tots i cadascun dels seus membres 
consorciats, als efectes del que disposa l’article 24.6 del Reial Decret Llei 
3/2011, de 14 de novembre, pel qual s’aprova el text refós de la Llei de 
contractes del sector públic. 
 
Atès que el Consorci d’Acció Social de Catalunya, com a forma de gestió 
directa dels serveis i finalitats que li son pròpies, ha constituït la societat 
mercantil amb capital íntegrament públic, SUMAR, empresa d’acció 
social SL, per a la prestació de serveis i l’exercici d’activitats 
econòmiques d’interès públic en l’àmbit territorial de Catalunya. 
 
Vistos els articles 85 i 87 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les 
bases de règim local,  els Consells Comarcals, com a entitats locals  
poden utilitzar qualsevol de les formes de gestió de serveis que preveu la 
llei, així com poden constituir consorcis amb altres Administracions 
públiques per a finalitats d’interès comú, que persegueixen finalitats 
concurrents amb els de les Administracions públiques. 
 
Vist l’article 41 de la Llei 12/2007, d’11 d’octubre, de serveis socials, que 
estableix que el Consorci d’Acció Social de Catalunya i els ens locals 
col·laboren en l’aplicació de les polítiques de serveis socials, d’acord amb 
les competències respectives, mitjançant els instruments que estableixen 
la legislació general de règim jurídic i procediment administratiu i la 
legislació de règim local. Així mateix, s’indica que aquesta col·laboració 
interadministrativa inclou l’establiment per conveni de fórmules de gestió 
conjunta dels serveis.  
 
Vist l’informe emès per la cap del servei de Benestar Social del Consell 



ACTA NÚM. 7/2012 
P111012 

 

 21 

Comarcal de data 16 de juliol de 2012 (inf. 75/12). 
 
Vist el que disposa l’article 308 i 309 del Decret 179/1995, de 13 de juny, 
pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens 
locals. 
 
Vist el Decret de la Presidència núm. 49/2011, de 25 de juliol de 2011, 
sobre les atribucions de la Junta de Govern, expressament delegades per 
la Presidència. 
 
S’ACORDA: 
 
1. Aprovar el conveni de col·laboració amb el Consorci d’Acció social 
de Catalunya per a l’encàrrec, per part del Consell Comarcal de l’Alt 
Penedès al Consorci d’Acció Social de Catalunya - de qui és membre i 
soci adherit -, de la gestió integral del Servei d’Atenció Domiciliària 
(SAD). La prestació i execució material d’aquest servei es realitzarà per 
part del Consorci d’Acció Social de Catalunya- directament o a través de 
la seva societat mercantil de capital públic SUMAR, Empresa d’acció 
social, SL i el Consell Comarcal realitzarà la supervisió tècnica del servei.  
2. Facultar al President per a la completa execució de l’acord, en 
particular per a la signatura del conveni. 
3. Notificar el present als interessats. 
4. Donar trasllat de l’acord al servei de Benestar Social del Consell 
Comarcal.” 

 
2- Notificar el present acord als interessats. 
3- Donar trasllat de l’acord al servei de Benestar Social i a la tresoreria 
del Consell Comarcal. 

 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per 17 vots a favor dels consellers dels grups 
polítics comarcals de CIU i d’ERC, 12 vots d’abstenció dels consellers presents 
dels grups polítics comarcals del PSC-PM, del PP i d’ICV-EU-A-E, i 1 vot en 
contra del conseller del grup polític comarcal de la CUP-PA. 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA D’EC ONOMIA I 

HISENDA 
 
5- Donar compte de l’informe de la tresorera i de l ’interventor en relació al 
grau de compliment de la Llei  15/2010, de 5 de juliol, per la qual 
s’estableixen mesures de lluita contra la morositat . 
 
La Llei 15/2010, de modificació de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, per la 
qual s’estableixen mesures de lluita contra la morositat en les operacions 
comercials, el seu article cinquè regula les característiques i funcionament del 
registre de factures amb la finalitat de disposar d’un procediment efectiu i àgil 
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per fer efectius els deutes dels ens locals, així com, el d’establir un mecanisme 
de transparència en matèria de compliment de les obligacions de pagament. 
 
En concret, i pel que fa  al  Registre de Factures l’article cinquè, apartats 1, 2, 3 
i 4 estableixen el següent: 
 

a) L’Entitat Local ha de tenir un registre de totes les factures i altres 
documents emesos pels contractistes als efectes de justificar les 
prestacions realitzades per aquests, la gestió del qual correspon a la 
Intervenció General. 

b) Qualsevol factura o document justificatiu emès pels contractistes a 
càrrec de l’entitat local ha de ser objecte d’anotació en el registre que 
indica l’apartat anterior amb caràcter previ a la seva remissió a l’òrgan 
responsable de l’obligació econòmica. 

c) Transcorregut un mes des de l’anotació en el registre de la factura o el 
document justificatiu sense que l’òrgan gestor hagi procedit a tramitar 
l’oportú expedient de reconeixement de l’obligació, derivat de l’aprovació 
de la respectiva certificació d’obra o acte administratiu de conformitat 
amb la prestació realitzada, la Intervenció General requerirà a l’òrgan 
gestor esmentat perquè justifiqui per escrit la manca de tramitació 
d’aquest expedient. 

d) La Intervenció General ha d’incorporar a l’informe trimestral una relació 
de les factures o els documents justificatius respecte als quals hagin 
transcorregut més de tres mesos des de la seva anotació en el registre i 
no s’hagin tramitat els corresponents expedients de reconeixement de 
l’obligació o l’òrgan gestor n’hagi justificat l’absència de tramitació.  

 
En relació als terminis de pagament, l’article tercer, apartat 3 de la Llei 15/2010, 
determina que el període de pagament (l’any 2012) de les obligacions 
reconegudes serà de quaranta dies. 
 
Així mateix, l’article quart, apartat 3 de la Llei 15/2010, regula l’obligatorietat  
que els Tresorers de les Corporacions Locals han d’elaborar trimestralment un 
informe sobre el compliment dels terminis que preveu aquesta Llei per al 
pagament de les obligacions de cada entitat local, que ha d’incloure 
necessàriament el nombre i la quantia global de les obligacions pendents en 
les quals s’estigui incomplint el termini. 
 
Atès els informes elaborats per la Tresorera i per l’Interventor General 
d’aquesta corporació en relació als articles quart i cinquè de la Llei 15/2010, de 
5 de juliol. 
 
Per la qual cosa, 
 
Es dóna compte de l’informe de la tresorera i de l’interventor en relació al grau 
de compliment de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, per la qual s’estableixen 
mesures de lluita contra la morositat, i s’informa al Ple sobre el grau de 
compliment de la mateixa sobre els extrems següents: 
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A.- TERMINIS DE PAGAMENT 

 
PRIMER.- Que a data 30-06-2012, el detall de pagaments realitzats 
corresponents a obligacions reconegudes és:  

 
TOTAL 
OPERAC. 

IMPORT EN 
TERMINI 

IMPORT FORA 
TERMINI 

IMPORT 

301 749.438,86 234 122.601,45 67 626.837,41 
 

SEGON.- Que a data 30-06-2012, el detall dels pagaments pendents 
corresponents a obligacions reconegudes és:  

 
TOTAL 
OPERAC. 

IMPORT EN 
TERMINI 

IMPORT FORA 
TERMINI 

IMPORT 

204 827.645,43 141 408.106,70 63 419.538,73 
 

B.- RECONEIXEMENT DE LES OBLIGACIONS 
 

En data 30-06-2012, no hi ha cap factura o document justificatiu amb una 
antiguitat superior a tres mesos pendent de reconeixement de l’obligació. 
 
INTERVENCIONS: 
 
Vicepresident tercer, senyor Ferran Planas: 
Bé, no repetiré les xifres aquestes, perquè repetir no val la pena. Però si s’hi 
fixen, realment, poden ser una mica preocupants. 
Ara bé, cada vegada el govern central de Madrid ens exigeix més amb el tema 
del pagament de factures... No fa masses anys, es podien pagar factures fins a 
120 dies. I ara, que estem en una crisi econòmica sistèmica tant important com 
la que estem vivint, l’exigència per part del govern, cada vegada és més alta. 
Penseu que aquest anàlisi està fet en un marc a 40 dies. Amb lo qual, és 
bastant complicat ser puntual amb el pagament de les factures. Tenint en 
compte el deute important que ens deu la Generalitat. 
Penseu que no fa massa ens devia la Generalitat, ens reconeixia un deute, de 
3.300.000€. Amb lo qual, vostès, ja m’explicaran com podem arribar a pagar les 
nostres obligacions. 
Ja que he parlat el tema aquest de la Generalitat, no fa massa, hem rebut a 
través d’Educació, un ingrés de 600.000€. En aquests propers dies se’ns farà 
menys feixuc la gestió.  
 
Portaveu d’ICV-EU-A-E, conseller senyor Josep Anfruns: 
Simplement, només m’agradaria repetir el que ens acaba de dir el responsable 
de les finances. Que és a dir, se’ns exigeix als municipis, als consells 
comarcals, una llei de morositat que el Govern de la Generalitat no s’aplica. És 
a dir, ens aquest moments, potser el que hauríem de fer és dir que siguin ells 
qui comencin aplicant-se aquesta llei. I potser nosaltres podríem complir-la. 
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President: 
Bé. En tot cas, ens agradaria molt complir-la. Si poguéssim, clar. Si els 
recursos que ens han d’arribar, el pagament de tot el que se’ns ha de fer; ens 
arribés puntualment. Doncs nosaltres, evidentment, compliríem. Perquè, a més 
a més, tots els nostres proveïdors estarien encantats de la vida. 
I en tot cas, tal com ha dit el senyor Ferran Planas, amb aquest ingrés que hem 
tingut, el que farem és pagar factures endarrerides dels proveïdors de l’àrea 
d’Ensenyament, als que hem de fer-hi front.  
Per tant, en aquest sentit, fem el que podem, d’acord amb el que hi ha. 
 
 
El Ple en resta assabentat. 
 
 
(s’absenta el consell senyor Luis Fernando Caldentey Querol del grup comarcal 
del PP) 
 
 
 
6- Aprovar provisionalment la modificació de les or denances fiscals del 
CCAP. 
 
Atès que es considera convenient actualitzar les ordenances fiscals en el 
percentatge de variació interanual de l’IPC de Catalunya (3,1% d’agost de 
2011 a agost de 2012). 
 
Vistes les memòries econòmico –financeres i els informes tècnics econòmics a 
que es refereixen els articles 24, 25 i 44 del Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 
de març,  pel qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes 
Locals, i en els quals es posa de manifest que l’import de la recaptació 
estimada no excedeix, en el seu conjunt, del cost real o previsible del servei o 
l’activitat de que es tracti o, en qualsevol cas, del valor de la prestació rebuda. 
 
Vist el que disposen els articles del 15 al 19 i 155 del Real Decret Legislatiu 
2/2004, de 5 de març,  pel qual s’aprova el text refós de la Llei reguladora de 
les Hisendes Locals, establint el procediment d’aprovació i modificació de les 
ordenances fiscals reguladores dels tributs locals. 
 
S’ACORDA: 
 

1- Aprovar provisionalment la modificació de les ordenances fiscals, que es 
detallen a continuació:  

 
Ordenança fiscal núm. 1- Reguladora de la Taxa per la prestació del servei 
d’ajuda a domicili i altres serveis assistencials  
 

• Modificar les quotes tributaries de l’article 5è, en el sentit de fixar el cost 
d’hora del/de la treballador/a familiar en 13,40 € /hora.  
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A aquest efecte s’aplicaran les tarifes, següents: 
 

BAREM 
Tram ingressos familiars 

(€) 
% Cost 13,40 € /hora.  

 
<515,60 € 0 0,00 € 

515,61 € -550,00 € 10 1,34 € 
550,01 € -584,43 € 20 2,68 € 
584,44 € -618,23 € 30 4,02 € 
618,24 € -653,19 € 40 5,36 € 
653,20 €- 687,56 € 50 6,70 € 
687,57 € -721,94 € 60 8,04 € 
721,95 € -756,31 € 70 9,38 € 
756,32 € -825,07 € 80 10,72 € 
825,08 €- 859,45 € 90 12,06 € 

>859,46 € 100 13,40 € 
 
 
Ordenança fiscal núm. 2- Reguladora de la Taxa de s erveis generals i 
expedició de documents 
 

• Modificar les quotes tributaries de l’article 7è, que queden fixades en les 
següents quanties: 

 EUROS 
Còpia de plànols, per cada metre quadrat o fracció 10,00 € 
Una còpia de qualsevol document i cara, per cada cara 0,17 € 
*Compulsa de documents segons estableix el punt sisè dels Criteris 
comuns de funcionament de les oficines de registre respecte la 
compulsa o confrontació de documents. 

0,00 € 

Per duplicitat de qualsevol document 1,00 € 
Per expedició de certificats de documents inclosos en expedients 
comarcals 

6,00 € 

Sol·licituds d’admissió a proves selectives dels grups A o B o 
equivalent 

28,00 € 

Sol·licituds d’admissió a proves selectives del grup C o equivalent 17,00 € 
Sol·licituds d’admissió a proves selectives del grup D o equivalent 12,00 € 
Sol·licituds d’admissió a proves selectives dels grups E o equivalent 8´00 € 

 
 
Ordenança fiscal núm. 3- Reguladora del preu públic  per a la prestació dels 
serveis d’assistència tècnica  
 

• Modificar les tarifes de l’article 3.2, que queden fixades en les quanties 
següents: 

 
Apartat a) 
- Per assistència tècnica de titulats de grau superior (arquitecte, enginyer o 
tècnic de medi ambient), el preu serà de 41,00 €/ hora contractada. 
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- Per assistència tècnica de titulats de grau mitjà (arquitecte tècnic, enginyer 
tècnic, assimilats), el preu serà de 34,00 €/hora contractada. 
- Per assistència tècnica delineant, el preu serà de 27,00 €/hora contractada. 

 
Apartat  b)  
- Per prestació d’assessorament jurídic o econòmic continuat a les diverses 
entitats  

Titulats grup A: 41,00 €/hora 
Titulats grup B: 34,00 €/hora 
Titulats grup C i assimilats: 27,00 €/hora 

 
Apartat c) 
- Establir que respecte a les despeses considerades com de mera repercussió 
seran repercutides íntegrament a la persona interessada. 
 
Apartat d) (s’afegeix nou) 
- Prestació del servei de suport, assistència i cooperació en les funcions 
municipals de protecció civil (Decret 82/2010, de 29 de juny, pel qual s’aprova 
el catàleg d’activitats i centres obligats a adoptar mesures d’autoprotecció i es 
fixa el contingut d’aquestes mesures). 
 
0.  PLANS D’AUTOPROTECCIÓ 
A – ACTIVITATS I CENTRES DE TITULARITAT PÚBLICA 
1. Informe tècnic municipal per activitats o centres d’interès per a la 
protecció civil local (Annex I.C ) 

95,00 

2. Informe tècnic municipal i homologació de la Comissió Comarcal de 
Protecció Civil, per activitats o centres d’interès per a la protecció civil 
local (Annex I.C ) 

130,00 

3.  Informe tècnic municipal per activitats o centres d’interès per a la 
protecció civil de Catalunya (Annex I.A i I.B ) 

125,00 

B – ACTIVITATS I CENTRES DE TITULARITAT PRIVADA 
1. Informe tècnic municipal per activitats o centres d’interès per a la 
protecció civil local (Annex I.C ) 

120,00 

2. Informe tècnic municipal i homologació de la Comissió Comarcal de 
Protecció Civil, per activitats o centres d’interès per a la protecció civil 
local (Annex I.C ) 

150,00 

3.  Informe tècnic municipal per activitats o centres d’interès per a la 
protecció civil de Catalunya (Annex I.A i I.B ) 

190,00 

 
 
Ordenança fiscal núm. 4- Reguladora del preu públic  per a la prestació de 
serveis informàtics i de telecomunicacions 
 

• Modificar les tarifes de l’article 3.2, que queden fixades en les quanties 
següents: 

- Assistència tècnica: 29 € per hora de servei o fracció. 
- Prestació del servei de lector de CD ROM: 3 € per hora de servei o fracció. 
- Escanaritzat d’una imatge: 3,6 € 
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- Plottejar un plànol DIN A3 en color: 6,43 € per unitat 
- Plottejar un plànol DIN A3 en blanc i negre: 5,14 € per unitat. 
- Plottejar un plànol DIN A2 en color: 10 € per unitat. 
- Plottejar un plànol DIN A2 en blanc i negre: 8 € per unitat. 
- Plottejar un plànol DIN A1 en color: 13,60 € per unitat. 
- Plottejar un plànol DIN A1 en blanc i negre: 10,90 € per unitat. 
- Plottejar un plànol DIN A0 en color: 17,90 € per unitat. 
- Plottejar un plànol DIN A0 en blanc i negre: 14,30 € per unitat. 
- Full DIN A4 per impressora làser, modalitat carta: 0,08 € per full, paper normal 

inclòs. 
- Full DIN A4 per impressora làser, modalitat documents: 0,17 € per full, paper 

normal inclòs. 
- Impressió de text a color, format DIN A4: 0,60 € per full, paper normal inclòs. 
- Impressió de gràfics a color, format DIN A4: 0,67 € per full, paper normal 

inclòs. 
- Impressió de text a color, format DIN A3: 1,18 € per full, paper normal inclòs. 
- Impressió de gràfics a color, format DIN A3: 1,32 € per full, paper normal 

inclòs. 
- Ofimàtica, per cada ordinador: 0,78 € per hora de servei o fracció, amb tarifa 

mínima de 3,60 €. 
- Sessió de videoconferència: 35,80 € per hora de servei o fracció més cost de 

les dues línies. 
- Sessió de multiconferència: 35,80 € per hora de servei o fracció més cost de 

les dues línies i de la unitat de multiconferència. 
- Reserva per a videoconferència o multiconferència: 14,30 € per hora de servei 

o fracció. 
- Prestació d’aulari amb equips i sense professor: 19,76 € per hora de servei o 

fracció. 
- Prestació d’aulari amb equips i un professor: 48,50 € per hora de servei o 

fracció. 
- Abonament al servei d’assistència tècnica amb conveni: 21,60 € per hora de 

servei o fracció. 
- Tarifa mínima de l’abonament per 10 hores al servei d’assistència tècnica amb 

conveni: 194 € anuals. 
- Servei de cartografia comarcal: 

.  Quota fixa per cada petició: 215 € 

. Quota variable per cada hectàrea d’informació geogràfica digitalitzada: 
0,27 € per hectàrea. 

 
 
Ordenança núm. 7- Reguladora de la taxa per la pres tació dels serveis 
tècnics de prevenció i control ambiental d’activita ts i de prevenció i 
seguretat en matèria d’incendis en establiments, ac tivitats, 
infraestructures i edificis: 
 

• Modificar l’article 6 relatiu a la quota tributària, quedant redactat amb el 
text següent: 
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La quantia de la taxa serà la resultant d'aplicar les tarifes següents: 
 
ACTIVITATS I INSTAL·LACIONS 

 € 

A.- PER ACTIVITATS INCLOSES EN L’ANNEX I (RÈGIM D’A UTORITZACIÓ AMBIENTAL) 
1. Procediment de Certificació de compatibilitat del projecte amb el planejament 

urbanístic.  
96,40 

2. Consulta prèvia de la necessitat de l’avaluació d’impacte ambiental en l’activitat 65,60 

3. Procediment de comprovació de la inclusió  de l’activitat projectada en el 
corresponent annex de la PCAA  

37,10 

4. Informe del règim d’intervenció administrativa de la documentació presentada 
sobre prevenció i seguretat en matèria d’incendis (Llei 3/2010)  

37,10 

5. Informe municipal sobre sorolls, vibracions, escalfor, olors i abocaments al 
sistema de sanejament o clavegueram municipal 

166,60 

6. Informe municipal Pla de dejeccions ramaderes 179,40 
7. Informe tècnic especialitzat ( enginyer, tècnic de medi ambient., veterinari, 

arquitecte, etc.) 
185,60 

8. Informe tècnic d’un canvi NO substancial 150,00 
 
 
 
C - PER ACTIVITATS INCLOSES EN L’ANNEX II (RÈGIM DE  LLICÈNCIA 
AMBIENTAL) 
1. Procediment de Certificació de compatibilitat del projecte amb el 

planejament urbanístic.  
96,40 

2. Consulta prèvia de la necessitat de l’avaluació d’impacte ambiental en 
l’activitat 

65,60 

3. Informe de suficiència del projecte bàsic amb l’estudi ambiental o la 
documentació presentada 

96,40 

1r informe 96,40 4. Procediment de certificació sobre la suficiència i 
la idoneïtat del projecte i altra documentació de 
l’activitat. 2n informe i posteriors 

(cada un) 
48,10 

5. Procediment de comprovació de la inclusió  de l’activitat projectada en el 
corresponent annex de la PCAA  

37,10 

6. Informe del règim d’intervenció administrativa de la documentació 
presentada sobre prevenció i seguretat en matèria d’incendis (Llei 
3/2010) 

37,10 

7. Informe de verificació del documentació presentada sobre prevenció i 
seguretat en matèria d’incendis (Llei 3/2010) 

191,25 

8. Acta de comprovació de les condicions sobre les prescripcions 
establertes sobre prevenció i seguretat en matèria d’incendis (Llei 
3/2010)  

235,00 

9. Informe de verificació del certificat de comprovació de presentat per una 
Entitat de Control Ambiental sobre prevenció i seguretat en matèria 
d’incendis (Llei 3/2010) 

65,60 

10. Informe municipal sobre sorolls, vibracions, escalfor, olors i abocaments 
al sistema de sanejament o clavegueram municipal. 

166,60 

11. Informe municipal Pla de dejeccions ramaderes 155,40 
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12. Informe integrat de l’òrgan tècnic comarcal en les activitats incloses a 
les taules annexes de la Llei 20/2009. 

335,00 

1ª visita 276,90 13. Procediment de control inicial de les activitats 
incloses en l’Annex II.2 (inclou verificació 
prescripcions Llei 3/2010) 

2ª visita i posteriors 
(cada una) 

138,50 

14. Informe de control inicial efectuat per EAC 98,40 
15. Informe de control periòdic efectuat per EAC 185,60 
16. Procediment de revisió periòdica anticipada de la llicència ambiental  377,00 
17. Procediment de revisió periòdica de la llicència ambiental  377,00 
18. Informe tècnic especialitzat (enginyer, tècnic de medi ambient, 

veterinari, arquitecte, etc.) 
154,70 

19. Informe tècnic d’un canvi NO substancial 120,00 
 
D – PER ACTIVITATS INCLOSES EN L’ANNEX III (RÈGIM D E COMUNICACIÓ) 
1. Procediment de Certificació de compatibilitat del projecte amb el 

planejament urbanístic.  
93,60 

2. Informe de suficiència del projecte bàsic amb l’estudi ambiental o la 
documentació presentada 

81,45 

3. Informe Tècnic Enginyer / Tècnic medi ambient / Veterinari 119,00 
1r informe 81,45 4. Procediment de certificació sobre la suficiència i 

la idoneïtat del projecte i altra documentació de 
l’activitat 2n informe i posteriors 

(cada un) 
39,50 

5. Procediment de comprovació de la inclusió  de l’activitat projectada en el 
corresponent annex de la PCAA  

37,10 

6. Informe del règim d’intervenció administrativa de la documentació 
presentada sobre prevenció i seguretat en matèria d’incendis (Llei 
3/2010) 

37,10 

7. Informe de verificació del documentació presentada sobre prevenció i 
seguretat en matèria d’incendis (Llei 3/2010) 

191,25 

8. Acte de comprovació de les condicions sobre les prescripcions 
establertes sobre prevenció i seguretat en matèria d’incendis (Llei 
3/2010)  

235,10 

9. Informe de verificació del certificat de comprovació de presentat per una 
Entitat de Control Ambiental sobre prevenció i seguretat en matèria 
d’incendis (Llei 3/2010) 

65,60 

10. Informe municipal sobre sorolls, vibracions, escalfor, olors i abocaments 
al sistema de sanejament o clavegueram municipal. 

167,00 

1ª visita 216,50 11. Procediment de control inicial de les activitats 
incloses en l’Annex III 2ª visita i posteriors 

(cada una) 
108,70 

12. Informe municipal Pla de dejeccions ramaderes 143,30 
13. Informe de control inicial d’una EAC 87,40 
14. Informe de control periòdic d’una EAC 87,40 
15. Procediment de revisió periòdica anticipada  328,00 
16. Procediment de revisió periòdica  328,00 
17. Informe tècnic d’un canvi NO substancial 90,00 
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Ordenança núm. 8- Reguladora del preu públic per a la prestació del 
servei de publicitat en els webs del Consell Comarc al de l’Alt Penedès. 
 

• Modificar l’article 4 relatiu a la quantia, quedant redactat amb el text 
següent: 

 
La quantia del preu públic per a la divulgació de publicitat a través dels Webs 
vindrà determinada per a l’aplicació de les tarifes següents: 
 
Opció 1: 
Imatge a la portada de 310 px X 310 px de mida. La imatge podrà ser estàtica o 
dinàmica i podrà enllaçar amb la URL que indiqui l’interessat. 
Tarifa: 61,80€/mes (IVA a part)  compromís inicial 3 mesos.  
Després d’aquest període el CCAP podrà optar pel mateix anunciant o 
qualsevol altre. 
Els pagaments es faran  en un sol termini  a l’inici de la campanya.  
Aquesta tarifa és per un sol anunciant simultàniament. 
 
Opció 2: 
Imatges en forma de pastilla al lateral dret de la portada de dimensions 310 px 
X 155 px estàtiques o dinàmiques amb possibilitat de connexió a URL. 
Tarifa: 30,93 € (IVA a apart), compromís inicial 3 mesos. 
Els pagaments es faran en un sol termini a l’inici de la campanya. 
La posició en vertical vindrà determinada per la data d’entrada. No hi haurà 
límit d’anunciats i aquests podran prorrogar indefinidament l’anunci. 
 

• Modificar l’article 5 relatiu a la gestió, últim paràgraf, quedant redactat 
amb el text següent: 

 
Es donarà prioritat a les empreses de la comarca i a les que manifestin interès per un 
període més llarg de publicació dels que anunciïn de forma continuada. 
 
 
Ordenança núm. 9- Reguladora del preu públic per la  prestació d’activitats 
i serveis de joventut 
 

• Modificar l’article 3 relatiu a la quantia, quedant redactat amb el text 
següent: 

 
La quantia del preu públic regulat en aquesta ordenança serà la que es fixa en 
les tarifes contingudes en aquest article, per a cada un dels diferents serveis o 
activitats. 
 
CURS OFICIAL DE MONITORS DE LLEURE INFANTIL I JUVENIL (durada de 
100 hores lectives i 150 de pràctiques; entre 20 i 25 participants) 
de 18 a 30 anys 165 €/curs 
més de 30 anys 206€/curs 
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CURS DE PRE-MONITORS (durada de 20 hores; entre 15 i 25 participants) 
de 16 a 18 anys 51€/curs 
 
CURS DE CANGURS (durada de 12 hores; entre 15 i 20 participants) 
de 16 a 20 anys 40€/curs 
 
CURS DE MANIPULADOR D’ALIMENTS (durada de 8 hores; entre 20 i 25 
participants) 
de 16 a 30 anys 26€/curs 
més de 30 anys 36€/curs 
 
CURS DE TASTA VINS INICIACIÓ I APROFUNDIMENT I CAVES (durada de 6 
hores; entre 15 i 25 participants) 
de 18 a 30 anys 16€/curs 
més de 30 anys 26€/curs 
 
 
Ordenança núm. 10- Reguladora del preu públic per l a prestació del servei 
d’atenció domiciliària  a les persones en situació de dependència 
 

• Modificar l’article 4 relatiu a indicadors de referència, quedant redactat 
amb el text següent: 

Per a l’exercici 2013, l’indicador de referència es fixa en les quanties següents: 
a) Servei Bàsic d’ Ajuda a Domicili - 18 euros/hora 
 

• Modificar l’article 5 relatiu a la renda, capacitat econòmica i quota 
màxima, apartat 5.5, quedant redactat amb el text següent: 

L’IRSC està fixat pel 2012 en 7.967,73 euros anuals o 663,98 euros mensuals, 
als efectes de la present ordenança. 
 
INTERVENCIONS: 
 
Vicepresident tercer, senyor Ferran Planas: 
Bé, tots vostès ja han tingut l’oportunitat de llegir-se tots aquests increments 
que hi ha hagut respecte l’exercici anterior. 
Dir un parell de coses: 
La pujada que s’ha fet, en general, inclús hi ha alguna de les taxes que ni s’ha 
tocat, però en general s’ha apujat l’IPC de Catalunya, que representa el 3,1 del 
mes d’agost, publicat el 13 de setembre del 2012. El 3,1 interanual publicat el 
13 de setembre. 
Després també, com vostès saben, les taxes que no hi ha en aquí, és que no 
s’han modificat. I són aquelles referents, per exemple, a totes les 
d’Ensenyament, que ja s’havien modificat recentment, com les de transport, 
Escola de Música i demés.  
Bé, algú de vostès em pot dir que amb aquesta crisi no es tenien que tocar. Bé, 
des del Govern creiem que, com a mínim, s’ha de pujar l’IPC. Perquè, sinó, és 
impossible que ens en sortim. 
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Vull dir, tenim que els ingressos fonamentals, a nivell del Consell Comarcal, és 
el fons de cooperació local. Que jo recordo feia 2 ò 3 anys havíem arribat a 
ingressar 900.000. I ha quedat rebaixat en 770.000. Que havia estat 
pressupostat aquest any en 800.000 i ens han baixat 30.000, ja de més. I 
queda amb 770.000. 
La partida supramunicipal ja és inexistent. I lo que són les taxes, sense comptar 
ensenyament, però inclòs SAD dependència, està sobre uns 80.000. 
És a dir, creiem que l’IPC s’ha de respectar.  
Però si vostès comparen, realment, les variacions són quantitats bastant 
insignificants. 
 
Portaveu de la CUP-PA, conseller senyor Ramon Carbonell: 
Del que ha comentat el Ferran, home, sí que seria bo saber les que no han 
variat massa. Perquè entenem l’increment de l’IPC per tots els serveis que 
també comporten una despesa material. Però hi ha alguns serveis que ofereix 
el personal. I si els convenis, si els salaris d’aquest personal, s’haguessin 
incrementat segons l’IPC, seria raonable pujar les taxes. Perquè la taxa és per 
cobrir el cost. Però resulta que, en general, els salaris a l’administració, més 
aviat s’han reduït. I en altres bandes també. 
Llavors, sí que creiem que l’IPC, en aquest cas, no acaba de justificar que 
s’hagi d’incrementar, en tot cas, en aquells serveis que són directament de 
persones, que no només no ha estat un increment de cost, sinó que el Consell 
Comarcal encara ens hem estalviat costos. 
 
Vicepresident tercer, senyor Ferran Planas: 
A veure, per exemple, la taxa número 7 d’Intervenció Integral. Aquesta taxa 
evidentment, té molt a veure amb els serveis que es donen. I, evidentment, vull 
dir que en aquí era necessari una pujada de l’IPC. 
Hi ha alguna taxa, per exemple, l’ordenança número 10, que és de prestació 
del Servei d’Atenció Domiciliaria a les persones en situació de dependència. 
Aquesta no s’ha tocat per res. Encara que figuri en aquí, simplement, és un 
tema de tecnicisme. Perquè l’únic que s’ha tocat és l’indicador anual. És a dir, 
allà on posa 2013, posava 2012. I allà on posava 2012, posava 2011. És a dir, 
simplement s’ha tocat això. No es toca l’increment fiscal. 
Després, per exemple, si anem a les taxes purament més de serveis, és que ja 
ve, per exemple, la taxa número 1, el cost de 13,40 €/hora. Estava amb un cost 
l’exercici anterior de 13€. És a dir, estem parlant de 40 cèntims. 
 
Interventor, senyor Antoni Peiret: 
Vull intervenir per aclarir, potser, el concepte de les taxes. Òbviament, el que 
acaba de dir el conseller és així. 
A primera vista, tenim “in mente” que si de cara a l’any que ve, les retribucions 
queden, diguéssim, sense incrementar, podrien semblar que un increment 
apareix a primera vista un rendiment. Cosa que seria il·legal.  
Però cal tenir en compte la regulació que fa el Reial Decret Legislatiu 
d’Hisendes Locals al determinar que en el còmput de les taxes es tindrà en 
compte els elements següents: Els costos directes, seria potser el element que 
vostè està indicant. 
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Però cal tenir en compte també, els costos indirectes, els costos financers, i 
tots aquells costos necessaris, en definitiva, pel manteniment normal del servei. 
Això vol dir que en un any, òbviament, s’ha pogut, diguéssim, determinar la 
taxa tot i sabent que no cobria el servei. 
I per tant, bé, el fet de que en un any s’incrementi l’IPC, no necessariament es 
pot deduir que el servei està obtenint un benefici, sinó que com ja arrastrem un 
dèficit inicial, perquè òbviament, a vegades, els costos indirectes, en part, de 
l’organització, els costos financers i aquells necessaris pel manteniment normal 
del servei, a primera vista, tampoc es pot quantificar durant l’any N+1 els 
usuaris que tindrem. No sé si m’he explicat. 
 
Portaveu de la CUP-PA, conseller senyor Ramon Carbonell: 
Sobre aquest tema, agrair les explicacions d’en Peiret. 
Una altra cosa que m’havia deixat: El tema de la publicitat a la pàgina web del 
Consell Comarcal. 
Pel que veiem, és una cosa que ja existia; i ens sobte. Suposem que s’ha fet un 
estudi de la quantitat de gent que mira la pàgina web, per calcular com funciona 
això. I no sabem ben bé quines empreses són les que poden fer publicitat en 
aquesta pagina web.  
En fi, entenem que una web del Consell Comarcal no és un lloc per fer 
publicitat; si és que és aquest el concepte. I creiem que no toca. Si aquest és el 
criteri que se segueix, permeti’m la broma; també podem posar publicitat aquí, 
al Ple. I també podem portar publicitat a les samarretes. I semblarem aquí una 
empresa i no una administració. Ens ha sobtat. I bé, en tot cas, creiem que no 
s’adiu a la web d’una institució pública fer publicitat d’empreses privades. O 
sigui, i fer-ho per tal d’obtenir uns diners que, per altra banda, ens agradaria 
saber si són molts. Si realment això val la pena. 
 
President: 
En tot cas, aquesta informació li farem arribar en quant al nombre de visites 
que té la web.  
I en quan al tema aquest de la publicitat que vostè diu, també li farem arribar 
exactament tota la informació del que representa, del que hi ha. I exactament, 
perquè està d’aquesta manera. 
 
Portaveu del PSC-PM, conseller senyor Francisco Romero: 
Nosaltres, respecte a la proposta, estem d’acord amb el criteri de l’IPC. I en 
general, amb el plantejament. 
També dir que, potser, i ja pensant en el pressupost, més enllà de la comissió 
informativa i del que estableix el Reglament Orgànic, seria bo poder parlar 
abans, perquè aquestes propostes són complexes de poder fer valoracions. I 
treballar conjuntament propostes, per exemple, en el sentit de pal·liar efectes 
de la crisi o revisar alguns dels barems amb una mica de temps. I per poder 
estudiar-ho no només políticament, sinó que tingui viabilitat tècnica. Tenir el 
temps suficient.  
I en tot cas, de cara al pressupost, també és un tema que volem posar perquè 
ho tinguin en compte.  
Nosaltres ens abstindrem. 



ACTA NÚM. 7/2012 
P111012 

 

 34 

 
 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per 18 vots a favor dels consellers dels grups 
polítics comarcals de CIU, d’ERC i d’ICV-EU-A-E, 10 vots d’abstenció dels 
consellers presents dels grups polítics comarcals del PSC-PM i del PP, i 1 vot 
en contra del conseller del grup polític comarcal de la CUP-PA. 
 
 
 
II- PART DE CONTROL 

 
7. Donar compte de Decrets de la Presidència. 
 
- Decret de la Presidència núm. 105, de 29 de juny de 2012 

1- Prorrogar la contractació per obra i servei determinat, del senyor ... (AMSG), 
com a administratiu (grup C1) pel desenvolupament del Programa Inicia i 
d’altres, adscrit al servei d’Empresa i Ocupació del CCAP, amb efectes del dia 
1 de juliol de 2012 i fins a una data prevista de 31 de desembre de 2012, amb 
una jornada de 35 hores setmanals. 

2- Prorrogar la contractació per obra i servei determinat de la senyora ... (CJR), 
com a  tècnica mitjana del projecte Pla Operatiu en el marc del Pacte Territorial 
per a l’Ocupació de l’Alt Penedès coordinat per l’Ajuntament de Vilafranca del 
Penedès, adscrita al servei d’Empresa i Ocupació del CCAP (grup A2), amb 
efectes del 30 de juny de 2012 i fins a una data prevista de finalització el 29 de 
desembre de 2012, amb una jornada de 35 hores setmanals. 

3- Prorrogar la contractació per obra i servei determinat, de la senyora ... (CUN), 
com a administrativa (grup C1), pel desenvolupament del Programa Inicia i 
d’altres, adscrita al servei d’Empresa i Ocupació, amb efectes del dia 30 de 
juny de 2012 i fins a una data prevista del 30 de desembre de 2012, amb una 
jornada de 35 hores setmanals. 

3- Donar trasllat de l’acord als serveis d’Empresa i Ocupació i  de Recursos 
Humans del Consell Comarcal als efectes oportuns. 

 
- Decret de la Presidència núm. 106, de 29 de juny de 2012 

1- Contractar, a la senyora ... (RTC), per a la provisió de forma interina per 
substitució amb caràcter transitori, com a educadora social adscrita al servei de 
Benestar Social (grup A2), per a la substitució de la senyora ... (ESB), amb 
efectes del dia 2 de juliol de 2012 i fins a la incorporació de la baixa per 
maternitat i d’altres permisos de la senyora ... (S), a raó de 35 hores setmanals. 

1- Donar trasllat de l’acord al servei de Serveis Socials i de Recursos Humans del 
Consell Comarcal als efectes oportuns. 

 
- Decret de la Presidència núm. 107, de 4 de juliol  de 2012 
APROVAR LA LIQUIDACIÓ DE LA TAXA PELS TREBALLS EFECTUATS EN 
MATÈRIA D’INTERVENCIÓ INTEGRAL DE L’ADMINISTRACIÓ AMBIENTAL MES DE 
JUNY DE 2012 
Núm. 
Factura 

AJUNTAMENT Nom empresa Concepte Import 

I-17 El Pla del Penedès Promogrup setze, sl D11 210,00 
Total...................  210,00 
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- Decret de la Presidència núm. 108, de 6 de juliol  de 2012 
1- Convocar els consellers comarcals del Consell Comarcal de l’Alt Penedès, a la 
sessió ordinària del PLE d’aquest Consell Comarcal, que tindrà lloc a la sala de 
sessions el proper dia 12 de juliol de 2012, que començarà a les 19,30 hores, per 
tractar els assumptes que configuren el següent: 

ORDRE DEL DIA 
 
I- PART RESOLUTIVA  
 

1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior de 14 de juny de 2012. 
 

PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA DE T ERRITORI I 
SOSTENIBILITAT 

 
2- Aprovació inicial dels projectes d’obra inclosos a la Xarxa de camins de l’Alt 

Penedès 2008-2012 (fase II). 
 

PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA D’AT ENCIÓ A LES 
PERSONES 

 
3- Aprovació del Protocol d’atenció a les urgències en maltractaments a la 

infància i l’adolescència del Penedès. 
4- Aprovació del Protocol d’actuació contra els maltractaments a les persones 

grans Alt Penedès. 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA D’EC ONOMIA I 

HISENDA 
 

5- Aprovació de l’expedient de modificació de crèdit núm. 3 del Consell Comarcal 
corresponent al pressupost 2012. 

6- Donar compte de l’informe de la tresorera i de l’interventor en relació al grau de 
compliment de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, per la qual s’estableixen mesures 
de lluita contra la morositat. 

7- Aprovar l’adhesió del Consell Comarcal de l’Alt Penedès al Protocol general del 
Pla “Xarxa de Governs Locals 2012-2015 de la Diputació de Barcelona. 

8- Modificació parcial  de la Plantilla de personal de l’any 2012. 
9- Nomenament del Gerent del Consell Comarcal de l’Alt Penedès. 
10- Regularització de les indemnitzacions econòmiques dels/les consellers/es 

comarcals 
 

PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA DE P LANS 
TRANSVERSALS 

 
11- Adjudicació del contracte de gestió del servei públic de monitoratge de 

transport escolar de la comarca de l’Alt Penedès, modalitat concessió. 
 

II- PART DE CONTROL 
12- Donar compte de Decrets de la Presidència. 
13- Donar compte de les actes de la Junta de Govern de les sessions de 7 i 21 de 

juny de 2012. 
14- Moció que presenta el grup comarcal del PSC per la millora i manteniment del 

transport públic a la comarca. 
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15- Moció que presenten els grups comarcals de CIU i ERC en defensa dels 
consells comarcals. 

16- Moció que presenta el grup comarcal d’ERC d’adhesió al Fòrum Estratègia 
Catalana Residu Zero. 

17- Moció que presenta el grup comarcal d’ICV-EUIA-E sobre la col·locació de 
participacions preferents i obligacions subordinades per part de “La Caixa” de 
Pensions-CaixaBank i de Caixa Penedès-BMN. 

 
18- Informacions de la Presidència.  
19- Precs i Preguntes. 

 
2- Donar trasllat d’aquesta resolució als consellers comarcals. 
 
- Decret de la Presidència núm. 109, de 9 de juliol  de 2012 
APROVAR LA LIQUIDACIÓ DE LA TAXA PER LA PRESTACIÓ DEL SERVEI 
D’AJUDA A DOMICILI I ALTRES SERVEIS ASSISTENCIALS. 

 
NOM USUARI/ÀRIA MES EUROS 

... (AFC) JUNY 20,80 € 

... (MSR) JUNY 46,80 € 

... (FLB) JUNY 24,00 € 

TOTAL EUROS……………………  91,60 € 

 
- Decret de la Presidència núm. 110, de 11 de julio l de 2012 

1- Reconèixer, a la senyora ... (LlMG), el gaudi de la reducció de la jornada 
laboral en 7,5 hores setmanals, per tenir cura d’un fill o filla menor de vuit anys, 
essent la jornada efectiva de 27,5 hores setmanals, amb la reducció 
proporcional del salari percebent el 78,57% de les retribucions, amb efectes del 
21 de juliol de 2012 i fins al 20 de juliol de 2014.  

2- Notificar el present acord a la interessada. 
3- Donar trasllat de l’acord als serveis d’Ensenyament i de Recursos Humans als 

efectes oportuns. 
 
- Decret de la Presidència núm. 111, de 11 de julio l de 2012 

1- Sol·licitar subvenció per import de 120.339,05€ al Departament 
d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya per al finançament de 
l’Escola de Música de l’Alt Penedès. 

2- Trametre la sol·licitud per via telemàtica, a través de l'extranet de les 
administracions catalanes (eaCat) al registre telemàtic de la Generalitat 
de Catalunya.” 

 
- Decret de la Presidència núm. 112, de 12 de julio l de 2012 
APROVAR LA FACTURACIÓ DEL 50% DELS COSTOS PER LA REDACCIÓ I 
HOMOLOGACIÓ DELS PLANS D’AUTOPROTECCIÓ (PAU) DELS ACTES DE LA 
FESTA MAJOR I DELS POLIESPORTIUS DE DIFERENTS MUNICIPIS DE LA 
COMARCA SEGONS CONVENIS SIGNATS 

Núm. 
Factura 

AJUNTAMENT Base 
impon. 

Iva 
18% 

Total 

13 La Granada (FM) 735,93 132,47 868,40 
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14 Olesa de Bonesvalls 

(FM) 
645,93 116,27 762,20 

15 Santa Margarida i els 
Monjos (FM) 

2.133,72 384,07 2.517,79 

16 Mediona (poliesportiu) 1.150,00 207,00 1.357,00 
17 Pacs del Penedès 

(poliesportiu) 
1.250,00 225,00 1.475,00 

Total............................ 6.980,39 
 
 
- Decret de la Presidència núm. 113, de 12 de julio l de 2012 

1- Aprovar la borsa de treball d’administratius/ives, convocatòria núm. BSA 
2012/002, per a realitzar contractacions laborals temporals i/o nomenaments 
d’interins/es per a substituir empleats públics amb dret a reserva de lloc de 
treball, per cobrir temporalment vacants o per atendre necessitats urgents, 
d’acord amb l’ordre de puntuació següent: 

 
Nº 

REGISTRE 
COGNOMS NOM PUNTUACIÓ 

 
1 2012/1404 … (SG) … (AM) 15 
2 2012/1697 … (FM) … (P) 14,95 
3 2012/1408 … (ZL) … (M) 14,05 
4 2012/1029 … (SS) … (R) 14 
5 2012/1447 … (UN) … (C) 14 
6 2012/1319 … (HL) … (M) 13,8 
7 2012/1215 … (RA) … (O) 13,6 
8 2012/1560 … (BG) … (M) 13,5 
9 2012/1382 … (FY) … (N) 12,825 
10 2012/1214 … (MV) … (N) 12,8 
11 2012/0915 … (MM)  … (N) 12,7 
12 2012/1271 … (TJ) … (P) 12,5 
13 2012/1000 … (RG) … (R) 12,5 

14 2012/1174 … (RO) … (MªDEL C) 12,45 
15 2012/1104 … (SP) … (M) 12,15 
16 2012/1294 … (VR) … (M) 11,85 
17 2012/1251 … (DE LA TV) … (C) 11,4 
18 2012/1499 … (ST) … (A) 11,4 
19 2012/0932 … (MP) … (I) 11,35 
20 2012/1479 … (MB) … (E) 10,9 
21 2012/1435 … (EA) … (M) 10,65 
22 2012/1363 … (MS) … (MM) 10,5 
23 2012/0959 … (GC) … (E) 10,45 

24 2012/1714 … (JS) … (M DEL M) 10,2 
25 2012/1315 …. (PR) … (E) 10,15 
26 2012/1330 … (AE) … (MA) 10 
27 2012/1288 … (CR) … (JA) 10 
28 2012/1202 … (GC)  … (MC)  9,85 
29 2012/1248 … (TG) … (O) 9,75 
30 2012/1388 … (RG) … (R) 9,56 
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31 2012/1472 … (AR) … (R) 9,35 
32 2012/1522 … (BS) … (P) 9,3 
33 2012/1428 … (AR) … (A) 9,05 
34 2012/1302 … (GG) … (I) 9 
35 2012/1516 … (CD) … (D) 8,95 
36 2012/1450 … (LP) … (S) 8,93 
37 2012/1413 … (PR) … (M) 8,75 
38 2012/1494 … (FV) … (MA) 8,6 
39 2012/1181 … (GB) … (C) 8,5 
40 2012/0919 … (PM) … (M) 8,45 
41 2012/1106 … (ON) … (G) 8,45 
42 2012/1496 … (BS) … (C) 8,45 
43 2012/1092 … (CA) … (AM) 8,4 
44 2012/1128 … (MG) … (R) 8 
45 2012/1066 … (OS) … (MN) 7,9 
46 2012/1142 … (CM) … (MC) 7,8 
47 2012/1050 … (CM) … (A) 7,5 
48 2012/1274 … (SB) … (L) 7,05 

 
2- Fer públic el present acord a la web del Consell Comarcal. 
3- Donar trasllat de l’acord al servei de Recursos Humans als efectes oportuns. 

 
- Decret de la Presidència núm. 114, de 13 de julio l de 2012 
1- Establir que els clavaris d’aquest Consell comarcal són els següents: 

El gerent: ... (XEV) 
L’interventor: ... (AP de A) 
La tresorera: ... (EAO) 
Als quals correspon la signatura dels xecs bancaris i d’altres documents de 
disposició de fons comarcals. 

2- Establir que la tresorera podrà ordenar operacions mitjançant el sistema de banca 
electrònica. 
3- Donar trasllat de la present resolució als interessats. 
 
- Decret de la Presidència núm. 115, de 13 de julio l de 2012 

0- Adjudicar el contracte menor de serveis a l’empresa Varis Arquitectes, SLP per 
a la realització del projecte d’imatge i mobiliari de la  SEU DEL CONSORCI DE 
PROMOCIÓ TURÍSTICA DE L'ALT PENEDÈS - KM.0 enoturismePENEDÈS, 
pel preu de 18.000€, més l’IVA vigent que correspongui. Els treballs a realitzar 
inclouen: 

- El disseny de l’espai d’atenció ciutadana, taulell de recepció informació, i 
mobiliari corresponent. 

- Disseny dels elements explicatius de les activitats que realitza aquest 
organisme. 

- Disseny d’espai audiovisual, infraestructura d’il·luminació, so, i equipament 
audiovisual. 

- Col·laboració en la realització audiovisual. 
- Col·laboració en la definició dels acabats d’interiorisme. 
- Seguiment de la producció i posta en obra dels elements. 
0- Notificar el present acord a l’interessat. 
0- Donar trasllat de l’acord a l’àrea de Territori i Sostenibilitat i a la tresoreria del 

Consell Comarcal. 
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- Decret de la Presidència núm. 116, de 16 de julio l de 2012 
1- Conferir una delegació especial a favor del conseller que no forma part de la Junta 
de Govern, per l’encàrrec específic següent: 

- Al conseller comarcal senyor Joan Marc Galimany Bonaterra per a presidir la 
Comissió Comarcal de protecció civil de l’Alt Penedès. 

2- Establir que aquesta delegació comprèn la potestat de convocar les sessions 
corresponents, la de signar les actes i certificats dels acords adoptats, però, resta 
exclosa la facultat de resoldre mitjançant actes administratius que afectin a tercers.   
3- Establir que aquesta delegació tindrà efectes des de l’endemà de la data d’aquesta 
resolució, i tindrà caràcter indefinit, encara que el President assumirà directament 
l’exercici de les funcions delegades en virtut de la potestat d’avocació. La delegació és 
revocable en qualsevol moment per l’òrgan que l’ha conferida. 
4- Establir que el que es delega tindrà el mateix valor jurídic que si ho fes el  President 
com a titular de la competència original, gaudint en conseqüència de presumpció de 
validesa i executivitat. 
Es farà constar, amb caràcter general, el següent: “El President, per delegació, ....” 
5- Establir que la delegació de signatura es subjectarà, a més de les limitacions de 
caràcter general establertes per la llei, a les condicions següents: 
- En cap cas implicarà transferència de l'exercici de la competència, sinó només de la 
materialitat de la signatura. 
- S'expressarà l'autoritat de la seva procedència, fent-se constar, en la signatura: 

“El president,   
per delegació de signatura (Decret núm. 116/2012) 
El/La conseller/a 
Joan Marc Galimany Bonaterra” 

6- Concretar la composició d’aquesta comissió que estarà formada pels membres 
següents: 
     President: 

- El conseller comarcal de Seguretat Ciutadana que l’exercirà per delegació. 
 
Vocals:   
- La  tècnica comarcal de Protecció Civil que presta els seus serveis a l’oficina 
tècnica comarcal. 
- El tècnic/a municipal de Protecció Civil, que designi l’Ajuntament de Vilafranca del 
Penedès. 
-Secretari/a: 
La que ho és del Consell Comarcal. 

7- Notificar aquest acord a l’interessat, fent constar que s’entendrà acceptat el present 
acord si no manifesta res al respecte en el termini de 3 dies següents a la seva 
notificació. 
8- Donar compte d’aquesta resolució a la resta dels membres que la integren, al Ple 
del Consell, en la propera sessió que celebri, i publicar-ne un extracte al Butlletí Oficial 
de la Província, i al tauler d’anuncis de la Corporació. 
 
- Decret de la Presidència núm. 117, de 23 de julio l de 2012 

1- Aprovar a la senyora ... (BBR) la reducció de jornada per tenir cura d’un/a fill/a 
menor de sis anys amb la reducció de 5 hores setmanals, essent la jornada de 
30 hores setmanals, amb efectes del dia 1 de setembre de 2012 i fins al 4 de 
desembre de 2015, essent la retribució del 91,42%.  

2- Advertir a la senyora ... (B) que la reducció d’aquesta jornada és incompatible 
amb la realització de qualsevol altra activitat, sigui o no remunerada, durant 
l’horari que sigui objecte de la reducció. 

3- Notificar el present acord a la interessada. 
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4- Donar trasllat de l’acord als serveis de Benestar Social i de Recursos Humans 
als efectes oportuns. 

 
- Decret de la Presidència núm. 118, de 23 de julio l de 2012 

1- Contractar, a la senyora ... (MCE), per a la provisió de forma interina per 
substitució amb caràcter transitori, com a educadora social adscrita al servei de 
Benestar Social (grup A2), per a la substitució de la senyora ... (MGC), amb efectes 
del dia 23 de juliol de 2012 i fins a la incorporació de la baixa per maternitat i 
d’altres permisos de la senyora ... (G), a raó de 35 hores setmanals. 
2- Donar trasllat de l’acord al servei de Benestar Social i de Recursos Humans del 
Consell Comarcal als efectes oportuns. 

- Decret de la Presidència núm. 119, de 26 de julio l de 2012 
1- Sol·licitar subvenció per import de 8.000€ al Departament d’Agricultura, Ramaderia, 
Pesca, Alimentació i Medi Natural (DAAM) de la Generalitat de Catalunya per al 
finançament del projecte Promoció i difusió dels productes agroalimentaris de l’Alt 
Penedès, amb un cost elegible de 10.000€. 
2- Trametre la sol·licitud per via telemàtica, a través de l'extranet de les 
administracions catalanes (eaCat) al registre telemàtic de la Generalitat de Catalunya. 
 
- Decret de la Presidència núm. 120, de 26 de julio l de 2012 
1- Sol·licitar subvenció per import de 34.425€ a La Fundación Biodiversidad (FB) per al 
finançament del projecte Alt Penedès: Empresas agroalimentaries socialmente 
responsables y sostenibles, amb un cost elegible de 68.850€. 
2- Donar trasllat de la present resolució al servei d’Empresa i Ocupació als efectes 
oportuns. 

 
- Decret de la Presidència núm. 121, de 26 de julio l de 2012 

1- Establir la composició de la mesa de contractació, per a la prestació de 
diferents serveis de suport a ajuntaments de l’Alt Penedès en matèria de 
Joventut (expedient SEV/024/12), la qual estarà formada pels membres 
següents: 

President: 
- Raimon Gusi Amigó, per delegació. 
Vocals: 
- Sergi Vallès Domingo, conseller comarcal del servei de Joventut i 

Habitatge. 
- Un representant del grup polític comarcal de la CUP-PA.  
- Xavier Escribà Vivó, gerent del CCAP. 
- Joan Rodríguez Salinas, cap de servei de Joventut i Habitatge del 

CCAP. 
- Antoni Peiret de Antonio, interventor del Consell Comarcal o persona en 

qui delegui.                       
- Montserrat Baulas Bordes, secretària del CCAP i actuarà com a 

secretària de la mesa. 
2- Establir que la mesa de contractació es reunirà el dijous 13 de setembre de 

2012, a les 13:45 hores, en sessió privada, la qual examinarà i qualificarà la 
documentació continguda al sobre núm. 1: Documentació Administrativa de la 
licitació per a la contractació dels serveis de suport en matèria de Joventut als 
Ajuntament de l’Alt Penedès. 

3- Establir que en cas de presentació d’al·legacions als plecs de clàusules la 
mesa quedarà ajornada fins a la resolució de les mateixes i fins a l’establiment 
d’una nova data.  
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4- Publicar la present resolució al perfil del contractant del CCAP. 
5- Donar trasllat de l’acord als interessats. 
 

- Decret de la Presidència núm. 122, de 21 d’agost de 2012 
1- Contractar, directament i amb caràcter d’urgència, al senyor ... (JGG), 

mitjançant modalitat d’interinitat, com a pedagog adscrit al servei de Serveis 
Socials EAIA (grup A1,) per a la substitució de la incapacitat temporal de la 
senyora ... (MPV), a raó de 35 hores setmanals, amb efectes del dia 22 d’agost 
de 2012 i fins a la incorporació de la ILT de la senyora ...(P).  

2- Donar trasllat de l’acord al servei de Serveis Socials i de Recursos Humans del 
Consell Comarcal als efectes oportuns. 

 
- Decret de la Presidència núm. 123, de 3 de setemb re de 2012 

1- Contractar, directament i amb caràcter d’urgència, a la senyora ... (MNCR), 
com a professora de l’EMAP durant el curs escolar 2012/2013, mitjançant 
contracte laboral temporal, per obra o servei determinat, a temps parcial (a raó 
de 5 hores i 15 minuts setmanals), per a impartir classes de violí a les aules de 
La Granada, Sant Llorenç d’Hortons i Sant Pere de Riudebitlles, amb efectes 
del 3 de setembre de 2012 i fins una data de finalització prevista a 28 de juny 
de 2012, o perquè s’hagi de resoldre per qualsevol altre dels supòsits recollits 
en l’article 24 del Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals.  

2- Donar trasllat de l’acord al servei d’Ensenyament i de Recursos Humans del 
Consell Comarcal als efectes oportuns. 

 
- Decret de la Presidència núm. 124, de 3 de setemb re de 2012 

1- Reconèixer a la senyora ... (ESB), el seu segon trienni, corresponent a la 
categoria A2, amb efectes del dia 26 de maig de 2012. 

2- Notificar el present acord a la interessada. 
3- Donar trasllat de l’acord al servei de Recursos Humans del Consell Comarcal 

als efectes oportuns. 
 

- Decret de la Presidència núm. 125, de 3 de setemb re de 2012 
1- Adjudicar a Simón Díaz Pérez el contracte de serveis de transport discrecional 

de viatgers per carretera en vehicle de fins a nou places, amb reiteració 
d’itinerari, des del Castell de Subirats al centre Jaume Balmes de Sant Boi de 
Llobregat, pel preu de 108,12€ dia lectiu més l’IVA vigent corresponent (118,93 
€ IVA 10% inclòs), més 30€ dia lectiu més l’IVA vigent corresponent (33€ IVA 
10% inclòs) en concepte de monitoratge, resultant un import anual de 
26.739,68€ IVA inclòs. 

2- Requerir a Simón Díaz Pérez perquè dins del termini de deu dies hàbils 
comptadors des de la recepció del dit requeriment, presenti la documentació 
justificativa següent:   

• Constituir la garantia definitiva d’import 1.215,46€. 
• Compromís d’adscriure els mitjans materials i personals corresponents. 
3- Comunicar a l’adjudicatari que, dins el termini dels 15 dies hàbils següents a 

l’endemà de la recepció de la notificació de la present resolució, haurà de 
concórrer a formalitzar el contracte. 

4- Notificar el present acord a l’interessat. 
5- Facultar al president per a la completa execució de l’acord, en particular, per a 

la signatura del contracte. 
6- Donar trasllat de l’acord al servei d’Ensenyament i a la tresoreria del Consell 

Comarcal. 
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- Decret de la Presidència núm. 126, de 14 de setem bre de 2012 

1- Modificar els contractes laborals dels professors de l’EMAP, amb efectes del 17 
de setembre de 2012, per ampliació o reducció de la jornada laboral, als 
professionals següents: 

- ... (EMB): 17 hores i 30 minuts setmanals (reducció). 
Docència a les aules de La Granada, Sant Pere de Riudebitlles, Pacs i El Pla 
del Penedès; els dilluns, els dimarts, els dijous i divendres, com a professor de 
trombó, percussió, conjunt instrumental i llenguatge musical. 

 
- ... (ERL): 32 hores i 30 minuts setmanals (ampliació). 

Docència a les aules de Sant Llorenç d’Hortons, La Granada, Torrelavit, Sant 
Pere de Riudebitlles, els dilluns, dimarts, dimecres, dijous i divendres, com a 
professor de piano, llenguatge musical, cant coral, conjunt instrumental, 
guitarra i bateria. 

 
- ... (RRR): 15 hores setmanals (reducció). 

Docència a les aules de Sant Llorenç d’Hortons i Pacs del Penedès; els dilluns, 
dimarts i dijous com a professora de piano i llenguatge musical. 
 

- ... (JGC): 13 hores i 30 minuts setmanals (reducció). 
Docència a les aules de Sant Llorenç d’Hortons, La Granada, els dimarts i 
dijous, com a professor de guitarra. 

 
- ... (XLP): 28 hores (ampliació). 

Docència a les aules de Sant Llorenç d’Hortons, La Granada, El Pla del 
Penedès, Pacs del Penedès- Les Cabanyes i Sant Pere de Riudebitlles; els 
dimarts, dimecres, dijous i divendres, com a professor de clarinet, flauta 
travessera i saxo i piano modern. 
 

- ... (MNCR): 3 hores i 30 minuts setmanals (reducció). 
Docència a les aules de Sant Llorenç d’Hortons, Sant Pere de Riudebitlles i la 
Granada; els dimarts com a professora de violí. 
 

- ... (GMV): 33 hores i 15 minuts setmanals (reducció). 
Funcions de Cap d’Estudis de l’escola. 
Docència a les aules de Sant Llorenç d’Hortons, Sant Pere de Riudebitlles i el 
Pla del Penedès; els dilluns, dimarts, dimecres i dijous, com a professora de 
violoncel, conjunt instrumental i llenguatge musical. 

 
Es manté l’horari del professorat següent: 
 
- ... (SRR): 35 hores setmanals. 

Funcions de Direcció de l’EMAP. 
Docència a les aules de La Granada i el Pla del Penedès; els dimarts, dimecres 
i dijous, com a professora de piano i llenguatge musical. 

 
2- Donar trasllat de l’acord als serveis de Recursos Humans i d’Ensenyament als 

efectes oportuns. 
 
- Decret de la Presidència núm. 127, de 14 de setem bre de 2012 
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1- Ampliar la jornada de la senyora ... (RNB), en 1 hora setmanal, amb data d’efectes a 
17 de setembre de 2012 i així establir la jornada a 31 hores setmanals, amb el 89,60 
% de les retribucions. 
2- Establir unes retribucions del 88 % a la senyora ... (BBR), amb data d’efectes 17 de 
setembre de 2012, donat que continuarà realitzant 30 hores setmanals com 
anteriorment fins al 4 de desembre de 2015. 
3- Establir unes retribucions del 89,29 % a la senyora ... (ARB), amb data d’efectes 17 
de setembre de 2012, donat que continuarà realitzant 31,25 hores setmanals com 
anteriorment. Deixar sense efectes la seva reducció, amb data d’efectes a 1 de 
novembre de 2012, establint una jornada de 37,5 hores setmanals. 
4- Ampliar la jornada de la senyora ... (MBM) amb data d’efectes a 17 de setembre de 
2012, establint una jornada de 25 hores i 42 minuts setmanals, i mantenir les 
retribucions. 
5- Ampliar la jornada de la senyora ... (MDP)  amb data d’efectes a 17 de setembre de 
2012, establint una jornada de 32 hores i 8 minuts, i mantenir les retribucions. 
6- Ampliar la jornada la senyora ... (CGB) amb data d’efectes a 17 de setembre de 
2012, establint una jornada de 32 hores i 14 minuts setmanals, i mantenir les 
retribucions. 
7- Ampliar la jornada de la senyora ... (VAC), amb data d’efectes a 17 de setembre de 
2012, establint una jornada de 34 hores i 30 minuts setmanals, i mantenir les 
retribucions. 
8- Ampliar la jornada de la senyora ... (NLV), amb data d’efectes a 17 de setembre de 
2012, establint una jornada de 32 hores i 8 minuts setmanals, i mantenir les 
retribucions. 
9- Ampliar la jornada de la senyora ... (EBP) amb data d’efectes a 17 de setembre de 
2012, establint una jornada de 32 hores i 8 minuts setmanals, i mantenir les 
retribucions. 
10- Ampliar la jornada de la senyora ... (LlMG) amb data d’efectes a 17 de setembre 
de 2012, establint una jornada de 29 hores i 46 minuts setmanals, i mantenir les 
retribucions. 
11- Ampliar la jornada de la senyora ... (JFB) amb data d’efectes a 17 de setembre de 
2012, establint una jornada de 21 hores i 26 minuts setmanals, i mantenir les 
retribucions. 
12- Ampliar la jornada de la senyora ... (BCO) amb data d’efectes a 17 de setembre de 
2012, establint una jornada de 32 hores i 8 minuts setmanals, i mantenir les 
retribucions. 
13- Ampliar la reducció de la senyora ... (CMB) amb data d’efectes a 17 de setembre 
de 2012, i continuar realitzant 25 hores setmanals amb el 66,66 % de les retribucions.  
14- Ampliar la reducció de la senyora ... (NPS) amb data d’efectes a 17 de setembre 
de 2012, i continuar realitzant 23,33 hores setmanals amb el 77,33 % de les 
retribucions.  
15- Notificar el present acord als interessats. 
16- Donar trasllat de l’acord als serveis de Recursos Humans i als caps de Serveis als 
efectes oportuns. 
 
- Decret de la Presidència núm. 128, de 20 de setem bre de 2012 

1- Contractar, directament i amb caràcter d’urgència, mitjançant contracte d’obra i 
servei determinat a temps parcial, amb la jornada de 66 hores (del 8 d’octubre 
al 14 de desembre de 2012), a la senyora ... (ECP), com a docent de llengua 
catalana als municipis d’Avinyonet del Penedès i La Granada, i al preu de 
15,87 €bruts/hora (d’on s’haurà de fer les retencions corresponents i deduir la 
quota patronal). 

2- Contractar, directament i amb caràcter d’urgència, mitjançant contracte d’obra i 
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servei determinat a temps parcial, amb la jornada de 40 hores (del 8 d’octubre 
al 14 de desembre de 2012), a la senyora ... (TLlR), com a coordinadora dels 
cursos de llengua catalana als municipis d’Avinyonet del Penedès, La Granada, 
Mediona i Sant Cugat, i al preu de 6,74€ bruts/hora (d’on s’haurà de fer les 
retencions corresponents i deduir la quota patronal). 

3- Contractar, directament i amb caràcter d’urgència, mitjançant contracte d’obra i 
servei determinat a temps parcial, amb la jornada de 40 hores (del 8 d’octubre 
al 14 de desembre de 2012), a la senyora ... (AVV), com a docent de llengua 
catalana al municipi de Mediona, al preu de 13,09 € bruts/hora (d’on s’haurà de 
fer les retencions corresponents i deduir la quota patronal). 

4- Contractar, directament i amb caràcter d’urgència, mitjançant contracte d’obra i 
servei determinat a temps parcial, amb la jornada de 40 hores (del 8 d’octubre 
al 14 de desembre de 2012), a la senyora ... (MTC), com a docent de llengua 
catalana al municipi de Sant Cugat Sesgarrigues, i al preu de 13,09 € 
bruts/hora (d’on s’haurà de fer les retencions corresponents i deduir la quota 
patronal). 

5- Donar trasllat de l’acord al servei d’Igualtat i Ciutadania i de Recursos Humans 
del Consell Comarcal als efectes oportuns. 

 
- Decret de la Presidència núm. 129, de 20 de setem bre de 2012 
1- Nomenar com a usuaris del Consell Comarcal de l’Alt Penedès a l’aplicació de 
Gestió Tributària (Aplicatiu WTP), per a l’accés a la base de dades de l’Organisme de 
Gestió Tributària de la Diputació de Barcelona, a les persones següents: 
- ... (EAO), perfil: tribut; nivell: alt. 
- ... (LlMG), perfil: tribut; nivell: alt. 
- ... (EJE), perfil: tribut; nivell: alt. 
- ... (AGJ), perfil: tribut; nivell: alt; com a personal de l’empresa concessionària 
que presta els seus serveis a l’edifici seu del Consell Comarcal. 
2- Trametre els formularis de sol·licitud d’alta d’usuari a la base de dades de l’ORGT al 
Servei d’Informàtica de l’ORGT. 
 
- Decret de la Presidència núm. 130, de 25 de setem bre de 2012 

1- Establir que la mesa de contractació es reunirà el dijous 27 de setembre de 
2012, a les 13:45 hores, en sessió pública, per procedir a l’obertura del sobre 
núm. 2, Documentació TÈCNICA relativa als criteris d’adjudicació que 
depenguin d’un judici de valor per a la contractació del servei de suport en 
matèria de joventut als ajuntaments de l’Alt Penedès. 

2- Publicar la present resolució al perfil del contractant del CCAP. 
 
 
El Ple en resta assabentat. 
 
 

7- Donar compte de Resolucions de la Gerència. 
 

- Resolució de la Gerència núm. 1, de 20 de juliol de 2012 
TAXA PER LA PRESTACIÓ DEL SERVEI D’AJUDA A DOMICILI I ALTRES SERVEIS 
ASSISTENCIALS. 

NOM USUARI/ÀRIA MES EUROS 

• ... (AFC) JULIOL 20,80 € 
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• ... (MSR) JULIOL 35,10 € 

• ... (CE) JULIOL 11,70 € 

• ... (FLB) JULIOL 24,00 € 

TOTAL EUROS……………………  
90,61 

 
- Resolució de la Gerència núm. 2, de 27 de juliol de 2012 
Nòmina juliol. 
 
- Resolució de la Gerència núm. 3, de 27 de juliol de 2012 
Nòmina d’agost. 
 
- Resolució de la Gerència núm. 4, de 29 d’agost de  2012 
APROVAR LA FACTURACIÓ DELS COSTOS PER LA REDACCIÓ I HOMOLOGACIÓ 
DELS PLANS D’AUTOPROTECCIÓ (PAU) DELS ACTES DE LA FESTA MAJOR DE 
DIFERENTS MUNICIPIS DE LA COMARCA 

Núm. 
Factura 

AJUNTAMENT Base Imponible Iva 18% Total 

18 La Granada 735,93 132,46 868,39 
19 Olesa de Bonnesvalls 645,92 116,27 762,19 
20 Santa Margarida i els 

Monjos 
2.133,71 384,07 2.517,78 

21 Castellet i la Gornal 211,89 38,14 250,00 
22 El Pla del Penedès 211,86 38,14 250,00 
23 Sant Cugat 

Sesgarrigues 
1.291,85 232,54 1.524,39 

24 Sant Llorenç d’Hortons 1.291,85 232,54 1.524,39 
25 Vilobí del Penedès 211,86 38,14 250,00 
26 Avinyonet del Penedès 211,86 38,14 250,00 
27 Les Cabanyes 1.111,86 200,13 1.311,99 

Total...................   9.509,13 
 
- Resolució de la Gerència núm. 5, de 29 d’agost de  2012 
APROVAR LA FACTURACIÓ DELS COSTOS PER LA REDACCIÓ I HOMOLOGACIÓ 
DELS PLANS D’AUTOPROTECCIÓ (PAU) DE LES LLARS D’INFANTS DE 
DIFERENTS MUNICIPIS DE LA COMARCA (RESTA 50%) 

Núm. 
Factura 

AJUNTAMENT Base Imponible Iva 18% Total 

28 Avinyonet del Penedès 550,00 99,00 649,00 
29 Castellet i La Gornal 550,00 99,00 649,00 
30 Castellví de la Marca 550,00 99,00 649,00 
31 La Granada  780,00 32,40 920,40 
32 Vilobí del Penedès 550,00 99,00 649,00 
33 Pacs del Penedès 500,00 90,00 590,00 
34 Les Cabanyes 500,00 90,00 590,00 
35 El Pla del Penedès 600,00 108,00 708,00 
36 Torrelavit 600,00 108,00 708,00 
37 Mediona 1.125,00 202,50 1.327,50 

Total...................   7.439,90 
 
- Resolució de la Gerència núm. 6, de 29 d’agost de  2012 
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APROVAR LA FACTURACIÓ PER LA REALITZACIÓ D’ASSESSORAMENT TÈCNIC 
(taxa nº 3) A L’AJUNTAMENT DEL PLA DEL PENEDÈS 

Núm. 
Factura 

AJUNTAMENT Base Imponible Iva 18% Total 

38 El Pla del Penedès 98,75 17,78 116,53 
Total...................   116,53 

 
- Resolució de la Gerència núm. 7, de 7 de setembre  de 2012 
Aprovar el pagament del següent import a: 

Intervenció-Tresoreria del CCAP, ... (EA), entregat en concepte 
d’un pagament a justificar per fer front a despeses vàries 
(compra productes Conveni amb l’Agència Catalana del 
Consum), que s’hauran de justificar amb factures i/o tiquets 

190,00  

                      TOTAL EUROS. . . . . .. . .  190,00 

 
- Resolució de la Gerència núm. 8, de 7 de setembre  de 2012 
Aprovar el pagament del següent import a: 

Intervenció-Tresoreria del CCAP, ... (EA), entregat en concepte 
d’un pagament a justificar per fer front a despeses vàries del 
Consell, que s’hauran de justificar amb factures i/o tiquets 

200,00 

                      TOTAL EUROS. . . . . .. . .  200,00 

 
- Resolució de la Gerència núm. 9, de 17 de setembr e de 2012 
1. Requerir a l’empresa Cuina Serhs l’abonament al consell Comarcal de l’alt Penedès 
del 5% de l’import total dels menús no gratuïts servits a alumnes i mestres durant el 
curs 2010/2011, i que suposa un import de 8.943,39€. 
2. Notificar la present resolució a l’empres interessada. 
 
- Resolució de la Gerència núm. 10, de 27 de setemb re de 2012 
Nòmina setembre. 
 
- Resolució de la Gerència núm. 11,de 27 de setembr e de 2012 
DESPESES DE PROTOCOL I RELACIONS INSTITUCIONALS 
Total import de les despeses de representació realitzades per part del president 
corresponents al mes de SETEMBRE segons el detall adjunt: 239,18 
 
- Resolució de la Gerència núm. 12, de 28 de setemb re de 2012 
APROVAR LA LIQUIDACIÓ DE LA TAXA PER LA PRESTACIÓ DELS SERVEIS 
TÈCNICS DE PREVENCIÓ I CONTROL AMBIENTAL DE LES ACTIVITATS AL MES 
DE SETEMBRE DE 2012 

Núm. 
Factura 

AJUNTAMENT Nom empresa Concepte Import 

I-18 La Granada Residual park, sl C4-1,C4-
2,C5,C12 

501,20 

I-19 Gelida Bardinet, sa C13 268,60 
I-20 Santa Margarida i els 

Monjos 
Componentes metálicos del 
mediterrâneo, sl 

C4-1,C4-
2,C5,C12 

501,20 

TOTAL EUROS...................  1.271,00.- 

 
El Ple en resta assabentat. 
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7- Donar compte de les actes de la Junta de Govern de les sessions 

de 5 i 19 de juliol i 20 de setembre de 2012. 
 
Es dóna compte de les actes de la Junta de Govern de 5 i 19 de juliol i 20 de 
setembre de 2012. 
 
 
(s’absenta el consell senyor Lluís Valls Comas del grup comarcal del PSC-PM) 
 
 
10- Moció que presenta el grup comarcal del PSC-PM per la defensa de 
l’Escola inclusiva, un model d’escola de qualitat p er a tothom. 
 
La inclusió escolar dels alumnes amb discapacitat en el sistema general 
d’educació és un dret definit per la Convenció sobre els Drets de les Persones 
amb discapacitat aprovada per l’Assemblea General de l’ONU en sessió 
Plenària de 13 de desembre de 2006 i ratificada pel Govern de l’Estat. Aquesta 
Convenció va entrar en vigor el maig de 2008 i ha estat ratificada per més de 
100 països. 
 
També, segons, el Moviment Internacional sobre Una educació per a tothom i 
diversos organismes internacionals (UNESCO, Agència Europea pel 
desenvolupament de l’atenció a les necessitats educatives especials, entre 
d’altres) és un dels indicadors sensible del grau de qualitat i d’eficiència del 
conjunt del sistema educatiu. 
 
Malgrat tot això, en  la Resolució de 19 de juny del 2012, per la qual s’aprova el 
document per a l’organització i funcionament de les escoles i dels Centres 
d’Educació Especial (CEE) i les instruccions de recollida de dades a efectes 
estadístics, pel curs 2012/2013: 

• Quasi no es fa esment al concepte d’escola inclusiva ni als principis del 
model d’Escola Inclusiva. 

• Es produeixen canvis en la definició de les USEE (Unitats de suport a 
l’Educació Especial) i s’incrementa el nombre d’alumnes atesos.  

• Es suprimeix el punt que fa referència a la coordinació entre primària i 
secundària, coordinació que pretenia garantir una adequada transició 
dels alumnes de les escoles als instituts. 

 
L’escolarització d’alumnat amb discapacitats més significatives a l’escola 
ordinària  podria deixar de ser una realitat, davant la reducció del concert 
educatiu d’alguns CEE que desenvolupen serveis i programes de suport a 
l’escolarització d’alumnes amb discapacitat als centres ordinaris, regulat 
mitjançant l’Ordre EDU/ 3233/2010. 
 
El Pla d’acció 2008/2015 “Aprendre junts per viure junts” té com a objectiu 
avançar en l’escolarització d’alumnat amb  discapacitat  en centres ordinaris 
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juntament amb la resta d’alumnes, de manera que, aquests primers  puguin 
desenvolupar al màxim les seves capacitats mitjançant la relació diària  amb els 
companys. 
 
No es visualitza prou aquest pla d’acció en les instruccions pel proper curs i es 
manté com a referent normatiu el decret 299/1997, produint una regressió en el 
conjunt del sistema educatiu ja que el Model d’educació inclusiva és bo per a 
tot l’alumnat tal i com s’explicita clarament en la llei  d’educació: “L’atenció 
educativa de tots els alumnes es regeix pel principi d’escola inclusiva”. Aquest 
model és un dels eixos per la millora de la qualita t i la lluita contra el 
fracàs escolar de tot l’alumnat.  
 
Per tot això, el Grup Comarcal Socialista proposa l’aprovació dels següents 
acords: 
 
1.- Demanar al Departament d’Ensenyament que:  

- presenti públicament una definició clara de les línies estratègiques del 
model educatiu que es pretén. 
 - defensi, d’acord amb el model d’escola inclusiva, l’atenció a la 
diversitat, basada en el principi d’inclusió i igualtat d’oportunitats. 
 - es visualitzi el model de  l’escola inclusiva mantenint els recursos i 
serveis que s’estaven aplicant fins ara per garantir una educació de qualitat. 
 
2.- Donar suport a les entitats promotores del Manifest per la Defensa de 
l’Escola Inclusiva, un model d’escola per a tothom: COCARMI, Confederació 
ECOM Catalunya, Down Catalunya, Facultat de Psicologia, Ciències de 
l’Educació i de l’Esport Blanquerna, FaPac, FECAFAMM, FEPCCAT, Grup 
DINCAT, Confederació d’Associacions Empresarials del Tercer Sector Social, 
Plataforma Ciutadana per una Escola Inclusiva a Catalunya, Taula d’Entitats 
del Tercer Sector Social de Catalunya.  
 
3.- Que el Consell Comarcal de l’Alt Penedès signi el manifest adjunt i en faci 
difusió pública. 

 
“MANIFEST PER LA DEFENSA DE L’ESCOLA INCLUSIVA, UN MODEL D’ESCOLA 
PER A TOTHOM 
 
Les entitats que hem elaborat i signem aquest Manifest considerem que, malgrat els 
avenços innegables dels darrers anys per avançar cap un model d’escola inclusiva i 
amb l’aval de les línies de recerca més sòlides, existeixen indicadors que fan perillar el 
camí ja recorregut. 
 
INDICADOR 1 
La Resolució de 19 de juny de 2012 per la qual s’aprova el document per a 
l’organització i el funcionament de les escoles i dels Centres d’Educació Especial 
(CEE), i les instruccions de recollida de dades a efectes estadístics, per al curs 2012-
2013. 
• Canvis en la definició de les USEE (Unitats de Suport a l’Educació Especial), a més 
d’incrementar el nombre d’alumnes que atenen. 
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o Els tutors d’aquests alumnes, que fins ara eren els tutors de la seva aula 
ordinària, seran els docents de la USEE. Això suposa una merma important en 
el model d’escola inclusiva. 

• Quasi no es fa esment al concepte d’escola inclusiva ni als principis del model 
d’escola inclusiva. 
• Es suprimeix el punt que fa referència a la coordinació entre primària i secundària. 
Aquesta coordinació pretenia garantir una adequada transició dels alumnes de les 
escoles als instituts. 
 
INDICADOR 2 
A la Resolució ENS/315/2012, de 23 de febrer, per la qual s’aproven les normes de 
preinscripció i matrícula de l’alumnat en centres del Servei d’Educació de Catalunya i 
altres centres educatius, en diversos ensenyaments sostinguts amb fons públics, per al 
curs 2012- 2013. 
• Hi ha una reducció pel que fa l’oferta de places destinades als programes de 
qualificació professional inicial de dos a una per l’alumnat amb necessitats educatives 
específiques. 
 
INDICADOR 3 
La Resolució EDU/4168/2010 dóna publicitat a la relació de centres seleccionats per 
dur a terme programes i serveis de suport de centres d’educació especial a centres 
ordinaris, per a l’escolarització inclusiva d’alumnat amb discapacitat, per als cursos 
2010-2011 i 2011-2012. 
Aquesta resolució prové de l’Ordre EDU/3233/2010 per la qual es convocava concurs 
públic per a la selecció de programes i serveis de suport de centres d’educació 
especial a centres ordinaris per a l’escolarització inclusiva d’alumnat amb discapacitat, 
amb caràcter experimental per als cursos 2010-2011 i 2011-2012. 
• Aquesta convocatòria finalitza el 31 d’agost de 2012 i des del Departament 
d’Ensenyament no hi ha un posicionament oficial sobre aquests serveis que 
actualment s’ofereixen des dels CEE. A l’article 81 de la LEC s’estableix que els CEE 
poden desenvolupar els serveis i programes de suport a l’escolarització d’alumnes 
amb discapacitat als centres ordinaris que el Departament determini. 
No s’ha presentat una avaluació consistent i objectiva de la tasca que porten a terme 
els CEE per part del Departament d’Ensenyament. 
• L’escolarització d’alumnat amb discapacitats més significatives a l’escola ordinària 
podria estar en perill, davant la reducció del concert educatiu d’alguns CEE que 
presten aquest servei, suposadament garantit per quatre anys. 
Així mateix, hi ha CEE que estan donant suport a la inclusió sense un suport 
econòmic. 
Recordem que l’article 205.10 de la LEC permet al Departament d’Ensenyament 
establir objecte de concert unitats destinades a prestar serveis i programes de suport a 
l’escolarització d’alumnes amb discapacitat en els centres ordinaris. 
 
INDICADOR 4 
El pla d’acció 2008-2015: “Aprendre junts per viure junts” té com a objectiu avançar en 
l'escolarització d'alumnat amb discapacitat en centres ordinaris juntament amb la resta 
d'alumnes, de manera que els nens i les nenes puguin desenvolupar al màxim les 
seves capacitats mitjançant la relació diària amb els companys i companyes. 
Aquest pla té present el model d’escola inclusiva comptant amb els CEE com a 
proveïdors de recursos i serveis de suport a l’escolarització dels alumnes amb 
necessitats educatives especials, d’acord amb l’article 81.4 de la LEC. 
No es visualitza prou aquest Pla d’acció en les Instruccions del proper curs i es manté 
com a referent normatiu el decret 299/1997. 
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INDICADOR 5 
En la Web del Departament d’Ensenyament s’hauria de visualitzar el model d’escola 
inclusiva com un dels seus eixos per la millora de la qualitat per a tot l’alumnat. De fet, 
ni es menciona per la lluita contra el fracàs escolar, ni a la Web ni a les declaracions 
públiques de l’Honorable Consellera. 
 
No s’ha d’oblidar l’horitzó del nostre país, de la nostra societat i de la nostra escola. És 
per això que recordem dos punts que ens enforteixen per lluitar per un model d’escola 
inclusiva. 
 
1. La inclusió escolar dels i de les alumnes amb di scapacitat en el sistema 
general d’educació : 

• És un DRET DEFINIT per la Convenció sobre els Drets de les Persones amb 
Discapacitat aprovada per l’Assemblea General de l’ONU en sessió Plenària de 
13 de desembre de 2006 i ratificada pel Govern de l’Estat espanyol juntament 
amb més de 100 països. La Convenció va entrar en vigor al maig de 2008. 

• És un indicador sensible del grau de qualitat i d’e ficiència del conjunt del 
sistema educatiu , tal i com assenyalen el Moviment Internacional sobre Una 
educació per a tothom i diversos organismes internacionals (UNESCO, Agència 
Europea pel desenvolupament de l’atenció a les necessitats educatives 
especials, entre d’altres). 

2. El model d’educació inclusiva és bo per a tot l’alu mnat i pel conjunt del 
sistema educatiu. No defensem un model d’escola per l’alumnat amb discapacitat, 
sinó un model d’escola per a tothom. La llei d’Educació ho explicita clarament 
“L’atenció educativa de tots els alumnes es regeix pel principi d’escola inclusiva” 
 
Demanem al Departament d’Ensenyament: 
• Que presenti públicament una definició clara de les línies estratègiques del 
Model Educatiu que pretén l’actual govern. 
• Que es faci costat a la tasca dels Centres d’Educació Especial com a 
proveïdors de serveis de suport a l’escolarització dels alumnes amb 
necessitats educatives especials, tal i com es reflecteix a la LEC. 
• Que defensi, d’acord amb el Model d’Escola Inclusiva, l’atenció a la diversitat 
basada en el principi d’inclusió i d’igualtat d’oportunitats, posant a l’abast dels 
alumnes els recursos necessaris per tal de fer possible la seva participació en 
entorns escolars ordinaris. 
• Que es realitzin les esmenes necessàries en les Instruccions del curs 2012-
13 per tal que es reflecteixi l’existència de l’Escola Inclusiva. 
 
“No exigim el creixement, sinó el manteniment dels recursos i serveis que, fins 
ara, s’estaven aplicant per a garantir una educació de qualitat als alumnes 
amb necessitats educatives especials”. 
 
ENTITATS SIGNANTS: 
COCARMI - Comitè Català de representants de persones amb discapacitat 
Confederació ECOM Catalunya 
Down Catalunya – Coordinadora Síndrome de Down de Catalunya 
Facultat de Psicologia, Ciències de l’Educació i de  l’Esport Blanquerna – 
Universitat Ramon Llull 
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FaPaC - Federació d’Associacions de mares i pares d’alumnes de Catalunya 
FECAFAMM - Federació catalana d’associacions de familiars i persones amb 
problemes de salut mental. 
FEPCCAT - Federació Catalana d'Entitats de Paràlisi Cerebral i etiologies 
similars 
Grup DINCAT - Discapacitat Intel·lectual Catalunya (Federació, AEES i 
FAMPADI) 
La Confederació d’Associacions Empresarials del Tercer Sector Social 
d’Atenció a les Persones de Catalunya 
Plataforma Ciutadana per una Escola Inclusiva a Cat alunya 
Taula d’Entitats del Tercer Sector Social de Catalu nya” 
 
 
 
INTERVENCIONS: 
 
Portaveu del PSC-PM, conseller senyor Francisco Romero: 
La moció és molt explícita en el sentit de posar en valor el model d’una escola 
inclusiva. Inclusiva, amb la inclusió de tothom; també dels alumnes amb 
discapacitat en el sistema general.  
Sabem que en aquests moments s’estan produint retallades en capítols 
importants de l’educació. I pensem que, justament l’educació, que no és una 
despesa; sinó una inversió de futur. I una inversió en la què no podem permetre  
que determinats col·lectius quedin fora del sistema general. I per tant, en 
aquest sentit, el que plantegem és posar en valor un model d’escola inclusiva. 
S’entén que en aquests moments hi hagi una racionalització de la despesa, 
però en tot cas, que sigui això, i que no sigui un canvi de model en el fons.  
Pensem que hi ha molta gent que es planteja aquest tema. On comença 
justament aquest canvi de model i on acaba el criteri de reduir, per una qüestió 
de que tenim menys ingressos. Que això ho pot entendre tothom. Però el que 
sí que és veritat és que aquesta ha de ser una prioritat. I que hem d’assegurar 
de mantenir aquest model d’escola inclusiva, com demanen totes aquestes 
entitats.  
Són mocions que han aprovat també des del món municipal. Nosaltres 
demanem que, també, aquest Consell Comarcal l’aprovi. 
 
Portaveu d’ICV-EU-A-E, conseller senyor Josep Anfruns: 
Simplement, per dir que nosaltres donarem suport a aquesta moció. Creiem 
que aquests són els temes que realment haurien de preocupar a aquest 
Consell Comarcal. I per tant, creiem que aquesta és una problemàtica 
prioritària de proximitat. I que subscrivim plenament. 
 
Portaveu de la CUP-PA, conseller senyor Ramon Carbonell: 
Nosaltres també incorporem el model d’escola inclusiva. I per tant, defensarem 
aquesta moció. 
I també aplaudim que el Partit Socialista insisteixi perquè el model es va 
incloure ja en la Llei d’Educació de Catalunya, però en el seu moment potser no 
es va desenvolupar perquè no se li va donar una assignació pressupostària.  



ACTA NÚM. 7/2012 
P111012 

 

 52 

Per tant, no només defensem que s’aprovin lleis i mocions perquè el model 
d’escola inclusiva sigui una realitat, sinó, a més a més, que s’hi destinin els 
recursos que toca. Com ja s’ha dit. 
 
Conseller del PP, senyor Carles Jiménez: 
Nosaltres també ens afegirem a les paraules del senyor Anfruns i donarem ple 
suport a aquesta moció. Ja que creiem que el Consell Comarcal, entre altres 
temes, ha de portar a terme el servei a les persones. I això és una de les coses 
que nosaltres creiem. 
 
Portaveu d’ERC, conseller senyor Pol Pagès: 
Res més que subscriure íntegrament les paraules del conseller Romero. 
Només afegir una breu cosa. Que és que, en tota societat, l’escola és el pilar 
fonamental. I per tant, des d’Esquerra Republicana, entenem que s’ha de 
reforçar i s’hi ha d’invertir. Perquè això, de ben grat, retorna en un futur 
immediat. 
 
Vicepresidenta segona, senyora Maria Rosell: 
Recordar que des de l’any 85, Convergència i Unió, ja va crear el primer decret 
d’aquesta escola inclusiva. I evidentment, nosaltres hi creiem. 
El que sí que també demanaríem és que, a part de l’escola inclusiva, el govern 
central, tant quan és del PSOE, com del PP, aporti tots els recursos necessaris 
per poder tirar endavant amb totes aquestes polítiques socials que, com tots 
sabem, no ens estan arribant els recursos necessaris. 
Per tant, emplaçaríem que, a part del manifest aquest també, pugui dir el 
govern del PP, que ens facin arribar els recursos. D’aquesta manera els 
tindríem per poder-ho fer. 
 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per unanimitat dels consellers presents dels 
grups polítics comarcals de CIU, del PSC-PM, d’ERC, del PP, de la CUP-PA i 
d’ICV-EU-A-E. 
 
 
11- Moció que presenta el grup comarcal del PSC-PM en defensa del 
model públic del servei d’aigües i en contra de l’i ncrement de tarifes. 
 
L’aigua és un bé públic i escàs, indispensable per a la vida i vinculat a la 
majoria de processos productius. Al nostre territori, en certs moments, hem 
patit greus sequeres i problemes d’abastament, fins que, a finals del segle XX, 
va ser possible fer arribar l’aigua des del dipòsit d’Abrera, mitjançant una 
important inversió pública.  
 
En una part d’aquest procés intervé l’empresa pública Aigües Ter Llobregat - 
ATLL, creada com a responsable per a l’abastament d’aigua en alta, captant 
l’aigua dels rius i posant-la a servei dels municipis als seus dipòsits, per tal que, 
des d’aquests, es pugui fer arribar als consumidors. ATLL és, doncs, propietària 
de diverses conduccions, estacions de bombeig, impulsió i d’altres per poder 
intervenir en aquesta fase del cicle integral de l’aigua. Una gran part dels 
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municipis de l’Alt Penedès i del Garraf, són clients d’aquesta empresa pública, 
que és rendible, i forma part del patrimoni públic. 
 
El govern de la Generalitat de Catalunya ja ha endegat el procés per a la seva 
privatització: el passat 3 d’agost s’ha publicat la licitació de la gestió que fins al 
moment feia ATLL, això permetrà que abans d’acabar l’any ja s’haurà adjudicat 
el servei a alguna de les empreses que s’han postulat. 
 
Amb anterioritat, es va publicar l'Avantprojecte d’explotació d’obres per a la 
licitació del contracte administratiu de gestió i prestació del servei d’abastament 
d’aigua en alta Ter - Llobregat (ATLL), com a actuació preparatòria a la licitació, 
i a on diversos Ajuntaments i entitats de l’àmbit d’Aigües Ter – Llobregat han 
presentat al·legacions, desprès que se’ls conferís un termini que finalitzà el 
passat mes de juliol. 
 
Aquest Avantprojecte podria contemplar que, una part de les instal·lacions 
pagades al 50% per la Mancomunitat Intermunicipal Penedès – Garraf, i per 
tant, que són propietat dels seus municipis integrants, formi part del conjunt 
d’instal·lacions que passarien a ser gestionades per mans privades. A més, la 
Mancomunitat, té una encomana de gestió a ATLL per a l’abastament d’aigua 
en alta, condicionada a mantenir la gestió directa, pel que la seva gestió 
indirecta no es contempla i per tant, sorgeix una inseguretat jurídica cap a la 
xarxa i el conjunt d’instal·lacions titularitat de la Mancomunitat Intermunicipal Alt 
Penedès – Garraf. 
 
Aquest procés de privatització també tindrà altres repercussions en forma 
d’increment de la tarifa final que haurà de satisfer la ciutadania i les empreses, 
per tal que l’empresa adjudicatària pugui obtenir els seus beneficis i pagar el 
cànon que estableix la Generalitat per l’adjudicació. 
 
Paral·lelament, a finals de juliol, ATLL ha acordat l’increment d’un 70% de la 
tarifa del subministrament de l’aigua que serveix als Ajuntaments, augments 
que repercutiran a la factura final, en un moment en que ja s’han augmentat 
alguns cànons al 2012 i al que cal afegir l’increment de l’IVA a partir de 
setembre. En definitiva, converteixen  l’aigua en un bé objecte de mercadeig al 
servei dels beneficis d’unes empreses privades, menystenint el seu caràcter de 
bé públic i propietat de tothom i obviant les dificultats econòmiques que 
pateixen moltes famílies que no poden suportar preus prohibitius. 
 
Per aquests motius, volem traslladar el desacord al conjunt de mesures per a la 
privatització d’ATLL, que poden tenir implicacions contra el patrimoni de la 
Mancomunitat Intermunicipal Penedès – Garraf, així com mostrar el nostre 
rebuig al nou increment de la tarifa de l’aigua acordada per ATLL. 
 
Per tot això, el Grup Municipal Socialista proposa al Ple del Consell Comarcal 
de l’Alt Penedès l’adopció dels acords següents ACORDS: 
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PRIMER.- El Consell Comarcal de l’Alt Penedès rebutja el procés de 
privatització de l’empresa Aigües Ter – Llobregat i mostra la seva 
disconformitat a que el patrimoni de la Mancomunitat Intermunicipal Penedès – 
Garraf pugui formar part d’un procés d’externalització sota gestió indirecta. 
 
SEGON.- El Consell Comarcal de l’Alt Penedès mostra el seu rebuig al nou 
increment de preus aprovat per l’empresa Aigües Ter – Llobregat el passat mes 
de juliol, que acabarà repercutint sobre la ciutadania amb els altres increments 
de preus anunciats i als que provocarà a la llarga el procés de privatització 
d’Aigües Ter – Llobregat. 
 
TERCER.- S’acorda instar a la Mancomunitat Intermunicipal Penedès – Garraf 
a la presentació d’al·legacions contra aquestes noves tarifes així com a 
defensar amb tots els instruments jurídics la propietat de les seves 
instal·lacions i a rebutjar el model de gestió indirecta de la seva xarxa. 
 
QUART.- Traslladar aquests acords a l’empresa Aigües Ter – Llobregat, al 
Departament de Territori i Sostenibilitat de la Generalitat de Catalunya i a la 
Mancomunitat Intermunicipal Penedès – Garraf. 
 
 
12- Moció que presenta el grup comarcal d’ICV-EUIA- E en defensa de la 
xarxa d’aigua propietat dels ajuntaments del Penedè s i contra la 
privatització d’ATLL. 
 
Aigües Ter – Llobregat (ATLL) és una empresa pública creada per la 
Generalitat de Catalunya el 1990 responsable de l'abastament d'aigua de més 
de 100 municipis de diverses comarques, entre elles l'Alt Penedès.  ATLL és 
doncs una peça clau per tal de garantir un servei públic d’aigua de qualitat a 4,9 
milions de catalans i catalanes i a les activitats econòmiques que es 
desenvolupen en aquestes comarques. 
 
Des de la Ley de Aguas de 1879 està vigent un model públic de gestió de 
l’aigua que garanteix la universalització del servei. Ara però, en ple mes 
d’agost, la Generalitat de Catalunya ha iniciat la privatització de la gestió 
d’ATLL per 50 anys amb la licitació d’un contracte de gestió de serveis públics 
(DOUE del dia 01.08.2012, al DOGC del dia 3.08.2012 i al BOE del 4.08.2012) 
 
El Consell Comarcal de l’Alt Penedès, d’acord amb la normativa de règim local i 
comarcal, té l’obligació de coordinar els ajuntaments de la comarcal per a la 
defensa dels seus interessos. En aquest sentit la privatització de la gestió del 
servei de subministrament d’aigua en alta afectarà negativament a la 
ciutadania, a les activitats econòmiques i als ajuntaments de la comarca pels 
següents motius: 

  
1. Perquè l’accés a l’aigua potable i al sanejament és  un dret humà i 

configura un servei públic bàsic, com va aprovar l’Assemblea General de les 
Nacions Unides el 2010. La privatització introdueix prioritats, alienes al bé 
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comú, com són les mercantils, de negoci i de benefici que l’allunyen, i fins hi 
tot s’oposen a la preservació d’aquest dret bàsic. 
 

2. Perquè  l’externalització de la gestió encarirà el cost de l’aigua  en alta, i 
la repercussió al rebut dels usuaris ja que caldrà sumar als costos actuals 
(gestió i amortització d’inversions) el benefici empresarial, que la plataforma 
Aigua és Vida calcula que suposarà un sobrecost entre els 30 i 50 M€ 
anuals.  
 

3. Perquè  la “conducció Penedès-Garraf” d’ATLL , així com diversos ramals 
secundaris, dipòsits i instal·lacions de la mateixa, és PROPIETAT DELS 
AJUNTAMENTS DEL PENEDÈS , que la gestionen mitjançant la 
Mancomunitat Intermunicipal Penedès Garraf. Situacions similars es donen 
en altres comarques. 

 
Aquest fet s’ha acreditat en els darrers mesos per part de diversos 
Ajuntaments afectats i per part de la Mancomunitat Intermunicipal Penedès 
Garraf: els Ajuntaments de la comarca van pagar bona part de la inversió 
necessària per a les obres i tenen escripturada la propietat de les 
instal·lacions a través de la Mancomunitat.  
 
En aquest sentit la Generalitat no pot disposar d’una cosa que no és seva, i 
s’efectua denúncia d’inconstitucionalitat per vulneració de l’article 33.3 de la 
Constitució vigent.  
 

4. Perquè  aquesta il·legalitat flagrant (expropiació sense indemnització) també 
podria afectar negativament els balanços patrimonia ls dels municipis i 
de la Mancomunitat. 
 

5. Perquè el paper de regulació que puguin exercir els  municipis o la 
Generalitat sobre els serveis bàsics privatitzats é s nul o 
extremadament complex , com es va evidenciar durant la nevada del març 
de 2010 on més de 200.000 persones es van quedar sense llum, o el recent 
conflicte al Poblenou de Barcelona amb el gas (Gas Natural), l’electricitat 
(Endesa) i l’Aigua (AGBAR) donant-se les culpes l’una a l’altre, dilatant la 
solució i afectant 4.000 famílies.  
 

6. Perquè l’externalització de la gestió pot suposar u n abús de mercat  ja 
que el servei en alta a mans d’una empresa que també sigui distribuïdora en 
baixa pot significar un abús de posició dominant, contravenint la normativa 
europea. 
 

7. Perquè no hi ha justificació tècnica : ATLL és una empresa eficient que 
subministra anualment un volum de 229 Hm amb un molt bon rendiment del 
95,14%. El 2010 va ser considerada la segona millor empresa pública del 
món per la Global Water Awards.  
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8. Perquè no hi ha justificació econòmica : Tot i que ha hagut de suportar les 
inversions que corresponien al govern derivades del greu episodi de la 
sequera del 2006-2008 (on la inversió va haver de passar de 25M€ anuals a 
més de 100M€) ATLL és una empresa perfectament viable i solvent amb 
petites correccions al sistema tarifari que ja s’han adoptat.  
 

9. Perquè no hi ha cap justificació social . L’externalització que s’està 
plantejant no només no estava al programa electoral de cap força política ni 
del Parlament ni dels municipis, sinó que amb el període que es preveu de la 
licitació, 50 anys, constitueix una hipoteca desmesurada per a l’exercici 
democràtic en el futur. A més a més, el procés pateix una evident falta de 
transparència des del seu començament.  
 

10. No hi ha cap justificació ambiental . Al contrari, una gestió en mans 
privades no possibilitarà les inversions de caràcter mediambiental, de 
recuperació d’aqüífers, de plans de manteniment de cabals ambientals o 
dels espais fluvials. Difícilment, per exemple, es podrà fer el retorn del Ter 
previst al Pla de Gestió de l’Aigua aprovat pel Govern de la Generalitat el 
novembre de 2010.  

 
Per cadascun dels 10 motius exposats el grup municipal d’Iniciativa per 
Catalunya Verds – Esquerra Unida i Alternativa (ICV-EUiA) proposa al ple 
l’adopció dels següents  ACORDS: 
 
Primer.-  Oposar-se a la privatització de la gestió  d'Aigües Ter–Llobregat. 
Segon.-  Rebutjar l’apropiació improcedent del patrimoni del s ens locals 

del Penedès per part de la Generalitat amb intenció de transferir-ne 
la gestió a una empresa privada.  

Tercer.-  Manifestar l’oposició del Consell Comarcal a la dissolució de l' ens 
públic d’Abastament d’Aigua del sistema Ter-Llobregat. 

Quart.-  Impugnar , pel procediment legal que correspongui i en base als 10 
motius exposats, el procediment de licitació impulsat per la 
Generalitat, a ser possible de forma coordinada amb la Mancomunitat 
Intermunicipal Penedès Garraf i els ajuntaments que ha han fet 
pública la seva voluntat d’impugnar l’acord. 

Cinquè.- Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya a iniciar els tràmits 
legals necessaris perquè siguin derogades totes les disposicions que 
infringeixen o alteren el caràcter públic d’Aigües Ter Llobregat (ATLL). 

Sisè.-  Donar trasllat d’aquests acords als Ajuntaments de la comarca, al 
Govern de la Generalitat, als grups parlamentaris del Parlament de 
Catalunya, a Aigües Ter Llobregat, a l’Agència Catalana de l’Aigua, a 
la plataforma Aigua és Vida i a les entitats de ambientalistes de la 
comarca. 

Setè.-  Difondre l’adopció d’aquest acord per tots els mitjans del Consell i pel 
servei de premsa del Consell Comarcal. 

 
 
(s’incorporen els consellers Lluís Valls Comas i Lluís Fernando Caldentey) 
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MOCIÓ NÚMS. 11 I 12 AGRUPADES  
 
Moció que subscriuen conjuntament els grups comarca ls del PSC-PM,  
ICV-EU-A-E i  CUP-PA en defensa de la xarxa d’aigua propietat dels 
ajuntaments del Penedès i contra la privatització d ’ATLL 
 
Aigües Ter – Llobregat (ATLL) és una empresa pública creada per la 
Generalitat de Catalunya el 1990 responsable de l'abastament d'aigua de més 
de 100 municipis de diverses comarques, entre elles l'Alt Penedès.  ATLL és 
doncs una peça clau per tal de garantir un servei públic d’aigua de qualitat a 4,9 
milions de catalans i catalanes i a les activitats econòmiques que es 
desenvolupen en aquestes comarques. 
 
Des de la Ley de Aguas de 1879 està vigent un model públic de gestió de 
l’aigua que garanteix la universalització del servei. Ara però, en ple mes 
d’agost, la Generalitat de Catalunya ha iniciat la privatització de la gestió 
d’ATLL per 50 anys amb la licitació d’un contracte de gestió de serveis públics 
(DOUE del dia 01.08.2012, al DOGC del dia 3.08.2012 i al BOE del 4.08.2012) 
 
El Consell Comarcal de l’Alt Penedès, d’acord amb la normativa de règim local i 
comarcal, té l’obligació de coordinar els ajuntaments de la comarcal per a la 
defensa dels seus interessos. En aquest sentit la privatització de la gestió del 
servei de subministrament d’aigua en alta afectarà negativament a la 
ciutadania, a les activitats econòmiques i als ajuntaments de la comarca pels 
següents motius: 
  
1- Perquè l’accés a l’aigua potable i al sanejament  és un dret humà i 
configura un servei públic bàsic, com va aprovar l’Assemblea General de les 
Nacions Unides el 2010. La privatització introdueix prioritats, alienes al bé 
comú, com són les mercantils, de negoci i de benefici que l’allunyen, i fins hi tot 
s’oposen a la preservació d’aquest dret bàsic. 
 
2- Perquè  l’externalització de la gestió encarirà el cost de l’aigua  en alta, i 
la repercussió al rebut dels usuaris ja que caldrà sumar als costos actuals 
(gestió i amortització d’inversions) el benefici empresarial, que la plataforma 
Aigua és Vida calcula que suposarà un sobrecost entre els 30 i 50 M€ anuals.  
 
3- Perquè  la “conducció Penedès-Garraf” d’ATLL , així com diversos ramals 
secundaris, dipòsits i instal·lacions de la mateixa, és PROPIETAT DELS 
AJUNTAMENTS DEL PENEDÈS , que la gestionen mitjançant la Mancomunitat 
Intermunicipal Penedès Garraf. Situacions similars es donen en altres 
comarques. 
 
Aquest fet s’ha acreditat en els darrers mesos per part de diversos Ajuntaments 
afectats i per part de la Mancomunitat Intermunicipal Penedès Garraf: els 
Ajuntaments de la comarca van pagar bona part de la inversió necessària per a 
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les obres i tenen escripturada la propietat de les instal·lacions a través de la 
Mancomunitat.  
 
En aquest sentit la Generalitat no pot disposar d’una cosa que no és seva, i 
s’efectua denúncia d’inconstitucionalitat per vulneració de l’article 33.3 de la 
Constitució vigent.  
 
4- Perquè  aquesta il·legalitat flagrant (expropiació sense indemnització) també 
podria afectar negativament els balanços patrimonia ls dels municipis i de 
la Mancomunitat. 
 
5- Perquè el paper de regulació que puguin exercir els municipis o la 
Generalitat sobre els serveis bàsics privatitzats é s nul o extremadament 
complex , com es va evidenciar durant la nevada del març de 2010 on més de 
200.000 persones es van quedar sense llum, o el recent conflicte al Poblenou 
de Barcelona amb el gas (Gas Natural), l’electricitat (Endesa) i l’Aigua (AGBAR) 
donant-se les culpes l’una a l’altre, dilatant la solució i afectant 4.000 famílies.  
 
6- Perquè l’externalització de la gestió pot suposa r un abús de mercat  ja 
que el servei en alta a mans d’una empresa que també sigui distribuïdora en 
baixa pot significar un abús de posició dominant, contravenint la normativa 
europea. 
 
7- Perquè no hi ha justificació tècnica : ATLL és una empresa eficient que 
subministra anualment un volum de 229 Hm amb un molt bon rendiment del 
95,14%. El 2010 va ser considerada la segona millor empresa pública del món 
per la Global Water Awards.  
 
8- Perquè no hi ha justificació econòmica : Tot i que ha hagut de suportar les 
inversions que corresponien al govern derivades del greu episodi de la sequera 
del 2006-2008 (on la inversió va haver de passar de 25M€ anuals a més de 
100M€) ATLL és una empresa perfectament viable i solvent amb petites 
correccions al sistema tarifari que ja s’han adoptat.  
 
9- Perquè no hi ha cap justificació social . L’externalització que s’està 
plantejant no només no estava al programa electoral de cap força política ni del 
Parlament ni dels municipis, sinó que amb el període que es preveu de la 
licitació, 50 anys, constitueix una hipoteca desmesurada per a l’exercici 
democràtic en el futur. A més a més, el procés pateix una evident falta de 
transparència des del seu començament.  
 
10- No hi ha cap justificació ambiental . Al contrari, una gestió en mans 
privades no possibilitarà les inversions de caràcter mediambiental, de 
recuperació d’aqüífers, de plans de manteniment de cabals ambientals o dels 
espais fluvials. Difícilment, per exemple, es podrà fer el retorn del Ter previst al 
Pla de Gestió de l’Aigua aprovat pel Govern de la Generalitat el novembre de 
2010.  
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Per cadascun dels 10 motius exposats els grups municipals del PSC-PM i  
d’Iniciativa per Catalunya Verds – Esquerra Unida i Alternativa (ICV-EUiA) 
proposen al ple l’adopció dels següents  ACORDS: 
 
Primer.-   Oposar-se a la privatització de la gestió  d'Aigües Ter–
Llobregat. 
 
Segon.- Rebutjar l’apropiació improcedent del patrimoni del s ens locals 
del Penedès per part de la Generalitat amb intenció de transferir-ne la gestió 
a una empresa privada.  
 
Tercer.- Manifestar l’oposició del Consell Comarcal a la dissolució de l' ens 
públic d’Abastament d’Aigua del sistema Ter-Llobregat. 
  
Quart.- Instar als ajuntaments i a la Mancomunitat Intermun icipal Penedès 
Garraf a impugnar , pel procediment legal que correspongui i en base als 10 
motius exposats, el procediment de licitació impulsat per la Generalitat, a ser 
possible de forma coordinada amb la Mancomunitat Intermunicipal Penedès 
Garraf i els ajuntaments que ha han fet pública la seva voluntat d’impugnar 
l’acord. 
 
Cinquè.- Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya a que garanteixi el 
caràcter públic d’Aigües Ter Llobregat (ATLL). 
 
Sisè.- El Consell Comarcal de l’Alt Penedès mostra el seu rebuig al nou 
increment de preus aprovat per l’empresa Aigües Ter – Llobregat el passat mes 
de juliol, que acabarà repercutint sobre la ciutadania amb els altres increments 
de preus anunciats i als que provocarà a la llarga el procés de privatització 
d’Aigües Ter – Llobregat. 
 
Setè.- Donar trasllat d’aquests acords als Ajuntaments de la comarca, al 
Govern de la Generalitat, als grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, 
a Aigües Ter Llobregat, a l’Agència Catalana de l’Aigua, a la plataforma Aigua 
és Vida i a les entitats de ambientalistes de la comarca. 
 
Vuitè.- Difondre l’adopció d’aquest acord per tots els mitjans del Consell i pel 
servei de premsa del Consell Comarcal. 
 
 
President: 
Per tant, passaríem als punts núms. 11 i 12. D’acord amb la junta de portaveus, 
quan hem tingut la junta de portaveus abans del ple, s’ha quedat d’acord, i en 
tot cas, si no és així corregeixi’m.  
De que les mocions 11 i 12 que van sobre el mateix tema, hi havia l’acord de 
retirar la moció núm. 11 per part del PSC. I que el PSC s’incorporava a la moció 
núm. 12 conjuntament amb Iniciativa, Esquerra unida alternativa. I per tant, en 
aquest sentit, passaríem directament, senyor Romero, ho dic bé,? passaríem 
directament al debat de la moció 12. 
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I per tant, en aquest sentit, demanaria a la senyora secretària que llegeixi la 
moció núm. 12 en l’apartat dispositiu. 
 
La secretaria llegeix la part dispositiva de la moc ió núm. 12: 
 
“Primer.-  Oposar-se a la privatització de la gestió  d'Aigües Ter–

Llobregat. 
Segon.-  Rebutjar l’apropiació improcedent del patrimoni del s ens locals 

del Penedès per part de la Generalitat amb intenció de transferir-ne 
la gestió a una empresa privada.  

Tercer.-  Manifestar l’oposició del Consell Comarcal a la dissolució de l' ens 
públic d’Abastament d’Aigua del sistema Ter-Llobregat. 

Quart.-  Impugnar , pel procediment legal que correspongui i en base als 10 
motius exposats, el procediment de licitació impulsat per la 
Generalitat, a ser possible de forma coordinada amb la Mancomunitat 
Intermunicipal Penedès Garraf i els ajuntaments que ha han fet 
pública la seva voluntat d’impugnar l’acord. 

Cinquè.- Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya a iniciar els tràmits 
legals necessaris perquè siguin derogades totes les disposicions que 
infringeixen o alteren el caràcter públic d’Aigües Ter Llobregat (ATLL). 

Sisè.-  Donar trasllat d’aquests acords als Ajuntaments de la comarca, al 
Govern de la Generalitat, als grups parlamentaris del Parlament de 
Catalunya, a Aigües Ter Llobregat, a l’Agència Catalana de l’Aigua, a 
la plataforma Aigua és Vida i a les entitats de ambientalistes de la 
comarca. 

Setè.-  Difondre l’adopció d’aquest acord per tots els mitjans del Consell i pel 
servei de premsa del Consell Comarcal.” 

 
 
INTERVENCIONS: 
 
Portaveu d’ICV-EU-A-E, conseller senyor Josep Anfruns: 
Primer, com vostè deia molt bé, les dues mocions en junta de portaveus hem 
acordat unificar-les. És a dir, més que una retirada d’una, per mantenir l’altra, hi 
hauria un acord d’unificació. Per tant, d’alguna manera, el que veiem era que 
un apartat, que seria l’article segon de la part de la moció que presentava el 
grup del Partit Socialista, proposàvem nosaltres que s’incorporés en la moció 
nostra i que d’alguna manera els dos grups encapçalaven aquesta moció i en 
aquí obrim, lògicament també, la possibilitat de que qualsevol altre grup que 
vulgui subscriure-ho, estarem encantats de que ho faci.  
No m’estendré donant l’explicació dels motius. Crec que són prou coneguts per 
part de tothom. Es tracta d’un intent per part de la Generalitat de la privatització 
d’aigües Ter Llobregat. És un intent de privatització que comporta greus 
perjudicis, creiem nosaltres, per als municipis i que d’alguna manera, proposem 
que el Consell Comarcal de l’Alt Penedès, d’acord amb la normativa comarcal, 
ha de defensar i, en aquest sentit, la privatització del servei de l’aigua i el seu 
subministrament, afectarà negativament a la ciutadania, a les seves activitats 
econòmiques i als ajuntaments de la comarca, pels següents motius, perquè 
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pensem que l’aigua potable i el sanejament és un dret humà, perquè 
l’externalització de la gestió encarirà el cost de l’aigua. Perquè la conducció 
Penedès Garraf d’ATLL així com diverses ramals secundaris són propietat dels 
ajuntaments en alguns casos. I que la gestió mitjançant la mancomunitat 
intermunicipal Penedès Garraf i situacions similars es donen en d’altres 
comarques.  
Aquest fet s’ha acreditat en els darrers mesos, per part de diversos 
ajuntaments afectats i, per part de la Mancomunitat. Alguns ajuntaments de la 
comarca, van pagar la inversió d’aquestes obres, i per tant, tenen propietats 
que, en aquests moments, la Generalitat no en pot disposar d’una cosa que no 
és seva i que s’efectua d’una manera inconstitucional, vulnerant l’article 33, etc. 
Perquè aquesta il·legalitat flagrant també podria afectar negativament als 
balanços patrimonials dels municipis. Perquè també creiem que la regulació 
que puguin exercir els municipis o la Generalitat sobre els serveis bàsics de 
privatització és extremadament complex o nul. Creiem que l’externalització de 
la gestió pot suposar un abús de mercat. Perquè no hi ha justificació tècnica. 
Perquè no hi ha justificació econòmica. Perquè no hi ha cap justificació social ni 
menys ambiental. 
I per tot això, proposem el que la senyora secretaria ha llegit, que són els set 
punts que consten en la nostra proposta, incorporant en el lloc del sisè el segon 
punt de la moció anterior. Amb lo qual, el nostre sisè seria setè. I el setè vuitè. 
 
Portaveu del PSC-PM, conseller senyor Francisco Romero: 
Bé, nosaltres, i aquest és un debat que fa mesos que s’està produint, a tota 
aquesta opció de privatització, perquè en el fons estem parlant d’una 
privatització en els òrgans de Govern, en la propietat, i no tant si el servei públic 
es fa amb una gestió pública o privada. 
I aquesta és la nostra preocupació, bàsicament, perquè un canvi a un caràcter 
privat, pot passar, en temes com aquests, d’intentar des de la perspectiva 
privada, maximitzar un benefici i deixar d’invertir en la millora de les 
infraestructures que tant al llarg dels anys han fet els ajuntaments i que han fet 
aquestes societats públiques.  
Per tant, des d’aquest punt de vista, pensem que és important. Malgrat que tots 
som conscients que es pot arrossegar un dèficit. Però hi ha temes que aquest 
dèficit el que està significant és un manteniment pel que fa a la xarxa del servei. 
Una xarxa que s’ha fet, en molts casos, amb recursos públics. 
I que, segurament, en mans privades no s’haurien fet. Perquè tot allò que no es 
veu,  doncs a vegades, des de la perspectiva privada, no es fa. I en aquest cas, 
estem parlant de temes sensibles als ciutadans. I en tot cas, intentar doncs 
això, que es continuï amb un caràcter públic. I per això d’aquesta moció 
presentada conjuntament amb iniciativa. 
 
President: 
En tot cas, abans d’entrar amb els torns, ho dic perquè així ja posem tots els 
temes sobre la taula, i per tant llavors ja el debat és, sobretot, els diferents 
apunts, lo que hem parlat en junta de portaveus, doncs ha estat que per part 
del Govern, entenc, incorporaríem o proposaríem unes possibles, diríem, 
variacions de la proposta de moció. En el sentit de que nosaltres entenem que 



ACTA NÚM. 7/2012 
P111012 

 

 62 

el punt quart, on diu: “Impugnar pel procediment legal....” lo que s’ha llegit, 
nosaltres entendríem que seria millor potser dir: “Instar als ajuntaments i a la 
Mancomunitat Intermunicipal Penedès Garraf a impugnar, pel procediment 
legal que correspongui i en base als 10 motius exposats, el procediment de 
licitació impulsat per la Generalitat...” 
En el sentit de que la titularitat de la xarxa, que és objecte de debat, és dels 
ajuntaments. I la gestió i la competència de la gestió, en aquest cas, és de la 
Mancomunitat Penedès – Garraf.  
Per tant, nosaltres entendríem que aquest seria un millor redactat. I que, en tot 
cas, com a Consell Comarcal, podem donar-hi suport. Però, si entrem en la 
impugnació ens podria generar una despesa, que en aquest moment, entenem 
que, si ho fan ajuntaments i Mancomunitat, no cal que dupliquem la despesa 
també, nosaltres. 
I en el punt cinquè, on diu: “Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya a 
iniciar els tràmits legals necessaris...” 
Nosaltres entenem que dient: “Instar al Govern de la Generalitat de Catalunya a 
que garanteixi el caràcter públic d’Aigües Ter Llobregat (ATLL)”, n’hi hauria 
suficient. 
I entenem que la proposta que ha fet el senyor Anfruns en el sentit d’incorporar 
el punt 2 de la moció 11, sinó ho entès malament, incorporar-la com a sisè 
punt, i els altres anirien baixant. També hi estaríem d’acord. 
 
Portaveu d’ICV-EU-A-E, conseller senyor Josep Anfruns: 
Bé, simplement dir que, com ja hem manifestat en la Junta de Portaveus, 
nosaltres, en benefici d’un consens màxim, estaríem d’acord. Tenint en compte 
que això no representava un canvi dels objectius de la moció, sinó simplement 
unes matisacions que, insisteixo, en benefici d’arribar a la possibilitat d’un 
consens el més ampli possible, nosaltres estaríem d’acord en fer aquestes 
modificacions. Lògicament, si també l’altre grup que subscriu, és de la mateixa 
opinió. 
 
Portaveu del PSC-PM, conseller senyor Francisco Romero: 
Si, nosaltres entenem aquestes modificacions que es proposen. I per part 
nostra, en ares del consens, també s’acceptarien.  
 
President: 
Molt bé, doncs d’entrada, agrair, tant a Iniciativa com al PSC, el fet de poder 
incorporar aquests matisos. 
 
Portaveu de la CUP-PA, conseller senyor Ramon Carbonell: 
Agafarem la paraula al senyor Anfruns i ens apuntem a encapçalar també la 
moció. 
Quan parlem de manteniment de caràcter públic, o almenys nosaltres ho 
entenem així, i esperem que tothom sigui així, és que entenem que l’empresa 
Aigües Ter Llobregat, sigui pública. Que qui gestiona, qui fa arribar l’aigua als 
nuclis, sigui una empresa o l’administració directament, que sigui pública qui 
porti això. Perquè després ens trobem amb casos que hi ha dues empreses... 
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De moment, que perquè aquestes empreses poguessin entrar al concurs, ja 
s’ha apujat la tarifa de l’aigua. Perquè sinó no els hi devia anar bé. No devien 
arribar a tenir els beneficis que voldrien.  
I després, que si ho agafa una empresa, com podria ser AGBAR, per exemple, 
que ja disposa de serveis com l’Aigua de Barcelona i d’altres municipis. 
Aquesta empresa té uns certs avantatges. Una mica no és ben bé el cas, però 
ens passa una mica com amb Telefònica, que es va privatitzar i aquesta 
empresa es va quedar tota la xarxa principal. El mercat és lliure, però quan tu 
vols anar a una altra companyia, comencen els problemes. I al final, la gent 
acaba quedant-se amb l’empresa que té la xarxa gran, diguéssim, perquè així 
s’estalvia un quants maldecaps. 
Clar, si donem la gestió de l’aigua a una empresa, doncs li donem una 
avantatja bastant gran respecte a les altres. I a molts municipis on l’aigua ja 
està gestionada per empreses privades. Això és innegable. D’altres està 
gestionada per empreses públiques. I no sé, potser s’hauria de fer un estudi. I 
realment, si les públiques o les privades, donen millor servei o no. 
Perquè en algun lloc s’ha vist que no sempre per ser privat és millor que si és 
públic.  
Insistim en el tema, estem parlant de la xarxa en alta, de la que fa arribar 
l’aigua a tots el nuclis i a tot arreu, a part de tots els temes que ja s’han 
esmentat abans. 
En fi, nosaltres hi votarem a favor. I ja hem dit que ens apuntàvem a 
encapçalar-la. 
 
Portaveu d’ERC, conseller senyor Pol Pagès: 
Bé, nosaltres des d’Esquerra, donarem suport a aquesta moció i a les 
modificacions que s’hi han incorporat.  
Entenem que un servei públic elemental com és el servei d’aigua, no s’ha de 
primar la gestió econòmica d’aquest servei. Sinó que hi ha altres factors molt 
importants, com és el bon servei que arribi a les persones, com són les 
polítiques mediambientals, com és un bon manteniment de la seva xarxa. I això 
no sempre dóna beneficis econòmics. Per tant, davant d’aquesta variable, el 
servei públic, en aquests cas, ha de primar.  
I més encara, perquè ara que ja fa uns quants anys que vàrem patir la 
liberalització de, per exemple, la xarxa elèctrica, hem comprovat com al llarg 
dels anys el servei no ha millorat, sinó que ha empitjorat. Que els costos per a 
les famílies i per a les administracions públiques, també s’han encarit moltíssim 
en benefici d’una empresa privada. I després, que aquesta mateixa empresa 
privada, amb la seva voluntat de primar únicament un benefici econòmic, doncs 
ha posat en risc el patrimoni natural de tots, provocant sovint incendis forestals 
a causa de no mantenir unes línies molt tronades i després de deixar fora de 
servei a centenars de milers de persones, quan per exemple, les condicions 
climàtiques puntuals, per exemple, una nevada, doncs fan que aquesta línia, 
amb un mal manteniment, doncs no sigui gens eficaç. 
Per tant, ara que tenim una possibilitat, encara que de manera indirecta, des 
d’aquest Consell Comarcal, per donar suport i reafirmar el caràcter públic 
d’aquest bé públic, que és l’aigua potable, doncs evidentment, com Esquerra 
Republicana, votarem a favor d’aquesta moció presentada pel PSC i Iniciativa. I 



ACTA NÚM. 7/2012 
P111012 

 

 64 

lògicament, doncs esperem que sigui aprovada per àmplia majoria en aquest 
ple. 
 
Vicepresidenta segona, senyora Maria Rosell: 
Aigües Ter Llobregat ha estat fins l’any 2003 una companyia que, sense obtenir 
beneficis, obtenia un resultat equilibrat i no acumulava pèrdues. Però a partir de 
l’any 2003 comença a endeutar-se. Entre el 2004 i el 2006, els gestors de 
l’ATLL van dissenyar un ambiciós pla d’inversions que es va aprovar el 2006, 
pel valor de 602 milions d’euros. L’any 2006 el Consell d’Administració de 
l’ATLL va aprovar tirar endavant un pla d’inversions per l’import de 620 milions 
d’euros. Alhora que aprovava un pla d’increments tarifaris del període 2007-
2023. El conjunt de l’operació va rebre el nom de Projecte Finance. Aquest pla 
dissenyava importants increments tarifaris del 315 % amb la finalitat de donar 
suficient recursos econòmics per poder fer les inversions previstes. Si el tripartit 
hagués donat compliment al projecte Finance, ja s’haurien duplicat les tarifes. 
L’ATLL és una empresa pública. El Consell d’Administració de l’ATLL va 
incomplir el projecte Finance, generant un dèficit en el període 2007-2012 per 
l’import de més de 100 milions d’euros. Durant part de l’exercici 2011-2012, ja 
s’han aplicat importants mesures de reducció en el capítol de despeses 
corrents i s’han reduït al mínim les inversions a efectuar. Però això no és 
suficient, ni per la recuperació de costos, ni per l’equilibri econòmic de l’entitat. 
Per això, cal actualitzar els ingressos per l’exercici del seu abastament d’aigua 
potable en alta que presta l’empresa, que està força lluny del seu nivell de 
despeses. 
Per sanejar l’ATLL el que s’està fent és acudir a les empreses especialitzades 
del sector i demanar ofertes per veure quina és capaç d’assumir la gestió de 
l’ATLL a un menor cost a repercutir als abonats.  
Exposat l’argumentari de Convergència i Unió, des de Convergència i Unió 
defensem la titularitat pública dels actius, defensem la millor de les gestions 
possibles. I si aquestes fossin de mans privades, no tenim cap posicionament 
en contra.  
A l’igual que la majoria de les prestacions de serveis d’abastaments municipals 
d’aigües de Catalunya estan en mans d’empreses privades especialitzades 
sota la tutela i regulació municipal. Entenem que no tenim perquè acceptar que 
altres grups interessats posin en qüestió la qualitat amb la qual els municipis 
regulen els serveis. Tot i que sempre hem d’estar disposats a mostrar-los-hi la 
major de les transparències. La consecució de la millor de les relacions qualitat-
servei-preu per damunt de qualsevol fixació. A priori, estic a favor d’un tipus de 
gestió predeterminada. 
Dit tot això, Convergència i Unió, també recolzarem aquesta moció. 
 
 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per unanimitat dels consellers presents dels 
grups polítics comarcals de CIU, del PSC-PM, d’ERC, del PP, de la CUP-PA i 
d’ICV-EU-A-E. 
 
 
(s’absenten els conseller Carles Jiménez, Josep Tort i Marcel Gabarró) 
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13- Moció que presenten els grups comarcals de CIU i d’ERC del Consell 
Comarcal en suport dels municipis de la comarca dec larats “territori 
català lliure”. 
 
La històrica manifestació per a la independència va congregar més d’un milió i 
mig de ciutadans i ciutadanes de Catalunya als carrers de Barcelona el passat 
11 de setembre. Paral·lelament diversos municipis de la comarca i del país han 
impulsat mocions per declarar els seus pobles i viles ‘territori català lliures’. 
 
La declaració de ‘territori català lliure’ està totalment justificada per la 
gravíssima situació social i econòmica que pateixen els veïns i veïnes dels 
pobles de la nostra comarca i, per extensió, de tot el poble de Catalunya com a 
conseqüència de la seva pertinença a l’Estat Espanyol. Avui, a Catalunya, l’atur 
afecta a 632.000 persones, el 20% de la població es troba al llindar de la 
pobresa, el 40 % d’activitats econòmiques estan en perill de desaparèixer i 
l’espoli fiscal suposa 16.000 milions d’euros per Catalunya. És, doncs, davant 
d’aquest context crític que viu el país que cal actuar amb fermesa i en defensa 
dels interessos col·lectius generant un clima de confiança i esperança pel poble 
català. L’Estat espanyol ha demostrat la seva incapacitat per a administrar els 
recursos públics de forma eficient i per a garantir un funcionament ordenat de 
les seves institucions financeres supervisores, amb el Banco de España, en 
primer lloc. És un Estat que es  troba en fallida econòmica i que ens hi pot 
arrossegar. Al mateix temps, ha incomplert de forma reiterada les seves 
obligacions econòmiques amb el govern de la Generalitat de Catalunya, 
causant així uns greus perjudicis al poble de Catalunya i posant en descrèdit 
internacional les seves institucions. Aquesta conducta de deslleialtat 
institucional ha agreujat els desequilibris creats pel dèficit fiscal insostenible 
que pateix la Nació Catalana i que desvia cap a Espanya uns recursos 
imprescindibles per al bon funcionament dels serveis de la Generalitat i dels 
ajuntaments. A més, ara s’anuncia, des del Govern Espanyol, que es 
promouran grans canvis legals que atemptarien, si és donen, contra 
l’autonomia local i, fins i tot, contra la pròpia existència del món municipal català 
i dels serveis que aquest presta al conjunt de la ciutadania. 
 
Catalunya ha de preservar com a poble els seus trets nacionals, la seva 
llengua, la seva cultura, el llegat de la seva història com a tema d’acollida i de 
diàleg i, sobretot, ha de preservar el benestar dels catalans i catalanes, tot 
impedint que aquesta situació de crisi derivi en greus problemes de cohesió 
social, de degradació de les activitats empresarials i en més increments de 
l’atur i la pobresa de les classes treballadores que ja patim. 
 
És per tots aquests motius que aquest Consell comarcal vol fer sentir la seva 
veu en aquests moments històrics que vivim i ACORDEM: 
 
PRIMER. El Consell Comarcal de l’Alt Penedès dóna suport i es solidaritza amb 
tots aquells pobles de la comarca que es declarin ‘territori català lliure’. 
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SEGON. Manifestar el ple suport del Consell Comarcal de l’Alt Penedès a totes 
aquelles organitzacions cíviques, culturals i administratives que treballen en 
favor dels drets nacionals de Catalunya i de la seva emancipació com a país. 
Mostrar a través de l’Associació de Municipis per la Independència i 
conjuntament amb ella el nostre suport a l’estratègia i accions de l’Assemblea 
Nacional Catalana a favor de les llibertats nacionals. 
 
TERCER. Reclamem un compromís de treball per tal que la independència del 
que avui és la Comunitat Autònoma de Catalunya no signifiqui, en cap cas, la 
renúncia de la nació sencera, sinó que el nou Estat català tindrà entre els seus 
objectius assolir la reunificació política dels Països Catalans, tot respectant la 
voluntat dels seus ciutadans i ciutadanes. 
 
QUART. Des del Consell Comarcal apel·lem a l’esperit cívic de tot Europa i, en 
especial, a l’Estat Espanyol, per tal que s’imposi una resolució democràtica dels 
conflictes i s’avanci en els ideals de la pau, el treball i la llibertat, l’amistat i la 
germanor entre els pobles del món. 
 
CINQUÈ. Notificar-ho a la Presidència de la Generalitat de Catalunya, a la 
Presidència del Parlament de Catalunya, als diversos grups parlamentaris del 
Parlament de Catalunya, als grups parlamentaris del Congreso de los 
Diputados, al Parlament Europeu, a l’Associació de Municipis per la 
Independència, a l’Associació Catalana de Municipis i Comarques i a la 
Federació de Municipis de Catalunya . 
 
 
MOCIÓ ESMENADA 
 
13- Moció que presenten els grups comarcals de CIU i d’ERC del Consell 
Comarcal en suport dels municipis de la comarca dec larats “territori 
català lliure”. 
 
La històrica manifestació per a la independència va congregar més d’un milió i 
mig de ciutadans i ciutadanes de Catalunya als carrers de Barcelona el passat 
11 de setembre. Paral·lelament diversos municipis de la comarca i del país han 
impulsat mocions per declarar els seus pobles i viles ‘territori català lliures’. 
 
Catalunya ha de preservar com a poble els seus trets nacionals, la seva 
llengua, la seva cultura, el llegat de la seva història com a tema d’acollida i de 
diàleg i, sobretot, ha de preservar el benestar dels catalans i catalanes, tot 
impedint que aquesta situació de crisi derivi en greus problemes de cohesió 
social, de degradació de les activitats empresarials i en més increments de 
l’atur i la pobresa de les classes treballadores que ja patim. 
 
És per tots aquests motius que aquest Consell comarcal vol fer sentir la seva 
veu en aquests moments històrics que vivim i ACORDEM: 
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PRIMER. El Consell Comarcal de l’Alt Penedès dóna suport i es solidaritza amb 
tots aquells pobles de la comarca que es declarin ‘territori català lliure’. 
 
SEGON. Manifestar el ple suport del Consell Comarcal de l’Alt Penedès a totes 
aquelles organitzacions cíviques, culturals i administratives que treballen en 
favor dels drets nacionals de Catalunya i de la seva emancipació com a país. 
Mostrar a través de l’Associació de Municipis per la Independència i 
conjuntament amb ella el nostre suport a l’estratègia i accions de l’Assemblea 
Nacional Catalana a favor de les llibertats nacionals. 
 
TERCER. Reclamem un compromís de treball per tal que la independència del 
que avui és la Comunitat Autònoma de Catalunya no signifiqui, en cap cas, la 
renúncia de la nació sencera, sinó que el nou Estat català tindrà entre els seus 
objectius assolir la reunificació política dels Països Catalans, tot respectant la 
voluntat dels seus ciutadans i ciutadanes. 
 
QUART. Des del Consell Comarcal apel·lem a l’esperit cívic de tot Europa i, en 
especial, a l’Estat Espanyol, per tal que s’imposi una resolució democràtica dels 
conflictes i s’avanci en els ideals de la pau, el treball i la llibertat, l’amistat i la 
germanor entre els pobles del món. 
 
CINQUÈ. Notificar-ho a la Presidència de la Generalitat de Catalunya, a la 
Presidència del Parlament de Catalunya, als diversos grups parlamentaris del 
Parlament de Catalunya, als grups parlamentaris del Congreso de los 
Diputados, al Parlament Europeu, a l’Associació de Municipis per la 
Independència, a l’Associació Catalana de Municipis i Comarques i a la 
Federació de Municipis de Catalunya . 
 
 
INTERVENCIONS: 
 
Portaveu d’ERC, conseller senyor Pol Pagès: 
Aquesta moció, bàsicament, va encarada, després de la gran manifestació que 
hi va haver l’11 de setembre amb més d’un milió i mig de persones. Una 
manifestació gairebé rècord en aquest país. Convocada per l’Assemblea 
Nacional Catalana. I secundada per moltíssimes organitzacions, partits polítics, 
entitats, persones a títol individual. I que té el gran rècord d’haver sumat el 
màxim nombre d’autocars que hi ha hagut mai aquí en aquest país. Per tant, va 
ser una gran manifestació que va comptar amb tot el suport d’arreu del territori. 
En aquest sentit, aquest Consell Comarcal pren partida en relació a aquest 
clam i dóna suport a aquells municipis de la comarca que s’han declarat, o que 
es declararan, Territori lliure català. 
Lògicament, això està realment vinculat a aquest procés independentista que 
s’ha iniciat. Que s’ha iniciat amb la voluntat de que no es quedi tan sols amb la 
comunitat autònoma de Catalunya. Sinó que transcendeixi arreu dels territoris 
dels Països Catalans com a opció de futur. Per això, parlem de la reunificació 
política. I en aquest sentit, doncs, atès que això és una realitat i que va 
endavant, demanem a l’estat espanyol i a la resta d’interlocutors, que estiguin a 
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l’alçada de les circumstancies i que negociïn, en base als drets democràtics i al 
dret internacional públic, la sortida de Catalunya per convertir-la en aquest nou 
estat.  
Senzillament per tancar-ho, això ho votem aquí com una moció. Però 
lògicament, ens agradaria molt votar-ho en un referèndum. Ja que, en principi, 
un aspecte tant important com aquest, s’hauria de poder votar a través dels 
ciutadans de Catalunya, perquè expressin la seva voluntat de si sí o no, o si no 
voten o voten en blanc, a una pregunta tant directa de si és que aquest país ha 
de ser un estat independent.  
I, per això, donem suport als municipis que s’han declarat Territori català lliure, 
que en aquest sentit reclamen, precisament, això mateix.  
Per la part meva, res més. I espero, que la resta de grups s’hi afegeixin, 
gratament. 
 
Portaveu d’ICV-EU-A-E, conseller senyor Josep Anfruns: 
Aquesta moció, a diferència de les anteriors que hem debatut i aprovat, no té 
en el seu principi bàsic, l’actitud ni el intent de recollir consensos, ni de recollir 
adhesions per part d’altres grups. És una moció que, lògicament, en la seva 
part explicativa, diu coses que difícilment altres grups que els que la subscriuen 
hi podrien estar d’acord. Entre altres, coses, nosaltres d’entrada ja proposaríem 
que se suprimís tot el segon paràgraf sencer de dalt a baix, entre altres coses, 
per les barbaritats que diu, com que la crisi econòmica és conseqüència de 
l’espoli fiscal. Com si a Grècia també Madrid l’hagués sotmesa a un espoli 
fiscal,  és a dir, hi ha coses tan incongruents com que pensem que no tenen la 
voluntat de ser consensuades.  
D’altra banda, pensem que en aquí, des del principi, amb lo que s’està dient, a 
part de ser una moció purament sentimental i retòrica, quan entres en els 
temes més concrets, es parla de que demanem que el poble de Catalunya 
pugui expressar la seva voluntat. Cosa que nosaltres defensem des de que 
existim com a grup polític, fa moltíssimes dècades, i que lògicament estem 
d’acord. Però no podem començar la casa per la teulada. És a dir, ja anem per 
la independència. Si primer lo que volem és demanar al poble de Catalunya 
que es defineixi. Si lo que volem és que es defineixi, fem, emfatitzem, lluitem, 
intentem convèncer o fer el camí que calgui per aconseguir aquest dret a 
l’autodeterminació que ens permeti expressar-nos lliurement quin és el camí 
que el poble de Catalunya vol. Però no té perquè ser necessariament aquest 
que és el resultat final. Quan arribi el moment d’elegir i de debatre aquest punt, 
ja cadascú exposarà els seus principis i cadascú exposarà les seves idees. 
I uns poden defensar la independència amb tota la legitimat del món. I altres 
poden defensar quedar-se com estan. O altres múltiples opcions. 
Per tant, començar la casa per la teulada, posar els bous davant del carro, és 
una incongruència. Tenint en compte que la moció de després, presentada pels 
mateixos grups, el que ens proposa és que tinguem la ocasió o que forcem per 
anar en aquest dret a decidir, per anar en aquest dret a la autodeterminació. I 
que nosaltres, lògicament, com deia abans, subscrivim plenament.  
Per tant, per si d’alguna casualitat, poc provable m’imagino, estesin disposats a 
treure tot el segon paràgraf de la part expositiva, en el article segon, parar-ho a 
partir d’on diu: “... com a país.” 
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I a l’article tercer suprimir-lo, doncs potser nosaltres ens plantejarem si hi ha 
alguna possibilitat, però difícilment ho veiem factible. 
 
Portaveu d’ERC, conseller senyor Pol Pagès: 
Ara se’m sent? 
... Dic que a la Junta de portaveus anterior, s’havia quedat, precisament, que el 
segon paràgraf de la part explicativa, quedava completament retirat. 
 
President: 
En Junta de Portaveus s’ha quedat que el paràgraf segon d’aquesta moció, de 
la 13, el que comença amb “La declaració del territori...” i acaba amb “...al 
conjunt de la ciutadania”, que es retirava. 
 
Portaveu d’ERC, conseller senyor Pol Pagès: 
Si, si. 

 
Portaveu d’ICV-EU-A-E, conseller senyor Josep Anfruns: 
Disculpi, jo no ho havia entès així. En qualsevol cas, aleshores en concret, el 
que plantegem és que el punt segon, la part dispositiva, es tanqui on diu: “...  
emancipació com a país.” 
Portaveu de la CUP-PA, conseller senyor Ramon Carbonell: 
Aclarit el punt que ja ha explicat el Pol pagès, defensarem la moció. Però volem 
aclarir algunes coses. Una cosa és aconseguir la independència respecte a 
l’estat espanyol i l’altra és ser un territori lliure. Ser una mica més lliures, estar 
una mica més contents. Però encara no som lliures del tot. Entre altres coses, 
perquè canviem de sistema administratiu. D’un sistema d’un estat que ja sabem 
que no va pel camí que no volem molts. Però passem a un estat català 
suposat. On de moment, les forces són que hi ha un domini d’unes classes que 
segueixen fent retallades, que segueixen anant en un sentit oposat a 
l’alliberament de les persones. Perquè l’alliberament no pot ser sols d’un 
territori, això canvia algunes coses, sinó que també la gent ha de poder ser 
lliure. I per ser lliure hi ha d’haver igualtat. I igualtat vol dir que tota la gent que 
vulgui estudiar, pugui accedir a l’educació, pugui accedir a la universitat, sense 
haver de... doncs uns no poder-hi accedir perquè no tenen prou recursos. Vol 
dir que l’habitatge ha d’estar garantit pel conjunt dels ciutadans. No pot ser que 
persones estiguin endeutades de per vida amb una quantitat que no guanyaran 
mai. I per tant, aquestes persones pràcticament estan esclavitzades. No podem 
ser lliures si en situacions laborals hi ha gent que està pràcticament explotat. I 
n’hi ha que viuen la mar de bé. Per tant, el concepte de llibertat, per nosaltres, 
no passa només per la independència, que serà una alegria, sinó que també 
per un alliberament social que fa falta. I que això passa per un canvi de model 
econòmic que és el que tenim. Per això, també, més endavant sortirà.  
Però, si seguim en un sistema com la Unió Europea, que ens aboca a gastar 
diners i després quan estem apurats ens comença a imposar normes i 
retallades. Per seguir d’aquesta manera, doncs la independència ens serveix 
de poca cosa.  
Com ha dit el Ferran quan ha parlat d’economia, la crisi sistèmica, ho dic per 
referència al punt aquest que s’ha tret, que es donava a entendre quasi bé que 
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tota la culpa venia de l’Estat Espanyol. No, la crisi no ve només de l’Estat 
Espanyol. És una crisi que ve de molt més enllà, ve del sistema. 
I per altra banda, l’únic que ens deu diners no és l’Estat Espanyol, com s’ha dit 
abans també aquí, la mateixa Generalitat és la que deu diners als municipis, als 
consells comarcals, que són els que estem donant serveis a les persones. Per 
tant, estem en camí de l’alliberament.  
Al senyor Anfruns també dir-li que si parlem avui d’independència, no és 
perquè avui comencem a caminar, sinó que ja fa dies que el camí s’està fent i 
s’han provat varies maneres. I podíem ser un estat federal. I no ho som perquè 
no és vol ser. En fi, que ja fa dies que caminem. I potser ens alliberarem de 
l’Estat Espanyol, que ja és molt. Però encara ens falta molt per alliberar-nos de 
la situació que vivim. 
 
Portaveu del PP, conseller senyor Lluís Fernando Caldentey: 
Jo faré una al·lusió. Procuraré no estendre’m. Però jo contestaré a la 13 i a la 
14 a la vegada. Hi veig certa similitud. 
La moció 13 parla de la Manifestació per la Independència i d’un Territori 
Català Lliure.  
Jo en principi, vull ser honest. No vull dir ni que si, ni que no. Però m’agradaria 
que algú, algú, no d’aquí, senyor Mas, m’expliqués les avantatges de la 
independència. 
A qualsevol d’aquell milió de persones que diuen que va anar a la Plaça de 
Catalunya li pregunten: A tu què et suposa la independència?. Jo estic segur 
que ningú sap contestar a aquesta pregunta. Parlen pel cor, no parlen pel cap. 
Primera observació. 
Tot aquest escrit per a mi son escrits per fer volar coloms, que jo dic. 
L’Estat Espanyol ha demostrat la seva incapacitat. I la Generalitat, què ha 
demostrat? Senyor Montilla i el senyor Mas. Què han demostrat? 
Jo els puc posar un exemple. Catalunya pot invertir 41.000.0000.000 d’euros 
en energia eòlica. I no s’ha fet perquè Montilla ha demostrat ser un inútil i el 
Mas un incompetent. I no hi ha de posar ni un euro la Generalitat. Iberdrola, 
Gas Natural, CARSA, Anertalia, són els que ho paguen tot. És un exemple que 
us poso. O sigui, no és l’Estat Espanyol que ha demostrat incompetència. Això 
aquí està escrit, incapacitat. La Generalitat també suposo que ha seguit el seu 
ritme. 
Es parla d’una redefinició completa de l’Estat Espanyol. Bé, què vol dir això? 
Això és la carta a los reyes magos, que dic jo. Hi ha una Constitució espanyola 
que hem de respectar. Lo que hem de fer, si voleu, és modificar la Constitució. 
Però carta als reis, en podem fer moltes. 
Escòcia es vol independitzar d’Anglaterra. Compte. Escòcia té la moneda 
pròpia. No té res que veure amb Anglaterra. És quelcom diferent que Catalunya 
d’Espanya. Si, si que la té, si, Olivella, la té. Doncs ja t’informo. Kebec amb 
Canadà, quelcom similar.  
Escolta’m aquí estem parlant de concert de nacions, a on Catalunya trobaria un 
marc de regió estable. Qui em demostra els beneficis de la independència a 
mi? Que algú m’ho demostri, que em digui, que l’exèrcit val tant, pagar el deute 
d’Espanya a l’estranger, val tant. Bé, que em faci un deure i un haver. I em 
digui quins beneficis. 
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No podem parlar per sentiments. Jo soc català, jo soc fill de Pontons. Però jo 
crec que tot això és insostenible. I lo que entenc menys és que el Consell 
Comarcal doni suport a aquests processos, intentant posar la bandera estelada 
al seu balcó.  
Indiscutiblement, i m’heu d’entendre, que jo votaré que no a les dues mocions. 
 
Portaveu del PSC-PM, conseller senyor Francisco Romero: 
Després d’aquesta intervenció, penso que el punt tercer dels Països Catalans 
és tot un repte. Perquè pensin que a València i a Ses Illes governa el Partit 
Popular.  
Però en tot cas, jo diria que la moció clar, en el fons, si és jo diria que sí un 
suport al camí independentista, no? Que és el que sembla amb els diferents 
punts. És una certa contradicció amb l’acord de fer una consulta prèvia. Per 
tant, aquí és com justificar o animar un camí possible. Que té les seves 
dificultats, com els altres. Llavors, nosaltres en aquest sentit, no ho compartim. 
Pensem que el primer pas en aquesta qüestió, doncs seria com expressen les 
enquestes i els ciutadans que, majoritàriament, en tot cas, passarien per una 
consulta. Una consulta on es puguin expressar aquestes opinions. 
Ara, des del PSC, volem ser lliures de moltes coses també. Perquè al final ens 
oblidem de coses molt greus que estan passant. Com algun comentari o 
reflexió que es feia que és independentment de la relació que hi hagi legal 
entre Catalunya i Espanya, i la situació que hi hagi. 
També pot haver-hi un govern que continuï manifestant un determinat model en 
el tema social, en el tema econòmic. I tot això hi pot ser igual, independentment 
de la relació que hi hagi.  
Per tant, nosaltres, aquesta és la nostra prioritat. I és la que hem manifestat 
sempre al llarg del temps. La relació del marc legal és la que és, però el que 
està clar és que si hi ha un camí que posi en risc tot això, el que sigui, sigui una 
via o sigui una altra, aquí si que nosaltres pensem que no seria un camí que 
vagi en contra de tot el bé principal de cohesió social que s’ha aconseguit al 
llarg del temps entre els partits polítics, entitats i la ciutadania en general. 
Per tant, nosaltres insistim que és una moció que vol recolzar un dels camins 
però legítims, però n’hi ha d’altres. I per tant, no entenem que es pugui 
plantejar d’aquesta manera.  
Fins i tot li faria un repte, i m’hi jugo amb vostè, si vol, un sopar. Amb vostè sol, 
perquè amb tot el grup de Convergència no podria pagar el sopar. Però jo li 
diria, i sinó ja ho veurem, com en aquest tema, tant el seu partit, Convergència i 
Unió, com el PSC, al final, plantejaran el camí en aquesta qüestió d’una 
consulta. Vostès tampoc plantejaran al seu programa la independència. Si no, 
ja ho veurem. Perquè tampoc falta tant perquè coneguem el programa de 
Convergencia i Unió. 
Per tant, no donem tants tombs a les coses ni tantes proclames, perquè sinó al 
final la gent, que té els problemes que té..., doncs els partits que són 
independentistes ja ho són, eIs que sempre ho han defensat, i els que no, no. 
Aquí portem una moció on l’únic camí és la independència, nosaltres pensem 
que és començar la casa per la teulada. Plantegem, en tot cas, una consulta. I 
cadascú que defensi el que consideri. I ja veurem que surt. I en tot cas, pensem 
que, per tot això, votarem en contra. 
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President: 
Només dir-li al senyor Caldentey, que la moneda que es referia d’Escòcia, la 
lliura escocesa, em sembla, m’han apuntat, que en tot cas, és la mateixa que la 
lliura esterlina, que és l’anglesa. L’únic que canvia és el nom. Però la moneda 
és la mateixa. Almenys és lo que m’han apuntat. En tot cas, tampoc ha de ser 
el debat d’ara, que no és lo que ens portava aquí. 
En tot cas, evidentment entenc que s’ha de respectar el posicionament de 
tothom, només faltaria. Per descomptat. Però en tot cas també és cert que 
evidentment, que lo que ha de plantejar-se en tot aquest camí, en tot aquest 
procés, diguem-li el nom que li vulguem dir, és la democràcia. I per tant, al final 
és la consulta a la pròpia població, en el sentit de quins son els objectius. I per 
tant, en aquest sentit, hi estaríem d’acord.  
El que està clar també, és que independentment de plantejar la consulta, i 
plantejar tot això, doncs nosaltres entenem que hi ha una sèrie de municipis a 
la nostra comarca que han fet unes declaracions determinades, en aquest cas 
de territori català lliure, que podem debatre sobre el tema de la llibertat, i com 
és i tal. I podríem debatre profundament. Però en tot cas, nosaltres entenem 
que el Consell Comarcal, amb un posicionament clar de defensa d’aquesta 
consulta i d’aquests posicionaments dels municipis de la nostra comarca, doncs 
nosaltres els hi hem de donar suport. I per tant, en aquest sentit, presentem 
aquesta moció. 
 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per 18 vots a favor dels consellers dels grups 
polítics comarcals de CIU, d’ERC i CUP-PA, 8 vots en contra dels consellers 
presents dels grups polítics comarcals del PSC-PM i del PP, i 1 abstenció del 
conseller del grup polític comarcal de la d’ICV-EU-A-E. 
 
 
President: 
Us hem deixat a sobre la moció en la qual s’esmena bàsicament lo que és 
l’encapçalament: 
 
 
14- Moció que presenten els grups comarcals de CIU i d’ERC del Consell 
Comarcal per a la convocatòria d’una consulta al po ble de Catalunya per a 
decidir lliure i democràticament el seu futur 
 
El catalanisme ha formulat diferents propostes polítiques amb l'objectiu de 
garantir la pervivència de la llengua i la nació catalanes, afavorir el progrés 
econòmic i el benestar dels seus ciutadans. Bona part d'aquest catalanisme ha 
volgut trobar durant molts anys un encaix de la nostra realitat nacional al si de 
l'Estat espanyol mitjançant l'aportació d'estabilitat econòmica i regeneració en 
les formes de Govern, a canvi del reconeixement de la nostra llengua, la nostra 
cultura i un cert nivell d'autogovern, diferent en funció del període històric. Hi ha 
hagut, també des del catalanisme, una proposta que ha plantejat una 
redefinició complerta de l'Estat espanyol per a basar la seva font de legitimitat 
en la unió voluntària de diferents nacions que s'haurien de reconèixer entre 
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elles en un pla d'igualtat. Igualment, ja des dels seus inicis, el catalanisme 
polític ha comptat amb partidaris de la independència, entenent que era en el 
concert de les nacions on Catalunya trobaria un marc de relació estable i de 
bon veïnatge amb la resta de pobles de la Península Ibèrica i d'Europa. 
 
En els darrers trenta anys, una part majoritària del catalanisme ha intentat 
vehicular el seu progrés nacional, desenvolupament econòmic, cohesió social i 
aprofundiment democràtic a través de la participació a l'Estat Espanyol. Malgrat 
els avenços assolits respecte a la situació viscuda sota el franquisme, el balanç 
d'aquest període és clarament insuficient de cara als reptes de futur que tenim 
com a societat. Les propostes d'acord que han significat els estatuts 
d'autonomia de 1979 i 2006, la col·laboració amb l'entrada a la Unió Europea i 
a l'euro, la contribució a la modernització econòmica i al progrés democràtic, 
han topat amb una clara voluntat de recentralització i de laminació de 
l'autogovern -expressada amb les continuades invasions competencials i, de 
forma molt significativa, amb la sentència del Tribunal Constitucional sobre 
l'Estatut d'Autonomia de 2006-, l'incompliment dels compromisos continguts en 
els diferents acords entre Catalunya i l'Estat Espanyol, una inversió en 
infraestructures molt menor al pes econòmic sobre el conjunt de l'Estat, el 
menyspreu i l'assetjament contra la llengua i la cultura catalanes i un dèficit 
fiscal continuat durant aquest període equivalent anualment al 8% de la creació 
de riquesa que avui posa en perill la cohesió social i el progrés econòmic. 
 
El camí recorregut en aquests darrers anys, ple de dificultats i obstacles, ha 
portat a una part important de la ciutadania i a diferents actors socials, 
econòmics i polítics a proposar nous escenaris de futur. Disposar d'un Estat 
propi, tant dependent o independent com la resta d'Estats europeus, que tingui 
per objectiu servir al benestar, el progrés econòmic i cultural dels ciutadans de 
Catalunya, sigui quin sigui el seu origen o condició, és vist avui com una 
necessitat inajornable per una part creixent de la ciutadania de Catalunya. El 
passat 11 de setembre, més d'un milió i mig de catalans i catalanes va 
protagonitzar una jornada històrica, donant un exemple de civisme i de 
compromís amb el present i el futur de la nostra nació. De forma molt massiva 
els manifestants van expressar, de manera clara i inequívoca, el desig que 
Catalunya esdevingui «un nou Estat d'Europa» i van recollir un anhel que, en 
aquests moments, és compartit per una part molt important de la societat 
catalana, que reclama que el nostre país assoleixi de l'instrument d'un Estat; 
eina imprescindible per fer front als reptes de la nostra societat. 
 
La voluntat que els ciutadans i les ciutadanes de Catalunya puguin decidir amb 
plena llibertat el seu futur ha estat assumida per una majoria de les forces 
polítiques parlamentàries i pel President de la Generalitat. En aquest sentit, el 
12 de desembre de 1989, el Parlament de Catalunya va remarcar que el poble 
català no renunciava al dret a l'autodeterminació; i, igualment, va expressar la 
possibilitat «d'incrementar les cotes d'autogovern fins allà on cregui convenient 
i, en general, adequar la regulació dels drets nacionals a les circumstàncies de 
cada moment històric». 
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Després d'aquest 11 de setembre, escoltant l'anhel expressat d'una forma tant 
significativa, s'esdevé el moment històric en el qual resulta necessari consultar 
la ciutadania sobre la possibilitat que Catalunya esdevingui un nou Estat 
d'Europa. 
 
Per tots aquests punts, el Ple del Consell Comarcal de l’Alt Penedès acorda: 
 
1- El Consell Comarcal de l’Alt Penedès expressa el seu reconeixement i es 
felicita per l'enorme èxit aconseguit a la massiva manifestació del passat 11 de 
setembre pels carrers de Barcelona, sota el lema" Catalunya nou Estat 
d'Europa”. 
 
2- El Consell Comarcal de l’Alt Penedès constata que al llarg d'aquests darrers 
trenta anys, una part molt important del catalanisme s'ha compromès a fons 
amb la transformació l'Estat espanyol per poder-hi encaixar sense haver de 
renunciar a les nostres legítimes aspiracions nacionals, a la nostra voluntat 
d'autogovern, ni a la nostra continuïtat com a nació. Però els intents d'encaix de 
Catalunya a l'Estat espanyol i les seves reiterades respostes són avui una via 
sense recorregut, Catalunya ha d'iniciar la seva transició nacional basada en el 
dret a decidir. 
 
3- És per tot això que el Consell Comarcal de l’Alt Penedès expressa la 
necessitat que Catalunya faci el seu propi camí, constatant la necessitat que el 
poble català pugui decidir lliurement i democràticament el seu futur col·lectiu, 
com a única via per tal de garantir el progrés social, el desenvolupament 
econòmic, l'enfortiment democràtic i el foment de la cultura i la llengua pròpies. 
 
4- El Consell Comarcal de l’Alt Penedès insta el Parlament, el Govern de la 
Generalitat i a les forces polítiques i els agents socials i econòmics a impulsar 
el màxim consens possible per tal de portar a terme aquest procés democràtic i 
el full de ruta consegüent, amb diàleg amb la comunitat internacional, la Unió 
Europea i el govern espanyol, per tal que la ciutadania de Catalunya pugui 
determinar en un marc de plena llibertat, respecte al pluralisme, foment del 
debat i la convivència democràtica i sense de coaccions de cap mena. 
 
5- El Consell Comarcal de l’Alt Penedès constata la necessitat que el poble de 
Catalunya pugui determinar lliurement i democràtica el seu futur col·lectiu i 
insta el govern fer una consulta  
 
6- El Consell Comarcal de l’Alt Penedès en suport al procés cap a l’estat propi 
al sí de la Unió Europea que ha d’impulsar el Parlament sortit de les eleccions 
parlamentàries del proper 25 de novembre, instal·larà al balcó de la seva seu 
institucional l’ensenya de la bandera estelada com a símbol dels anhels 
sobirans del poble de Catalunya fins que esdevinguem un nou estat d’Europa. 
 
 
INTERVENCIONS: 
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President: 
Bé, ja s’ha comentat en la moció anterior, però penso que és bo dir-ho. I en tot 
cas, per explicar una mica el contingut de la moció i de la proposta. 
És evident que a la Manifestació de l’11 de Setembre hi va haver un clam 
popular. Un clam d’un milió i mig de persones, en un sentit molt clar. I la 
pancarta que anava al davant ho deia molt clar: Catalunya nou estat d’Europa. 
I per tant, en aquest sentit, està clar que a nivell de Catalunya, doncs hi ha una 
voluntat per part del poble de Catalunya de que, com a mínim, sigui consultat 
en un sentit determinat de quines són les aspiracions de futur del poble de 
Catalunya. 
És evident que al voltant d’això, i degut, sobretot, a la situació econòmica que 
pateix aquest país, d’alguna manera genera un projecte engrescador i d’il·lusió 
per la gent. I en aquest sentit ho estem veient aquests dies. A nivell de població 
hi ha una voluntat, unes ganes i un projecte engrescador, que a la gent li 
genera il·lusió, ganes, diguem-li com vulguem. 
Evidentment, que la situació econòmica del país pot tenir una certa culpa amb 
això. Però també hi ha moltes altres motivacions que han portat a que un milió i 
mig de persones es manifestessin el dia 11 de setembre a Barcelona. 
Motivacions, de com he dit, de tipus econòmic, però també, i és veritat, de tipus 
de sentiment. De lo que en diem el sentiment de les persones. I aquests dies 
ho estem tornant a veure. Aquestes reaccions que estan tenint membres del 
govern de l’Estat espanyol, en aquest moment, contra tot aquest procés, a 
vegades, i ho podem dir, segons quines unes d’aquestes reaccions, cada 
vegada generen que, en comptes d’un milió i mig, la propera vegada en siguem 
tres. I per tant, generen aquest ímpetu i aquesta voluntat de la gent. 
I aquestes reaccions que hi ha en aquest moment del govern espanyol, hi ha 
hagut una pila d’anys que ja han estat d’aquesta manera.  
Ja s’ha generat aquest dir ara no paguem l’addicional tercera, ara no paguem 
allò altre, ara no acceptem la modificació de l’Estatut i el portem al 
constitucional i llavors el tombem... Això genera tota aquesta frustració a la 
gent. Que automàticament la gent reacciona en contra d’això. Evidentment, 
totes aquestes reaccions algú altre les ha d’escoltar i algú altre les ha 
d’assumir. I mirar com les encaixem. Per tal, d’alguna manera, poder conduir 
des de la població, però també des de l’àmbit de la política, aquest procés cap 
a lo que se’n diu la transició nacional basada en el dret a decidir. 
Catalunya, tal com es diu en algun punt, doncs Catalunya ha de poder fer el 
seu camí. I aquest camí és el que decidirà la pròpia població de Catalunya en 
el moment en que es faci la consulta pertinent. 
Per tant, una mica aquesta moció, lo que està dient és això.  
És evident, que el futur que ens porti en tot aquest procés ha de tenir garanties. 
I ha de tenir, a part de les garanties evidentment de progrés social, per les 
persones, pels catalans i catalanes, ha de tenir també, dinamització econòmica. 
Ha de tenir també un procés clarament democràtic. I ha de ser un procés que 
acabi portant Catalunya a la defensa de la cultura i de les llengües pròpies que 
tenim nosaltres.  
Evidentment que tot aquest procés, i és un tema que penso que s’ha de dir i 
que cal afrontar-lo. Ha de ser un procés amb diàleg, amb la Comunitat 
Internacional, amb la Unió Europea i també amb l’Estat Espanyol. Ha de ser un 
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procés dialogant. I evidentment, i això es repeteix i s’ha de repetir, i ha de ser 
un projecte amb pau i també amb pau social. Estem en un país on hi ha una 
intenció continuada de dir: és que la societat catalana està dividida, és que 
aquest procés porta a que la societat catalana està dividida. 
La societat catalana no està dividida. I per tal com es van veient les situacions, 
costarà molt de dividir-la.  
Bé, l’objectiu d’aquesta moció, i en l’anterior ja s’han anat debatent els diferents 
temes, és lo que la pròpia moció diu. Però basat en tots aquests argumentaris.  
I per acabar, entenem, i suposo que serà un dels punts que podrà tenir debat, 
que és el punt número 6, sobre el tema de penjar la senyera estelada al 
Consell Comarcal. Doncs la senyera estelada, el dia 11 de Setembre, el de la 
Manifestació, n’hi havia moltes i moltes i moltes. I n’hi havia tantes, que la gent, 
les persones, els catalans i catalanes, ja l’han assumida quasi com a que forma 
part del nostra. I per tant, en aquest sentit, entenem que aquest fet demanda, 
que tot aquest procés es pugui portar amb democràcia, amb pau, amb 
tranquil·litat i amb negociació, la que convingui. Però sempre perquè els 
catalans i catalanes puguin decidir lliurament el seu futur.  
 
Portaveu d’ICV-EU-A-E, conseller senyor Josep Anfruns: 
Quan vostè diu que fonamentalment el que es canvia era el redactat del títol, 
m’imagino que és exclusivament. No? 
 
President: 
Exclusivament. 
 
Portaveu d’ICV-EU-A-E, conseller senyor Josep Anfruns: 
Exclusivament. Val dons m’estalvio una feina. 
Com dèiem una mica abans, en l’anterior moció, aquí succeeix el mateix. Vull 
dir,si vostès haguessin tingut la ocasió de fer-la més àmplia i ens l’haguessin 
comentat abans, segurament, haguessin pogut signar-la o fins i tot encapçalar-
la. Perquè en el 90% del seu contingut, malgrat la retòrica o la terminologia, 
que és la que potser ens hagués pogut aproximar més en aquesta subscripció, 
el contingut si que el subscrivim.  
És a dir, ho he dit abans i ho he dit moltes vegades, la nostra formació política 
sempre ha estat partidària al dret inalienable a l’autodeterminació de tots els 
pobles. Per tant, perquè avui es demani o es plantegi la necessitat de que el 
poble de Catalunya pugui decidir lliure, sobirana i democràticament el seu futur, 
és quelcom que nosaltres subscrivim des del principi fins al final de tot el seu 
articulat. Una altra cosa és que, com deia abans, amb la retòrica, doncs 
segurament ens hagués agradat més poder-hi intervenir, lògicament, canviar 
algunes de les afirmacions. Però bé, d’això no ho faré en qüestió.  
Lògicament el punt en el que, com vostè ja anunciava, en el que no hi estem 
d’acord, és en el punt 6. Entre altres coses, perquè creiem que el punt 6, és a 
dir, el tema de la bandera, primer no entenem perquè els grups que signen 
aquesta moció proposen això, quan fa molt poques setmanes en el ple de 
Vilafranca es va presentar una moció igual que aquesta, i el grup polític que 
representa la majoria d’aquest Consell, no hi va donar suport al fet de que es 
posés la bandera en el balcó de l’Ajuntament de Vilafranca. Aleshores no 
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entenem com es creu que no ha d’estar a l’Ajuntament de Vilafranca, però si en 
el Consell Comarcal.  
D’altra banda, també i per acabar, li diré que, a veure, aquesta és una bandera 
legítima. I que pot tenir tantes simpaties com totes les banderes que hi ha. I 
que lògicament, nosaltres no farem qüestió a les banderes, perquè crec que 
molt més enllà de les banderes, hi ha altres coses. I el que passa és que 
aquesta també és una bandera que lògicament, no representa a la totalitat. I 
per tant, ens sembla desafortunat col·locar una bandera, que és la d’un sector 
més o menys majoritari de la població. Però que no és una bandera com podria 
ser la Senyera de Catalunya, que sí que representa pràcticament a la totalitat 
de ciutadans de Catalunya.  
Per acabar també li diré que tampoc entenem que aquesta moció, que es 
presenta a molts municipis, que la presenta el Consell Comarcal, no s’entén 
com no la presenten en altres entitats o en altres institucions, com pot ser 
perfectament la Diputació de Barcelona, on vostès tenen majoria. M’agradaria 
que la presentessin a la Diputació de Barcelona i, aleshores també li donaríem 
més credibilitat. Em sembla que, ni l’anterior ni l’actual govern s’han atrevit a 
presentar-la. 
 
Portaveu de la CUP-PA, conseller senyor Ramon Carbonell: 
Per part nostra, estaríem d’acord, pràcticament, amb el que es proposa en 
aquesta moció. 
Ja ho hem comentat en la Junta de Portaveus, que en el punt 6 no ens 
avindríem a lo que defensem nosaltres.  
Entenem que sí, que estem en un procés d’estat propi i, que el fet que sigui en 
el sí de la Unió Europea o no, és una qüestió que si de cas ja es decidirà a 
posteriori, perquè no és una opció, diguéssim, obligada. Estem a Europa, 
evidentment. Si es vol que la Unió Europea vegi el procés, cap problema. Però 
en fi, varem entrar a la Unió Europea com a Estat Espanyol. Com també varem 
entrar a l’OTAN. I com també estem en altres organitzacions que, d’alguna 
manera, no tothom defensa ni tothom creu que sigui on s’ha d’estar. Estem a 
Europa, volem una Europa dels pobles, però no una Unió Europea que té molts 
dèficits democràtics, que bàsicament és una unió econòmica, que finança a 
grans propietaris d’Espanya i també del Penedès, però que al final no 
representa als ciutadans, doncs no ha estat capaç de vetllar per la ciutadania, 
si nó per les grans empreses i pels capitals. Per tant, mentre la Unió Europea 
sigui això, per la nostra part, no hi volem estar.  
En fi, si es volgués retirar aquest punt, bé, i si no, tampoc ens hi oposaríem 
només per aquesta qüestió. 
 
Portaveu del PP, conseller senyor Lluís Fernando Caldentey: 
Bé, jo abans he dit que contestava a les dues mocions. Però, senyor president, 
jo l’he escoltat a vostè. I estic d’acord. Estic totalment d’acord de que tot això és 
un sentiment. I faig una pregunta. A on van els sentiments. Està dient que la 
societat catalana no està dividida. Ho ha dit ara. 
Això vol dir que els convergents, encapçalats pel Mas, parlaran 
d’independència a les pròximes eleccions, els socialistes parlaran 
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d’independència a les pròximes eleccions, el PP parlarà d’independència a les 
pròximes eleccions. Perquè no estem dividits.  
Deixi’m acabar. Llavors clar, el senyor Anfruns ha dit ara que la Diputació no fa 
aquest manifest. Senyor Anfruns, no ho fa ni la Generalitat. Es que no ho farà 
el senyor Mas això, la independència. 
Abans he dit que era fer volar coloms o la carta a los reyes magos. Vostè diu 
que és un sentiment. Tots diem el mateix. 
A mi algú m’ha de demostrar que Catalunya suposi que el seu futur, i estic 
llegint, valgui ...”com a única via per tal de garantir el progrés social, el 
desenvolupament econòmic, l'enfortiment democràtic i el foment de la cultura...” 
Mentre a mi no sem demostri, això és paper mullat, senyors. 
 
Vicepresident primer, senyor Jesús Salius: 
Jo no vull redundar en el que ja s’ha dit i s’ha exposat aquí. Però sí que voldria 
ficar una mica d’èmfasi amb alguns temes que penso que són importants. 
I tant de bo sigui capaç de respondre tot el que s’ha plantejat aquí de 
qüestions. Però en la mesura del possible i humana, i per l’hora que és, que 
portem ja un senyor ple al darrera, miraré de ser breu i concís.  
En definitiva, la proposta d’aquest Govern de tirar endavant aquesta moció, 
respon única i exclusivament al moment que estem vivint. Excepcional i molt 
diferent, en qüestió de mesos del que estàvem vivint.  
Estàvem parlant d’un pacte fiscal. Aquí els companys convergents, més que 
ningú. I automàticament passa un 11 de setembre per davant i es replanteja tot. 
Tot. Absolutament tot. I si no, si us plau, mirin la premsa estrangera. No cal 
saber massa anglès ni massa francès per veure la percepció que es té d’això. 
Només cal veure-ho. Fa uns mesos no parlaven de nosaltres. Estem 
constantment citats en la premsa estrangera. I no és perquè si. Perquè alguna 
cosa ha canviat. Si el sentiment estava al davant o estava al darrera, això mira, 
fins i tot, no ho podem tenir en compte. Alguna cosa ha canviat. Òbviament, 
estem parlant de sentiments, també. 
Però estem parlant de gent que, fins al moment, diguem, no opinava sobre 
aquest tema. Jo podria esgrimir-li un munt de cognoms. I no ho faré per 
educació. Perquè segur que me’n deixaria. I segur que algú se sentiria utilitzat. 
Però hi ha un munt de cognoms que no són, diguem-ho així, d’origen 
pròpiament allò que se’n diu català i, que estaven a la manifestació parlant en 
castellà,  manifestant-se per la independència, per un estat propi. És evident 
que han canviat moltes coses en aquest país. 
Jo amb el que em quedo de l’11 de setembre i de tot el que s’ha anat 
desenvolupant, és que la societat ha anat pel davant dels partits polítics. Tots, 
tots. I la conseqüència d’això es veurà en les properes eleccions. Hi hauran 
canvis fonamentals en aquest país. La política d’aquest país canviarà. Hi ha 
partits que quasi bé quedaran en res.  
Anem veient les notícies a dia d’avui, demà. Si us plau, facin l’exercici i veuran 
com hi hauran coses que canviaran. Ja ens ho diuen les enquestes. Hi podem 
fer més cas o menys, però nosaltres tenim un mandat, i és que la societat ha 
anat per endavant i ens ha dit que anem cap a una banda, inequívocament. Si 
totes aquestes persones votessin en un sentit, respectaríem la seva voluntat. 
Doncs nosaltres, com a mínim, responem en conseqüència. 
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Després, recordar, aquest Govern no està format només per estar aquí 
asseguts. Si hi ha unes coincidències i, a nivell nacional es van posar sobre la 
taula com a un requisit a l’hora de formar d’aquest Govern. En conseqüència i 
en coherència amb això, estem portant a terme totes aquestes mocions.  
Jo el que sí que els demano és que siguin permeables al que va passar el dia 
11, i al que va passar a partir del dia 11, i al que està passant, i al que passarà 
demà, i al que passarà partir del dia 25. I que en funció d’això, siguem 
coherents, i escoltem. Si veritablement ens creiem que som polítics i que estem 
treballant per aquesta societat, hem d’escoltar a aquesta societat. I aquesta 
societat ha fet un gir. Per tant, tenim un repte al davant, que és fer-li cas, única i 
exclusivament. 
 
Portaveu del PSC-PM, conseller senyor Francisco Romero: 
Si, nosaltres coincidim amb el tema que la manifestació de l’11 de setembre no 
es pot menystenir. 
Vull dir, realment, al darrera hi han molts temes, entre ells, poc respecte en 
diferents temes importants que han passat. Només cal recordar el procés de 
l’estatut. El recurs, el que alguns polítics deien. En fi, tot això, realment, ha 
estat molt greu al llarg del temps i en aquests darrers anys.  
També és veritat, i penso que aquí hauríem de diferenciar diferents coses, és a 
dir, nosaltres, que som el segon grup majoritari en aquesta institució, li 
plantegem el tema de la consulta, i podem sortir per aquella porta dient, estem 
d’acord en plantejar aquesta línia, perquè nosaltres des dels ajuntaments 
sempre l’hem defensat. Seria una incoherència no plantejar això, per tant, 
aquesta és una proposta ben clara. Hi ha punts amb els que estem d’acord, 
però, n’hi ha d’altres coses amb que no. I jo penso que s’entenen molt bé.  
És a dir, el tema de posar al balcó l’estelada. A veure, quan es parla tant de 
política d’un símbol. Al final, els símbols són per unir. Vull dir, al final vostès 
coincidiran que l’estelada no representa a tothom. A aquest grup, el segon grup 
en importància, no ens representa. Llavors, clar, el fet de que la institució posi 
en un lloc destacat aquest símbol, com a institució, és un error. Vostès ho 
faran. Però jo penso que ara, a curt termini, doncs un pot dir, és el que pensem 
que vol la gent. Però el que quedarà, realment, és que la institució està posant 
un símbol que no representa a tothom d’aquesta institució. Comencem per 
aquí. Ja no parlo de la gent, que tampoc.  
Per tant, insisteixo, si hi ha aquesta voluntat d’acord en el tema principal, és 
molt fàcil arribar a un acord. Ara, si realment aquí ja es barregen temes i es 
posiciona un a favor d’una de les vies, un dels camins, o un dels símbols. 
Doncs aquí no, clar, lògicament. Han d’entendre, també, la nostra posició com 
nosaltres entenem la seva. 
Per tant, des del punt de vista institucional, amb un tema com aquest que té 
una preocupació i molta gent implicada, nosaltres entenem que es plantegi una 
bona part d’aquesta proposta. Però, no altres que em penso que decanten cap 
a una banda i no el tema principal, com diu el títol de la moció, que és la 
consulta.  
Pensem que això es un tema que també els hi traslladem perquè ho valorin. 
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President: 
En tot cas, només dir-los que la moció, en la seva globalitat, excepte en el punt 
sisè, que és on d’alguna manera hi ha diferències, doncs és bàsicament, lo que 
va aprovar en forma genèrica el Parlament de Catalunya. I per tant, ja es un 
document aprovat.  
En quan al tema de l’estelada, nosaltres entenem el tema de la senyera, la 
bandera estelada, que ja ho ha explicat i jo insistiré, és el símbol que, en 
aquest moment, el poble de Catalunya està fent servir per reclamar el dret a 
decidir. Per reclamar el ser consultat. I que, evidentment, té un doble significat.  
Es evident. L’estat propi. I no el defugim. Però en tot cas, en aquest moment té 
aquesta simbologia. I per tant, en aquest punt estem. 
També es cert que, normalment, quan hi ha d’haver canvis d’aquesta magnitud, 
perquè són canvis d’una magnitud important, i a més a més, amb una 
transcendència històrica important, normalment hi ha d’haver alguns 
moviments.  
I no tot podem esperar només a que cada vegada el poble es manifesti i ens 
digui el que hem de fer. Estem d’acord amb que l’11 de setembre va ser una 
gran manifestació. Que sí, que tots hem hagut de fer algun reposicionament. 
Però a partir d’aquí, també per encarar processos d’aquests, també les 
diferents institucions democràtiques que tenim, han de fer posicionaments. I 
han de, d’alguna manera, diríem, moure fitxa en aquest sentit. I per tant, 
nosaltres entenem que el Consell Comarcal de l’Alt Penedès ha de fer aquest 
moviment de fitxa en aquest sentit.  
Matisar només que jo, quan he dit que hi ha sentiment, evidentment que n’hi 
ha, però també venia de dir que hi havia situació econòmica complicada i crisi. 
Per tant, estava dient les dues coses alhora. No me’n tregui només una. 
I després, també ha dit que si jo he dit que si el poble no està dividit vol dir que 
tots portarem un programa electoral calcat. Dons hi ha molts pobles i molts 
països que tenen la població no dividida. I que cada grup polític porta en el seu 
programa electoral lo que correctament creu. I això no vol dir que el poble 
estigui dividit. I es pot opinar diferent amb moltes qüestions, sense que la gent 
estiguem dividits, ni discutits, ni res de tot això. 
I per tant, en aquest sentit, entenem que el procés ha de ser democràtic. I per 
això, hi ha la defensa d’aquesta moció. 
Els posicionaments són molt clars. 
Nosaltres, inicialment, mantindríem la moció tal qual. I per tant, demanaria si 
podem ser breus. 
En tot cas, llibertat a tothom per dir el que hagi de dir. 
Fem un torn molt breu. Si cal. Si no cal, no hi estem obligats. 
 
Portaveu d’ICV-EU-A-E, conseller senyor Josep Anfruns: 
No m’obliga, president? 
 
President: 
No. No obligo res a ningú, jo. 
 
Portaveu d’ICV-EU-A-E, conseller senyor Josep Anfruns: 
No, no em sento obligat, no. 
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Simplement era, precisament, per redundar una mica amb el que dèiem abans. 
Precisament, per lo que vostè deia. De lo que es tracta és de que som un sol 
poble i no hem d’anar en aquesta via de dividir al poble. Creiem que el respecte 
que és l’únic de debat d’aquesta moció, creiem que seria molt millor si vostès el 
retiressin i, lògicament, permetrien que el consens fos més alt. 
De totes maneres, ja he dit abans que mai he fet qüestió d’una bandera. Ni 
d’aquesta, ni de cap. 
 
Portaveu del PP, conseller senyor Lluís Fernando Caldentey: 
Jo voldria contestar a Esquerra amb la manifestació que ha fet. Ha dit que tot 
això és conseqüència del moment en que estem vivint. Jo insisteixo en el 
mateix. Jo no sé si amb la independència aniríem camí a Alemanya o camí a 
Grècia. 
A mi algú m’ho ha de demostrar. El moment en què estem vivint és no dir res. I 
noms, vostè diu que sap noms que van a favor de la independència. Jo en sé 
molts que estan en contra.  
Clar, i li diré quelcom més ara, per acabar, quant a les eleccions, fixis bé amb el 
que li diré, si guanya Convergència amb majoria absoluta, s’ha acabat el tema 
independència. 
 
President: 
Això és una opinió del senyor Caldentey sobre lo que passarà si Convergència 
treu un resultat o un altre. Això és un tema que el deixarem per quan passi. 
I en tot cas, també el saber lo que portarà cada força política al seu programa 
electoral, ho deixarem també per quan succeeixi. 
 
 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per 19 vots a favor dels consellers dels grups 
polítics comarcals de CIU, d’ERC, CUP-PA i d’ICV-EU-A-E, 8 abstencions dels 
consellers presents dels grups polítics comarcals del PSC-PM i del PP. 
 
 
15- Informacions de la Presidència.  
 
Donat l’hora que és, seré molt breu. Però us volia comentar que l’altre dia 
vàrem tenir una reunió que ens van convocar als 11 presidents de consells 
comarcals que, d’alguna manera, estem sota la influència de la Diputació de 
Barcelona, per tal de debatre el tema del finançament dels consells comarcals.  
Entre d’altres, dir-vos que es va parlar del tema del Xarxa de Governs Locals. I 
que se’ns va comunicar que hi haurà un programa específic per consells 
comarcals pel quadrienni 2012-2015. Bàsicament, que incorporarà tot temes de 
benestar social, temes de transport escolar, temes inclús, que es pot arribar a 
una part important de despesa corrent.  
I a més a més, se’ns va dir que, segurament, se’ns obrirà l’opció a crèdits pont i 
ajuts de caixa. 
I per últim, que hi hauran converses amb cada un dels consells comarcals per 
tal d’arribar a Catàleg de serveis de Diputació i de consells comarcals 
consensuats, per no duplicar serveis. 
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I per tant, hi haurà una reestructuració en aquest sentit. I amb un sentit de 
intentar aproximar al màxim aquests serveis a la ciutadania. I per tant, en el 
sentit d’anar de dalt cap a baix.   
I també ens van donar ja una enquesta dels diferents serveis que fem al 
Consell Comarcal per entrar ja en el tema de Catàleg de serveis. I començar a 
compaginar tots aquests temes. 
 
 
(s’incorporen els consellers Marcel Gabarró i Josep Tort) 
 
 
16- Precs i Preguntes. 
 
Portaveu del PSC-PM, conseller senyor Francisco Romero: 
La nostra pregunta fa referència a les beques de menjador. Els ajuts que es 
donen a les escoles. Perquè se’ns han adreçat algunes escoles que no tenen 
informació de com està. I estem a 11 d’octubre, i les AMPAS estan fent un 
esforç per intentar, les que poden, ajudar a aquestes famílies. En fi, com a 
mínim, demanem alguna nota dient quines gestions s’estan fent i com està el 
tema. 
 
Portaveu d’ICV-EU-A-E, conseller senyor Josep Anfruns: 
Més que una pregunta, un prec, perquè, com que inicialment s’ha obviat el 
comentari que hem fet al respecte, li pregaria que el Govern fes una nota 
aclaridora sobre la nota de premsa que van fer falsejant el ple anterior. 
 
President: 
Gracies senyor Anfruns, però em sembla que no el podrem satisfer. 
 
Portaveu de la CUP-PA, conseller senyor Ramon Carbonell: 
Jo tornaré amb el tema de Xarxa. Perquè bé, ho havia guardat per preguntar i 
m’agradaria fer una reflexió, primer. Dos milions d’euros per senyalitzar i per 
arreglar camins. Entre la Via Augusta, les Vies Verdes, i encara hi podem 
sumar els 160.000 més, pel tema de l’enoturisme. Això és prioritat número 1 
per demanar a Xarxa, o sigui, és una quantitat que és més que el pressupost 
de personal del Consell Comarcal, per posar alguna xifra.  
No sé si anem bé. Jo sí he fet rutes que no hi ha cap senyalització i són molt 
concorregudes i hi va molta gent. Una transpirinenca. Hi ha el camí dels Bons 
Homes, que no crec que s’hagin gastat ni la meitat de la meitat. I hi va gent. O 
hi ha el camí de Sitges a Montserrat, que és molt transitat, que s’hi passa molt, 
que l’han fet, pràcticament, els clubs excursionistes, que el marquen i el 
mantenen,  un cost de manteniment baixíssim. Perquè sense haver-hi tantes 
senyals, 2.000 que se’n preveuen amb aquests projectes que es presenten 
aquí, la gent hi va. Per tant, em sembla que hi estem d’acord amb el turisme i 
en defensar un model turístic, però em sembla que estem desenfocant les 
inversions. 
Estem parlant de fer uns arranjaments en camins, i la gent que va de Vilafranca 
al polígon de Sant Pere Molanta, o a qualsevol polígon del voltant dels nostres 
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pobles, molts que van a peu, que no tenen cotxe i perquè no hi ha transport 
públic, es juguen la vida a la carretera. I aquí no surt per enlloc això.  
Després, ja sé que una cosa són les inversions i l’altra altres serveis, però 
estem retallant serveis, com el transport escolar, per dir alguna cosa.  
O deixem d’invertir en escoles. O hi ha municipis que no tenen resolt el tema 
del sanejament. Hi ha alcaldes d’aquesta comarca imputats perquè no tenen 
les depuradores que tocaria tenir. I estem prioritzant una inversió, que és prou 
important, en ficar senyals i d’arreglar alguns camins. A més a més, hi ha algun 
camí que passa pel mig de la carretera, que està mal dissenyat, etc. etc. 
Per tant, a mi m’agradaria que algú, la pregunta seria que si que realment algú 
expliqui si realment s’han d’invertir aquests 2.000€ en aquests projectes. I si 
això és realment la prioritat d’aquest Govern que estem en aquests moments.  
I després, l’altre ja s’ha dit que se’n podria parlar. Això és una pregunta. 
En una altra escala. També si és necessari, canviar i renovar la imatge 
immobiliària de la seu del Consorci de Promoció Turística. I per això s’ha 
d’encarregar un projecte de 18.000€. Perquè després al Consorci es queixen 
de a veure com ho farem, si la Diputació ha sortit, que no sé què... i 
s’encarrega un projecte que es valora en 18.000€. Això també, si és així, doncs 
que m’ho expliquin. 
Després una pregunta sobre la Cursa del cava. També es rep un ajut. Sobre el 
tema d’esports, m’agradaria saber si això és una concurrència amb uns ajuts 
que es donen a totes les entitats de la comarca que organitzen esdeveniments 
esportius, o hi ha entitats que accedeixen directament a ajuts per alguna altra 
via que no sigui algunes bases o algun... 
Perquè de curses, a la comarca, cada setmana n’hi ha. I ho organitzen entitats 
que són sense ànim de lucre i que són populars i que són participades. No ho 
sé. No sé si hi ha unes bases. 
I per últim també, aclarir si el tema de la cooperació directa del Consell 
Comarcal. Qui ha pres la decisió i com s’ha pres. Perquè la cooperació directa 
vagi, si és com s’entén, d’una carta que s’ha enviat als ajuntaments, vagi cap a 
municipis del Marroc. Ja fa un any i mig o dos que hi va haver queixes 
d’algunes entitats de la comarca, d’ONG’s, dient que s’havia fet la decisió de 
destinar els diners de projectes d’una forma arbitrària. I bé, si es pot 
argumentar. I com és que se segueix donant només la línia d’ajut a un país. I 
en concret doncs, a un projecte. 
 
Portaveu del PP, conseller senyor Lluís Fernando Caldentey: 
Bé, seré molt breu perquè és molt tard. Sobre aquest tema que s’ha plantejat, 
que ha plantejat la CUP, en aquest moment, jo vull manifestar, públicament, 
que estic totalment d’acord amb l’equip de Govern.  
L’equip de Govern és un equip que, democràticament, ha estat elegit. I en 
conseqüència, jo no posaré cap “però” amb les decisions que prengui, en 
aquest sentit, socials. 
 
President: 
Molt ràpidament, beques menjador, senyor Romero, nosaltres no hem pres cap 
decisió, perquè no tenim la confirmació, per part de la Generalitat, de la partida 
pertinent.  
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I com que ja ens varem trobar l’any passat que, a mig curs, ens canvien de 
vegades les regles del joc, nosaltres, fins que no tinguem clar que la partida 
arribarà, el que no podem fer és comprometre a ajuts de beques de menjador 
sense tenir la consignació pressupostària.  
I per tant, li accepto la part de que el que hem de fer és comunicar-ho als 
centres, ben comunicat. Que en tot cas, em sembla que alguna carta s’ha 
enviat, per això, als centres. Si. I per tant, li podrem ensenyar. Però en tot cas, 
en la línia de màxima informació. Totalment d’acord. Però fins que no tinguem 
la confirmació, no podem tirar endavant. 
El senyor Carbonell ha comentat tota una sèrie de temes. El tema de camins, 
em sembla que ha comentat, tema d’inversions, tema de transport públic, tema 
de xarxa. 
Evidentment, vostè diu, ens gastem més del que costa la partida de personal. 
El nostre objectiu és invertir perquè això també generi ocupació. I ocupació, no 
només per les empreses que  fan la pròpia feina, sinó que a més a més, generi 
ocupació en l’àmbit turístic i enoturístic.  
Que a més a més, recordo que varem dir en el moment que varem constituir 
aquest Consell Comarcal, que era una de les prioritats d’aquest Govern. I que 
per això s’havia constituït aquest Govern, també d’aquesta manera. I per tant, 
en aquest sentit, una mica va en aquesta línia. I a més a més, el programa de 
Xarxa de Governs Locals va destinat a inversions. I per tant, en aquest sentit, 
hem de posar-nos en aquest tema. 
En quan al tema del transport públic. Li puc donar la raó. Que estem mancats 
de transport públic. I per això, entre d’altres, i avui no els hi he pogut comentar 
perquè és que ja no tenim temps, però es presentaran al·legacions al pla de 
mobilitat. En el sentit de, precisament, reclamar això. I per tant, i precisament 
reclamant millora del transport públic, millora dels trens, millora de les 
estacions, etc. 
En quant als 18.000€ que vostè comenta del kilòmetre 0. Dir-li que no és per 
modificar el Consorci aquí baix. No és per canviar els mobles d’aquí a baix, no 
demanem un projecte de 18.000€. Sinó que és pel conveni que varem signar 
amb Diputació de Barcelona per arranjar l’edifici d’aquí davant, adjunt al 
museu, al Vinseum, i constituir-lo en km. 0 d’enoturisme al Penedès.  
Aquest projecte, que costa en la seva globalitat 250.000€, i que s’ha redactat 
per part dels tècnics d’aquesta casa.  
I a més a més, resulta que, d’acord amb l’Ajuntament de Vilafranca i amb el 
Patronat de Turisme de Vilafranca, perquè això serà colindant, i amb el 
Vinseum, l’adequació interior es farà amb el mateix equip de dissenyadors que 
fan tota la part de Vinseun, perquè sigui tot adequat correctament. I són 
aquests 18.000€. 
En quant a la cursa del cava, el Consell Comarcal, a part de tenir unes partides 
pertinents, amb lo qual qualsevol organització de la comarca pot demanar ajuts 
per temes esportius i per temes culturals. Petitonets, clar. A més a més, hi ha 
alguns que es donen de forma especial, com és en aquest cas. 
Perquè a més a més, és una cursa solidària. I es una cursa entre... és un criteri 
com n’hi ha molts. 
I en quant al tema de ONG’s que vostè comentava. Per acabar, dir-li que això 
ha vingut marcat pel propi Departament de la Generalitat. En el sentit dels 
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projectes a definir i concretats. I per tant, en aquest sentit, doncs lo que hem fet 
és seguir aquestes línies de treball. 
 
Consellera del PSC, senyora Filo Martínez: 
Ja sé que és molt tard, que és cap de setmana ja. 
Només era fer un prec, o un no sé, pregunta, o bueno...  
El Consell Comarcal és el Consell Comarcal de la comarca. Vetlla pels 
recursos que ens arriben, que són pocs.  
Jo era més pel tema des de Càritas, Creu Roja. És a dir, sabem que cada 
vegada arriben menys recursos, menys aliments. Però, des del Consell 
Comarcal hi ha un treball que estaven fent les tècniques de la casa. Que era 
lligar les famílies necessitades que hi passava a Càritas. Clar, això, ara mateix 
a Càritas no està arribant gaire cosa, sinó dir res. És a dir, que la comarca 
s’està quedant sense recursos que venen també de Creu Roja, com de Càritas. 
No sé si des del Consell Comarcal s’està vetllant perquè aquests recursos...que 
n’arriben pocs. Els recursos que tenen les treballadores per donar resposta a la 
gent que ve, també són molt pocs.  
Aleshores, no sé el que hi arriba, si arriba. I es reparteix equitativament a la 
gent, a les persones amb necessitats.  
M’agradaria, no cal que sigui avui, però sí que es pogués fer. 
 
President: 
Som conscients de la situació que vostè comenta, perquè, precisament, amb 
tot el tema de serveis socials, a nivell dels municipis de la comarca, doncs 
depenen d’aquest Consell Comarcal.  
I per tant, en aquest sentit, la informació ens arriba. I en aquest moment s’està 
treballant, em consta, i s’estan buscant solucions pel tema de Càritas i Creu 
Roja i, pel tema del Banc d’Aliments, que sabem que està en una situació 
complicada. I per tat, no en dubti, que intentarem buscar la solució perquè això 
tiri endavant. 
 
 
I sense més assumptes a tractar, el president aixeca la sessió quan són les 22 
hores, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 


